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نظریه پرداز آمریکایی:

سرمایه داری مانند برده داری
 فرو خواهد  پاشید

با توافقات هسته ای بلاتکلیفی  خریداران طلا به پایان رسید

قیمت طلا
 به ثبات خواهد رسید

عید فطر و سفر

فرهنگ  سفر؛
حلقه مفقوده در سفرهای مردم ایران

تهدید به کنارگذاشتن سپاهان و ذوب آهن از لیگ

سایه سنگین
 بدهی های مالی 

شهردار شاهین شهر در گفت وگو با اصفهان زیبا :

با گام های بلند
 در مسیرتوسعه شهرمان 

حرکت می کنیم

معاون سازمان امور مالیاتی تاکید کرد؛

مهلت ارائه اظهارنامه 
مالیاتی تمدید نمی شود 

ورزش

شه�رس��تان

اق���ت���ص���اد

بازار اجاره خودروهای لوکس هر روز داغ تر می شود
هزینه میلیونی کرایه خودرو 

6ب���������ازار تنها برای چند ساعت !  

در نشست استاندار اصفهان با قائم مقام صدر اعظم آلمان بیان شد؛ 

نوبخت با اشاره به
 آزادشدن پول های بلوکه شده پس از توافق: 

اش�تغال را ب�الا خواهی�م برد
دکتر لاریجانی در نشست علنی مجلس شورای اسلامی:  

لغو تحریم ها  نباید 
مشروط به گزارش آژانس باشد

مدیر عامل
 سازمان عمران شهرداری اصفهان:

 25 پروژه در اصفهان 
در حال اجراست

 25 پروژه خرد و کلان در اصفهان توسط سازمان عمران شهرداری اصفهان 
 در حال اجراس��ت. تقاطع  های غیرهمس��طح استقلال و  اش��کاوند، مرکز 
همایش های بین المللی، آکواریوم ناژوان، ایستگاه میدان آزادی قطار شهری 
و فضای چند منظوره پروژه احیای میدان امام علی )ع( از پروژه های در حال 
اجرای این سازمان هستند. سازمان عمران شهرداری اصفهان  امسال ملزم به 

32تولید 350 هزار تن آسفالت و اجرای آن در بخش های مختلف است...

با بسیج 400نفر از نیروهاي 
ستاد سیل شهرداري اصفهان؛

 اصفهان روز بارانی را بدون 
مشکل جدی پشت سر گذاشت 
معاون خدمات ش��هري ش��هرداري اصفهان گفت: با پیش بیني هاي انجام 
شده ستاد سیل ش��هرداري به موقع فعال ش��د و در اولین لحظات بارندگي 
شهرداري مناطق، سازمان هاي وابسته نظیر آتش نشاني و خدمات موتوري 
در حال آماده باش بودند. احمدرضا مصور عنوان کرد: حوزه خدمات شهري 
شهرداري در زمان بارش های باران و وقوع حوادث غیر مترقبه اقدامات لازم را 

برای رسیدگی به رفع آبگرفتگي انجام مي دهد، به طوري که ستاد سیل...
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رییس مجلس با بیان اینکه مواردی در »برجام« بود که زمان 
خاتمه بحث تحریم ها حداکثر 10 سال است و اگر آژانس زودتر 

نظر خود را ارائه کند زمان پایین تر مبنا قرار خواهد گرفت...
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رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

4
ویژه نامه 

سبک زندگی

پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید
3000483088

قابل توجه مودیان محترم مالیاتی: 

 امروز آخرین مهلت ارایه الکترونیکی اظهارنامه 
مالیاتی از طریق سامانه www.TAX.gov.ir می باشد. 
به منظور ارایه الکترونیکی اظهارنامه مالیاتی، تکمیل 
مراحل ثبت نام شماره اقتصادی از طریق سامانه 

مذکور ضروری است. 

اصفهان  استان  مالیاتی  ام��ور  کل  اداره  عمومی  رواب��ط 



رییس مجلس با بیان اینکه مواردی در »برجام« 

ان
��ر

ه ای
رو

بود که زمان خاتمه بحث تحریم ها حداکثر 10 گ��
سال اس��ت و اگر آژانس زودتر نظر خود را ارائه 
کند زم��ان پایین تر مبنا ق��رار خواهد گرفت، 
گفت: اما اخی��را نماینده آمریکا مطلبی مطرح 
کرده است که ما بنا داریم 5 سال به این 10 سال اضافه 
کنیم برای برگشت پذیری که این موضوع به طور قطع 
تناقض بوده و تخلف اس��ت و مجلس قبول ندارد که 
خارج از چارچوب »برجام« چنین تحلیلی ارائه شود.  
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری خانه ملت، 
محمدجواد ظریف، وزیر امورخارجه  در نشست علنی 
دیروز )سه ش��نبه 30 تیر( میهمان مجلس شورای 

 اس��امی بود و توضیحات��ی درباره مذاک��رات اخیر 
هسته ای میان ایران و 1+5 ارائه داد.

دکتر علی لاریجانی در نشس��ت علنی دیروز مجلس 
در پایان توضیحات وزیر امور خارجه کش��ورمان در 
خصوص مذاکرات اخیر هس��ته ای با طرح س��والی، 
گفت: م��واردی در برجام بود که زم��ان خاتمه بحث 
تحریم ها حداکثر 10 سال اس��ت و اگر آژانس زودتر 
نظر خود را ارائه کند، زمان پایین تر مبنا قرار خواهد 
گرفت، اما اخیرا نماینده آمریکا مطلبی مطرح کرده 
اس��ت که ما بنا داریم 5 س��ال به این 10 سال اضافه 
کنیم برای برگش��ت پذیری که این موضوع به طور 
قطع تناقض بوده و تخلف است و مجلس قبول ندارد 

که خارج از چارچوب برجام چنین تحلیلی ارائه شود. 
وزیر امور خارجه در پاسخ به این سوال گفت: ما به این 
حرف ها که زده شده به شدت اعتراض کردیم و به طور 
حتم پیگیری خواهد شد و ارزشی نیز ندارد و قطعنامه 
کاما صریح اس��ت که در پایان 10 س��ال و نظارت 
 ش��ورای امنیت بر موضوع هس��ته ای خاتمه خواهد 

پیدا کرد.
در ادامه رییس مجلس شورای اسامی سوال دیگری 
را مطرح کرد در خصوص اینکه لغ��و تحریم ها نباید 
مش��روط به گزارش آژانس باشد و این را رهبر معظم 
انقاب نیز فرمودند، توضیح بدهید که این چه نوع از 
گزارش آژانس است؟ظریف در پاس��خ به این سوال 

افزود: ما گزارش دادیم و آژانس نیز باید قضاوت کند. 
به عنوان مثال اعام کند که فعالیت اعام نش��ده ای 
در ایران نیست و رهبری نیز به این مورد اشاره کرده 
و فرمودند برای اینکه آژانس بخواهد این کار را بکند، 
زمان زیادی به طول می انجامد و چنین چیزی ممکن 
است به این راحتی محقق نشود. برای همین نیز ما این 
ش��رط را که تا روزهای آخر که بسته به شرایط پایان 

نظارت شورای امنیت بود را نیز برداشتیم.
 البت��ه اگر آژانس زودت��ر به این نتیجه برس��د مدت 
محدودیت ها کاسته خواهد شد و هیچ شرط دیگری 
 نیز وج��ود ن��دارد. آنچه ک��ه باقی می مان��د در واقع 
راستی آزمایی متناظر و متقابل، اقداماتی است که در 
مراحل اول از روز اول توافق ب��وده و از طرف دیگر در 
همین فاصله آژانس هم قبل از اینکه ما هیچ اقدامی 
انجام بدهیم اعام کند که تمامی ضرورت های لازم 
برای حل و فصل موضوع از سوی ایران تمام شده است. 
در آن زمان ما اقدامات خود را آغاز می کنیم و نظارت 
خواهیم کرد، بنابراین می دانیم که چگونه تحریم ها 

برداشته خواهد شد.
ظریف تاکید کرد: اما به جای آنکه به شش کشور اجازه 
بدهیم که بیایند تایید کنند که م��ا اقداماتمان را در 
نطنز، اراک و فردو انجام داده ایم و این اقدامات کمی 
است و همه نوع قضاوتی از آژانس سلب شده است، ما 

خود بر این موضوع نظارت می کنیم.
در ادامه رییس مجلس ش��ورای اسامی از وزیر امور 
خارجه پرس��ید: اینک��ه می گویند ف��ان مطلب در 
برجام نیامده و در قطعنامه آم��ده و نقض آن، نقض 
برجام نیس��ت، چرا نمی گویند که در قطعنامه اخیر 
UN به محض نقض یک حکم قطعنامه تحریم های

برمی گردد؟ که ظریف در پاسخ به این سوال تصریح 
کرد: تحریم های UNبرنمی گ��ردد که به طور قطع 
قطعنام��ه جدید هیچ س��از وکاری ندارد. تنها س��از 
 وکار بازگشت تحریم های گذشته طی روند طولانی

60 روزه حل و فصل اختافات برای موارد برجام است 
که باید از کمیسیون مشترک شروع و در کمیته سه 
نفره در شورای امنیت بررسی شود و ما پس از 30 روز 
می توانیم از تعهدات خود برگردیم و این روند بسیار 

مشخص است. این روند منحصر به برجام بوده و هیچ 
ارتباطی به قطعنامه های شورای امنیت ندارد. حتی ما 
تا روز آخر تاش کردیم که هرگونه ساز و کار رسیدگی 

به گزارش و پیگیری ها را مختومه کنیم.
دکتر لاریجانی س��وال دیگری مطرح کرد که در بند 
18 برجام گفته می شود که UNپس از تایید آژانس 
در تکالیفی ک��ه ایران انج��ام داده تحریم ها را تعلیق 
می کند که وزیر امور خارجه در پاس��خ به این سوال 
افزود: در هیچ جای برجام تعلیق نیامده است و کلمه 
تعلیق در برجام وج��ود ندارد و دی��روز در قطعنامه 
شورای امنیت لغو ش��د. تاریخ اجرای لغو و زمان لغو 
تحریم زمانی است که آژانس اعام کند که جمهوری 
اسامی ایران اقدامات کمی را انجام داده و تعلیقی در 

برجام وجود ندارد.
در ادامه رییس مجلس ش��ورای اس��امی س��والی 
 در خصوص موش��ک های بالس��تیک عنوان کرد که 
علی القاع��ده باید ظرفیت حم��ل 200 تا 500 کیلو 
مواد را داشته باش��د و برد آن بیش از 300 کیلومتر 
باشد. طراحی این امر وقتی نوشته شود شامل تمامی 
موشک ها خواهد ش��د که به طور حتم تفسیر پذیر 
است. ظریف در پاسخ به این س��وال گفت: اولا بنده 
گفتم که این بحث نقض برجام نیست و ثانیا این بند 
قطعنامه به شکل غیر الزام آور آمده است و سوم اینکه 
این کلمه طراحی ش��دن برای قابلیت حمل س��اح 
هسته ای اولین بار اس��ت که به یک قطعنامه اضافه 
می شود و این موضوع با تاش زیاد اضافه شده است و 
چون هیچ یک از موشک هایمان را برای قابلیت حمل 
ساح هس��ته ای طراحی نمی کنیم، لذا از دید ما این 

موضوع اصا ارتباطی با شورای امنیت ندارد. 
همچنین اینک��ه بنده چندین بار از دوس��تان تقاضا 
کردم بند 9 قطعنامه 1929 را بخوانید و ببینید چه 
تغییراتی در آن به وجود آمده و تغییرات آن با امنیت 

ملی کشور سروکار دارد.
در پایان رییس مجلس شورای اسامی از توضیحات 
وزیر امور خارجه تش��کر کرد و گف��ت: امیدواریم در 
مسیر بررسی های انجام ش��ده نقطه نظرات لازم به 

شما منتقل شود.

محمدباقر نوبخت، سخنگوی دولت در نشست هفتگی خود با خبرنگاران در پاسخ 
به سوالات متعدد خبرنگاران در این راس��تا که منابع ناشی از رفع تحریم ها که در 
آینده نزدیک آزاد می شود چه خواهد ش��د، با مورد توجه قرار دادن ضرورت انجام 
سرمایه گذاری های داخلی و خارجی، گفت:  هم اکنون ما تحقیقا از منابع خارجی 
به صورت سرمایه گذاری در اقتصادمان بهره برداری می کنیم؛ بخش قابل توجهی 
از این سرمایه گذاری ها باعث رشد تولید و افزایش اشتغال خواهد شد و ما در این 
جهت برنامه ریزی های لازم را انجام خواهیم داد تا این سرمایه گذاری ها به بخش 

لازم برود. 
وی تاکید کرد:  سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور مصمم است تا منابعی که از 

سرمایه گذاری ها می آید و همچنین منابعی که از آزاد شدن منابع بلوکه شده وارد 
اقتصاد ما می ش��ود به س��مت اعتبارات هزینه ای و جاری نرود. ما این کار را انجام 

خواهیم داد و آن را با اطاع رسانی بیشتر پیش می بریم. 
وی با بیان اینکه سازمان مدیریت و برنامه ریزی معتقد است که این پول ها باید به 
سمت تولید واشتغال برود، ادامه داد: اقتصاد مقاومتی همین است که ما جاری ها 
را محدود کنیم و به سمت س��رمایه گذرای ها برویم و ش��ما مطمئن باشید که ما 

اش��تغال را بالا خواهیم برد و البته این موضوع از طریق افزایش هزینه های جاری 
رخ نمی دهد، بلکه از طریق س��رمایه گذاری هایی که در داخل انجام می شود این 
کار را ادامه می دهیم و برای استان به اس��تان این موضوع را مد نظر قرار می دهیم 
که پول ها کجا هزینه شود. سخنگوی دولت افزود: با توجه به منابع ارزی که داریم 
اولویت مان توسعه صادرات است. وی با تاکید بر اینکه علت اقبال کشورهای دیگر 
به سمت سرمایه گذاری در ایران برای این اس��ت که آنها ازمزیت های نسبی این 

اقدام باخبرند، در بیان علت س��فر هیات آلمانی به ایران اظه��ار کرد:  اگر این طور 
بود که س��فر هیات آلمانی به ایران برای فروش کالاهایش��ان بود وزیر نفت آنها را 

دعوت نمی کرد. 
وی ادامه داد: توسعه پتروشیمی، میادین نفتی و مسائل مربوط به این حوزه مورد 
توجه است و البته من قبل از این، آمدن یک هیات اروپایی در ماه جولای را گزارش 
داده بودم و این را هم می گویم که در آینده نزدیک باز هیات های مختلف به ایران 
می آیند، البته نه برای اینکه کالاهای ش��ان را وارد ایران کنند. ما اگر هم به دنبال 
واردات باشیم واردات مواد اولیه ای را که باید در داخل کشور تبدیل به ارزش افزوده 

شود مورد توجه قرار می دهیم. 

 آغاز صدور روادید حجاج تمتع 
از ۱۰ مرداد 

رییس س��ازمان حج و زیارت گفت: صدور روادید زائران ایرانی 
حج تمتع سال 9۴ از هفته دوم ش��وال مطابق با 10 مرداد آغاز 
می ش��ود. به گزارش خبرگزاری مهر، س��عید اوحدی با اشاره 
 به زمان ص��دور روادی��د حجاج تمت��ع اظهار کرد: بر اس��اس

برنامه ریزی های انجام ش��ده، جمع آوری گذرنامه های زائران 
به منظور صدور روادید از تاریخ 20 تیر آغاز شده است. وی در 
ادامه افزود: بر همین اساس و با توجه به اینکه همه ساله سفارت 
عربستان در تهران و کنسولگری مشهد از هفته دوم شوال صدور 
روادید را آغاز می کند، از این رو صدور روادید زائران ایرانی نیز 
از تاریخ 10 مرداد شروع می ش��ود. اوحدی با بیان اینکه اولین 
پرواز حجاج ایرانی یک شهریور انجام می شود، گفت: پروازهای 
رفت زائران تمتع20 روز طول می کشد، ضمن اینکه اولین پرواز 
برگشت ۷ مهر صورت می گیرد. رییس سازمان حج و زیارت با 
اش��اره به اینکه تاریخ آخرین پرواز زائران ایرانی تمتع، 26 مهر 
اس��ت، تصریح کرد: در تمتع س��ال 9۴، 6۴ هزار نفر در قالب 
زائران و عوامل اجرایی به س��رزمین وحی اعزام می ش��وند.وی 
در پایان یادآور شد: 1۴ مرداد، همایش بزرگ مدیران و دست 
 اندرکاران حج تمتع در شهر مقدس قم برگزار می شود تا آخرین 

اطاع رسانی در خصوص حج تمتع انجام شود.

بعد از پیشنهاد ۲۴ نماینده؛

مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه 
»برجام« موافقت کرد

مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه رسیدگی به برنامه جامع اقدام 
مشترک ایران و 1+5 )برجام( موافقت کرد. در جلسه علنی دیروز 
مجلس و پس از ارائه گزارش روند مذاکرات هسته ای ایران و غرب 
توسط وزیر امور خارجه و رییس سازمان انرژی اتمی و نیز طرح 
سوالات نمایندگان و ارائه پاسخ آنها، احمد امیرآبادی فراهانی 
نماینده مردم قم در مجلس به نمایندگی از 2۴ نفر از نمایندگان 
مجلس پیشنهاد تشکیل کمیس��یون ویژه رسیدگی به برنامه 
جامع اقدام مش��ترک را ارائه کرد. این پیشنهاد بر اساس ماده 
۴۴ آیین نامه داخلی مجلس شورای اس��امی ارائه شده است 
که پس از ارائه این پیشنهاد، از صحن علنی مجلس رای گیری 
به عمل آمد و نمایندگان با 136رای مواف��ق، 39 رای مخالف 
و 5 رای ممتنع از مجموع 209 نماینده حاضر با این پیش��نهاد 

موافقت کردند.

در دوران بعد از تحریم، ایران شرکای 
خارجی خود را انتخاب می کند

معان اول رییس جمهور گفت: در دوران بع��د از تحریم، ایران 
ش��رکای خارجی خود را انتخاب می کند و قرار نیست دیگران 
ما را انتخاب کنند. اس��حاق جهانگیری عصر دیروز، سه شنبه 
در جریان س��فر ی��ک روزه خود ب��ه اردبیل اف��زود: در دوران 
بعد از تحریم، مهم ترین حرف ما با کش��ورها و ش��رکت هایی 
 که تصورش��ان از ایران یک کش��ور کوچک در حال توس��عه با 
ظرفیت هایی محدود است و اینکه یک فرصت برایشان فراهم 
ش��ده تا کالاهای خود را به ایران بفروش��ند و بازار ایران را در 
اختیار بگیرند، این اس��ت که ما انتخاب می کنیم با چه کسی 
کار کنیم. جهانگیری با بیان اینکه صنعتگران باید شرکای خود 
را در دنیا انتخاب کنند، اظهار داشت: شرکت های خارجی می 
توانند بعد از تحریم در ایران کار کنند که به شرکت های ایرانی 
به عنوان یک شریک نگاه کنند و به ظرفیت های ایران به عنوان 
یک ظرفیت مهم بنگرند. وی تصریح کرد: شرکت های خارجی 
باید با شرکت های ایرانی، شرکت و تولید مشترک داشته باشند 

که نه تنها برای ایران، بلکه برای منطقه و جهان تولید کنند.

رسانه های غربی: 

قدرت ایران پس از توافق هسته ای 
افزایش خواهد یافت

رس��انه های غربی طی روزهای بعد از توافق هسته ای، تحلیل های 
متع��ددی را در این خصوص ارائه داده اند؛ تحلی��ل هایی که از نگاه 
مثبت به آینده  توافق و پذی��رش جایگاه ایران به عنوان کش��وری 
تاثیرگذار و مهم حکایت دارد.  سه شنبه هفته  گذشته23  تیر را باید 
نه تنها برای کشورمان، بلکه می توان برای جهان روزی به یاد ماندنی 
دانست؛ روزی که در آن توافق هسته ای ایران و کشورهای 1+5 بعد از 
مناقشه یی 12ساله حاصل شد و دیپلمات های ارشد مذاکره کننده، 
در مقابل دوربین های جهان حصول این توافق را اعام کردند. طی 
روزهای بعد از حصول توافق تا کنون، این خبر در کنار تحلیل های 
ارائه شده در خصوص تاثیرهای داخلی و خارجی بعد از توافق، در صدر 
مطالب رسانه ها قرار داشته است. پرداخت گسترده رسانه های دنیا 
به این موضوع، حکایت از اهمیت گسترده و جهان شمول این توافق 
دارد؛ تا جایی که بسیاری از اندیشکده های غربی طی روزهای اخیر، 
موضوع توافق هسته ای ایران را مورد بررسی قرار داده و به ارائه تحلیل 
در این خصوص پرداخته اند. نکته  قابل توجهی که در بسیاری از این 
تحلیل ها به چشم می خورد، اذعان بر بالا رفتن جایگاه دیپلماتیک 

ایران و امیدواری به آینده در پی این توافق است.

اخبار کوتاه
دکتر لاریجانی در نشست علنی مجلس شورای اسلامی:  گروه ایران

لغو تحریم ها نباید مشروط به گزارش آژانس باشد

اشتغال را بالا خواهیم برد

 به گزارش قلمدون نیوز با اعام رس��می به 
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نتیجه رسیدن مذاکرات هسته ای بین ایران 
و کش��ورهای عضو گروه1+5 کل دنیا یک 
تکان اساسی خورد که س��هم خودما از این 
تکان بیش��تر از بقیه نقاط ب��ود. به گزارش 
آمیزقلمدون، خبرنگار ما، به محض انتش��ار خبر 
توافق اتفاقات ش��گرفی در عرصه ه��ای مختلف 
سیاسی ، اقتصادی، مدیریتی ، توریستی، ورزشی  و 
غیره افتاد. بنابر تحقیق��ات میدانی یک هفته ای 
آمیزقلمدون،پس از توافق، خاویار ایرانی از تحریم  
خارج ش��د و مردم روزه دار کش��ورمان توانستند 
روزهای پایانی ماه مبارک را با خاویار و پسته ایرانی 

روی فرش های دستباف ایرانی افطار کنند.
بنابر استعام ما از آژانس های هواپیمایی، بیشتر 
 مردم ترجی��ح داده اند تعطیات عی��د فطر را در 
لاس وگاس و لس آنجلس سپری کنند و به همین 

خاطر در روزه��ای پایانی ماه رمضان ش��اهد بازار 
س��یاه بلیت های آمریکا بوده ایم. گفتنی اس��ت؛ 
پلیس راهور آمریکا به آن دس��ته از عزیزانی که با 
موتور به این کشور سفر کرده اند هشدار داده است 
که مام��وران پلیس در چهارراه ه��ا حضور دارند و 
موتورسوارانی که کاه کاسکت ندارند را متوقف و 

موتورها را به پارکینگ منتقل می کند.
از بنگاه های مس��کن هم خبر رس��یده که قیمت 
اجاره بهای آپارتمان ها و من��ازل به زیر 60 درصد 
قیمت قبل نزول کرده، با این حال هنوز مستاجرها 
قصد اجاره منازل و آپارتم��ان ها را ندارند. گفتنی 
 است؛ برخی بساز بفروش های مطرح آپارتمان ها و 

برج های خود را به حراج گذاشته اند.
از کشتارگاه های بزرگ شهر خبر رسیده که قیمت 
هر کیلو گوشت گوسفندی کیلویی 1800 تومان ، 
هر کیلو مرغ 250 تومان و هر کیلو گوشت بوقلمون 
1000 تومان برآورد ش��ده است. برخی خبرها در 
این حوزه حاکی از آن اس��ت ک��ه دولت به منظور 
افزایش میزان امگا 3 ملت قصد دارد به مدت یک 
ماه توزیع گوشت ماهی و میگو را به صورت رایگان 

در سراسر کشور اجرا کند.
کارخانجات تولید ش��یر و لبنیات کشور هم  اعام 
کرده اند از این به بعد ش��یر را فقط در قالب ش��یر 
نارگیل، ش��یر خاویار، ش��یر عسل، ش��یر پسته و 

شیر طا  ارائه می دهند. برخی از این کارخانجات 
از تولید و توزیع ماس��ت پرچرب انگلیس��ی،پنیر 
کپک فرانسوی و کره اتریش��ی در ماه های آینده 

خبر داده اند.
می گویند تولید پراید متوقف ش��ده و دو شرکت 
بزرگ غیر انحصاری خودروسازی کشور ثبت نام 
 فروش اقس��اطی بنز، مازراتی و فراری را با س��ود 

2 درصد آغاز کرده اند.
دی��د ش��ده ک��ه در س��اعات بخصوص��ی از روز 
خودپردازهای شهر به جای ریال، دلار می دهند و 
همین امر باعث خودکشی دسته جمعی، جمعی از 
دلال های بنام کشور شده است. سازمان پیشگیری 

از خود کش��ی این عمل بانک های کشور را مورد 
نکوهش قرار داده است.

گفته م��ی ش��ود در دفترچه های انتخاب رش��ته 
دانش��گاه های کش��ور که تا چند روز دیگر عرضه 
می شود، دانش��گاه های پنسیلوانیا،ماساچوست، 
نیوجرزی، می��زوری، نیویورک و... نیز به لیس��ت 
سابق اضافه شده اند و داوطلبان می توانند نسبت به 
انتخاب رشته در یکی از این  دانشگاه ها اقدام کنند. 
در عرصه ورزش��ی نیز قرار ش��ده المپیاد ورزشی 
ایران و گروه1+5 با حضور ورزشکاران هفت کشور 
و به میزبانی ما برگزار شود. شنیده شده که پس از 
انتشار این خبر اوباما از وزارت ورزش ایران خواسته 
تا او را برای مراس��م افتتاحیه دعوت کند. وی ابراز 
امیدواری کرده که روزی بتواند ورزشگاه 12 هزار 
نفری را از نزدی��ک ببیند و با تماش��اچیان ایرانی 

شیپور بزند.

وزیر امور خارجه آمریکا ابراز نگرانی کرد: اگر کنگره توافق 
هسته ای را رد کند، آمریکا تمام اعتبارش را از دست خواهد 
داد. جان کری، وزیر امور خارجه آمریکا در گفت وگو با رادیو 
ملی آمریکا بار دیگر از جمع بندی مذاکرات هسته ای ایران و 
گروه 1+5 استقبال کرد و گفت که عدم تصویب این توافق در 
کنگره می تواند پیامدهای فاجعه باری به همراه داشته باشد. 
ک��ری در ای��ن گفت وگو ب��ا دف��اع از سیاس��ت های دولت 
باراک اوباما، رییس جمه��ور آمریکا در قب��ال کوبا و ایران 
بیان کرد: اگ��ر روابط دیپلماتیک باکو با توافق هس��ته ای با 
ایران به شکست بینجامد، چه توس��ط کنگره و چه توسط 
رییس جمهوری قطعا به آمریکا آس��یب خواهد رساند. وی 
ادامه داد: اگر کنگره توافق هس��ته ای را تایید نکند، تبعات 

فاجعه باری در پی خواهد داشت. 
من به ش��ما می گویم که آمریکا تمام اعتبارش را از دس��ت 

خواهد داد. وزیر امور خارجه آمری��کا تصریح کرد : ما موفق 
نخواهیم بود. حتی اگر تصمیم بگیریم ) در صورت شکست 

توافق( از گزینه نظامی استفاده کنیم. 
آیا فکر می کنید س��ازمان ملل از ما حمایت خواهد کرد؟ به 
نظر شما همکاران اروپایی مان در کنار ما خواهند بود؟ هرگز. 
وی افزود: قطعا ایرانی ها از شکس��ت این تواف��ق به عنوان 
دلیلی برای غنی سازی استفاده خواهند کرد. شکست توافق 
مسخره است و ایران با تکیه بر اینکه غنی سازی حقی است 
که به دلیل مذاکرات آن را متوقف کرده بود، دوباره آن را از 

سر خواهد گرفت. 
کری در ادامه با اش��اره به بیانات مقام معظم رهبری اظهار 
کرد:  در این صورت رهبری ایران خواهد گفت که گفتم که 
نمی توانید به غرب اعتماد کنی��د. گفته بودم که نمی توانید 
با آنها مذاکره کنید. آنها به شما دروغ خواهند گفت و تقلب 
خواهند کرد. آنها همین هستند. ما را ناامید کردند و کنگره 

از مذاکرات کناره گیری کرد. 
آنها 535 وزیر خارجه دارند، اما هیچکس برای مذاکره وجود 
ندارد. وی همچنین در واکن��ش به برخی اظهارات مبنی بر 
اینکه اوباما بیش از اندازه مایل به حصول توافق هسته ای با 
ایران بوده است، مدعی شد که چنین نیست و خودش سه 

بار میز مذاکره را ترک کرده بود. 
وی ادامه داد: رییس جمهور اوباما تقریبا در تمام مکالمات 
به من تذکر می داد یادت باش��د جان! تو می توانی مذاکره را 
ترک کنی و من چنین کاری را انجام دادم. بنابراین ما در این 
زمینه با مانعی روبرو نبودیم. از نظر من حقیقت این است که 
به توافقی رسیدیم که فراتر از باور مردم بود و این دقیقا همان 

چیزی است که می توان از آنها شنید. 

وزیر اطاعات با تاکید ب��ر حرکت تمامی جریان های سیاس��ی 
در جه��ت تقویت همدل��ی و وحدت در کش��ور، اظهار داش��ت: 
 ادبیات برخی جریان های سیاس��ی باعث دو قطبی شدن جامعه 
می شود و اینگونه حرکت ها در تقابل با منویات مقام معظم رهبری 
است.حجت الاسام و المسلین سیدمحمود علوی روز سه شنبه 
در شورای اداری استان چهارمحال وبختیاری درشهرکرد افزود: 
همدلی و وحدت جریان های سیاسی و اثرگذار کشور تحت لوای 
مقام معظم رهبری، سرعت حرکت کش��ور را در مسیر توسعه و 
پیشرفت شتاب می بخش��د و حرکتی که در تقابل با این رویکرد 
باشد به صاح کشور نیست و باید از آن پرهیز شود. وی با تاکید بر 
 عبرت پذیری از افزون بر سه دهه تحولات کشور یادآور شد: رویکرد 
رس��انه های خارجی ب��ه خصوص رس��انه ه��ای بی��ن المللی 
منطقه نس��بت به ایران تغییر ک��رده و این تغییر رویک��رد را در 
ادبیات آنان می توان به وضوح مش��اهده کرد ک��ه این تغییرات، 
نتیج��ه عقانیت ایرانی در دس��تیابی به حقوق مس��لم کش��ور 
 در س��ایه هدایت های داهیان��ه رهبر معظم انقاب بوده اس��ت.

حجت الاس��ام والمس��لین علوی با تاکید بر حاکم شدن فضای 
رقاب��ت های عاقانه ب��ه جای دعواه��ای سیاس��ی و جناحی در 
 کش��ور گفت: هر حرکت��ی از س��وی جری��ان ه��ای اصولگرا و 
 اصاح طل��ب که باع��ث تقویت نظ��ام و افزایش جری��ان های و 
شخصیت های زیر چتر نظام شود در مسیر خدمت به کشور است. 
وی تصریح کرد: در این راستا دولت تدبیر و امید با رویکرد خدمت و 
تاش برای توسعه، اصل وحدت و همدلی را سرلوحه کار قرارداده و 
از ظرفیت های تمامی جریان های سیاسی کشور برای تقویت این 

رویکرد استفاده می کند. 
وزیر اطاعات یادآور شد: همدلی تمامی جریان های موثر باعث 
دلگرمی مردم به نظام شده و مشارکت آنان را در تصمیم سازی های 

مهم افزایش می دهد. وی در خصوص رویکرد دستگاه اطاعاتی 
کشور نیز محور فعالیت این وزارتخانه را حرکت برمبنای احکام، 
ارزش های اسامی و قانون عنوان کرد و اظهار داشت: اولویت وزارت 
اطاعات بر برخورداری از امنیت همراه با نش��اط در جامعه است. 
حجت الاسام والمسلمین علوی یادآور شد: در زمینه تامین امنیت 
پایدار به عنوان یکی از پایه های مهم توس��عه و پیشرفت کشور، 
رویکرد وزارت اطاعات بر افزایش نقش مردم و مشارکت آنان در 
تامین امنیت اس��ت. وی ادامه داد: مشارکت آحاد مردم در تامین 
 امنیت بخش های مختلف مانند بازار، دانشگاه، بخش اقتصادی 
و ... ، هزینه های امنیتی را کاهش می دهد و در این راستا وظیفه و 
رویکرد دستگاه اطاعاتی، امنیتی، انتظامی و قضایی باید در جهت 
ایجاد آرامش روانی باشد. وزیر اطاعات یادآور شد: مجموعه امنیتی 
کشور هم اکنون با اقتدار و اشراف اطاعاتی، تمامی تهدیدهای علیه 

نظام را رصد و آمادگی کامل برای برخورد با این تهدیدها دارد.  

با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری ابراز شد؛

ترس کری از  اثبات بی اعتمادی ایران به غرب 
وزیر اطلاعات: 

ادبیات برخی جریان های سیاسی جامعه را  دوقطبی می کند
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نوبخت با اشاره به آزادشدن پول های بلوکه شده پس از توافق: 

آمیز قلمدون درجرگه سیاست

آمیزقلمدون و بازار بعد از توافق
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 عمران ش��هرداری اصفهان در حال اجراس��ت. 
تقاطع های غیرهمسطح اس��تقلال و  اشکاوند، 
مرکز همایش های بین المللی ، آکواریوم ناژوان ، 
ایستگاه میدان آزادی قطار شهری و فضای چند 
منظوره پروژه احیای میدان امام علی )ع( از پروژه های 
در حال اجرای این س��ازمان هستند. س��ازمان عمران 
شهرداری اصفهان امسال ملزم به تولید 350 هزار تن 

آسفالت و اجرای آن در بخش های مختلف است.
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان عنوان کرد: 
تصمیم گیری برای پروژه های شهری توسط معاونت 
عمران شهری شهرداری اصفهان انجام می شود و سازمان 
عمران ش��هرداری اصفهان تصمیم گیری برای شیوه 
اجرایی پروژه ها، چگونگی حضور پیمانکاران و برنامه ریزی برای 
خرید مصالح مورد نیاز پروژه ها را بر عهده دارد. رضایی 
گفت که سازمان عمران ش��هرداری اصفهان کارهای 

اجرایی را درقالب سه مدیریت انجام می دهد.   
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان با بیان اینکه 
مدیریت اجراو نظارت، پش��تیبانی اجرایی پروژه های 
شهرداری را برعهده دارد، عنوان کرد: مدیریت تولید از 
دیگر مدیریت های سازمان عمران شهرداری اصفهان 
اس��ت.  وی به مجتمع تولیدی صفه در انته��ای بلوار 
 رضوان اشاره کرد و افزود: همه سنگدانه های مورد نیاز و  
فرآورده ه��ای مورد نیاز ب��رای پروژه های ش��هری در 
این واحد تو لید می ش��ود . مدیرعامل سازمان عمران 
ش��هرداری اصفهان گفت که با توجه به مجوزی که از 
سازمان صنایع و معادن برای برداشت از معدن دریافت 
کرده ایم، با استفاده از دستگاه های سنگ شکن سنگدانه ها 
را تولید می کنیم و سنگدانه ها هم در تولید بتن و هم در 

تولید آسفالت به کار می رود . 
 به گفته رضایی، دو کارخانه تو لید آسفالت با ظرفیت های 
200 تن د ر س��اعت و 160 تن در س��اعت  فعال است 
 و س��ازمان عمران ش��هرداری اصفهان یکی از بهترین 
آسفالت های شهر اصفهان را تو لید می کند .  وی با بیان 
اینکه باید در تولید آسفالت ظرافت مورد تو جه قرار گیرد، 
افزود: تولید آسفالت باید با نظارت دقیق تری انجام شود 
و نظارت بر آسفالت تولیدی در سازمان از سوی معاونت 
عمران ش��هری ش��هرداری اصفهان انجام می شود و 
آزمایشگاه ها ی سازمان عمران و آزمایشگاه ها ی همکار 

نیز کیفیت آسفالت تولیدی را کنترل می کنند. 
مدیر عامل سازمان عمران ش��هرداری اصفهان با اشاره 
به اینکه قی��ر تولیدی فر آورده ای گران اس��ت و از نظر 
اقتصادی و کیفی تولید آن باید مورد توجه قرار بگیرد، 
عنوان کرد : باید کیفیت آسفالت تولیدی را  ارتقا دهیم. 

   آسفالت نوین در خیابان هزار جریب، شیب 
منتهی به میدان آزادی اجرا شد 

رضایی با بیان اینکه آسفالت نوین که آسفالت با کیفیتی 

است  در خیابان هزار جریب ش��یب منتهی به میدان 
آزادی اجرا ش��د ، گفت : به دلیل ترافیک س��نگین در 
این محدوده ش��اهد جمع ش��دگی آس��فالت در این 
محدوده بودیم و در برخی از قس��مت ها پدیده ش��یار 
شدگی و چروک را د اشتیم که با اجرای آسفالت نوین 
این مشکل برطرف ش��د. مدیرعامل س��ازمان عمران 
شهرداری اصفهان گفت که علاوه بر اجرای آسفالت نوین 
 در خیابان هزار جریب، دیگر انواع آسفالت های تولیدی در 

خیابان های شهر اجرا شد.

   اجرای  آسفالت نیمه گرم رو به روی مجتمع 
بلوار

به گفته وی، آسفالت نیمه گرم رو به روی مجتمع بلوار  
بین پل ابوذر و پل فلزی اجرا شد. 

   باید به سمت استفاده از آسفالت های نوین 
حرکت کنیم 

مدیرعامل سازمان عمران ش��هرداری اصفهان تاکید 
کرد: ما ملزم هستیم به سمت استفاده از آسفالت های 
 نوین حرکت کنیم و بخشی از اجرایی شدن این هدف به

 فعالی��ت های س��ازمان عم��ران ش��هرداری اصفهان 
باز می گردد و بخشی بر می گردد به اینکه در بودجه های 
ش��هرداری نهادینه ش��ود و سیاس��ت های شهرداری 
اصفهان به ا ین سمت حرکت کند.  رضایی افزود: استفاده 

از آسفالت های نوین در کوتاه مدت و در زمان اجرا هزینه 
را اضافه می کند، ولی در بلندمدت به صرفه است. 

   اجراي بتن غلتكي مس�یرهای ب�ی آر تی را 
بهبود می بخشد

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان عنوان کرد: 
اجراي بتن غلتکي در مسیرهای بی آر تی می تواند این 
مسیر ها را بهبود بخش��د و بتن غلتکي  پیش از این در 

خیابان آیت الله محمودآبادي اجرا شده است.

   بتن تولیدی تا کنون پاسخگوی نیاز پروژه ها 
بوده است

وی به واحد تولید بتن در س��ازمان عمران ش��هرداری 
 اصفهان اشاره کرد و افزود: از بتن های تولیدی در پروژه های

 شهری استفاده می ش��ود و تا کنون پاس��خگوی نیاز 
پروژه ها بوده اس��ت. مدیریت مال��ی، اداری و بازرگانی 
سومین مدیریت سازمان عمران ش��هرداری اصفهان 
است که رضایی به آن اش��اره کرد و گفت: این مدیریت 
تدارک  اجرای پروژه ها را بر عهده دارد و با اینکه  کمتر در 
حوزه میدانی است و کمتر مورد توجه قرار می گیرد، اما 

بار اصلی تدارک پروژه هارا بر دوش می کشد .

    اجرای پرو ژه های خرد و کلان توسط سازمان 
عمران شهرداری

به گفته وی، 25 پروژه خرد و کلان  در اصفهان توسط 
سازمان عمران شهرداری اصفهان در حال اجراست.

   پیش بینی 46 میلیارد تومان برای آسفالت 
 رضایی گفت: امس��ال 46 میلیارد تومان برای آسفالت 
پیش بینی ش��ده اس��ت و س��ازمان عمران شهرداری 
اصفهان ملزم به تولید 350 هزار تن آسفالت و اجرای آن 
در بخش های مختلف است. مدیرعامل سازمان عمران 
شهرداری اصفهان عنوان کرد: امسال باید 150هزار تن 
آس��فالت در معابر فر عی اجرا شود و 4 هزارتن آسفالت 
در لکه گیری معابر فرعی مصرف ش��ود. به گفته وی، 
امسال170هزارتن آسفالت برای روکش آسفالت معابر  

اصلی مصرف می شود.

   برطرف شدن معایب لایه های زیرین قبل از 
روکش آسفالت

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان گفت: در 
دو سال گذشته برطرف شدن معایب لایه های زیرین 
قبل از روکش آس��فالت مورد تو جه قرار گرفته ا ست تا 
در آینده شاهد ترک های انعکاسی روی سطح آسفالت 
نباشیم و برطرف شدن معایب لایه های زیرین امسال نیز 
در دستور کار قرار دارد تا دوام آسفالت معابر بیشتر شود. 

   ایستگاه میدان آزادی قطار شهری تا یک ماه 

آینده آماده تحویل است 
رضایی پروژه ایستگاه میدان آزادی قطار شهری اصفهان 
را از پروژه های در حال اجرای سازمان عمران شهرداری 
دانس��ت و افزود: این پروژه 80 تا 90 درصد پیش��رفت 
فیزیکی داش��ته و تا یک ماه آینده هس��ته مرکزی این 

ایستگاه آماده تحویل است.

    شناسایی معارضات تاسیساتی پروژه تقاطع 
غیر همسطح استقلال انجام شد 

وی به اجرای پروژه تقاطع غیر همسطح استقلال اشاره 
کرد و گفت: عملیات اجرایی این پروژه ش��روع ش��ده و 
شناسایی معارضات تاسیساتی این پروژه انجام شده است.

   پ�روژه آکواریوم ن�اژوان در مرحل�ه پایانی 
قرار دارد 

مدیرعامل س��ازمان عمران ش��هرداری اصفهان پروژه 
آکواریوم ناژوان را از دیگر پروژه های اجرایی توسط این 
سازمان اعلام کرد و گفت: این پروژه که در کشور منحصر 
به فرد است، مراحل پایانی را می گذراند وتا یک ماه آینده 

کارگاه آن بر چیده می شود. 

   عملی�ات ط�رح موق�ت ترافیك�ی تقاطع 
غیرهمسطح اشكاوند انجام شد 

به گفته رضایی، تقاطع غیرهمسطح اشکاوند رو به روی 
مرکز همایش های بین المللی اصفهان از دیگر پروژه هایی 
است که توسط سازمان عمران شهرداری اجرا می شود 
و با توجه به اینکه کمر بندی شرق در این محدوده قرار 
دارد، باید دسترسی مناسبی فراهم شود و اکنون عملیات 

طرح موقت ترافیکی این پروژه ا نجام شده است. 

   اجرای تاسیس�ات زیربنایی، محوطه سازی 
مرکز همایش های بین المللی

رضایی گفت: مجموعه ای از پروژه های مرکز همایش های 
بین المللی اصفهان توسط س��ازمان عمران شهرداری 
در حال اجراست و بخش هایی از این پروژه ها  در دو سال 
گذشته اجرا ش��ده و به صورت موقت تحویل داده شده 
است.  به گفته وی، سازمان عمران شهرداری اصفهان 
اجرای تاسیسات زیر بنایی، محوطه س��ازی و احداث  
ویلاهای مرکز همای��ش های بین الملل��ی را بر عهده 

داشته است.

    فضای چند منظوره پروژه احیای میدان امام 
علی )ع( تا 3 ماه آینده تكمیل می شود 

مدیرعامل سازمان عمران ش��هرداری اصفهان عنوان 
کرد: پروژه احیای میدان امام علی )ع( در مرحله انتهایی 
است و فضای چند منظوره در مجاورت زیر گذر از سمت 
خیابان عبد الرزاق د ر مرحله انتهایی است و تا سه ماه 

آینده تکمیل می شود. 

طي احكامي از سوي شهردار اصفهان؛ 
 معاون برنامه ریزي و مدیران 

سرمایه گذاري،  امور حقوقي و حراست 
شهرداري اصفهان منصوب شدند 

دکتر مهدی جمالی نژاد ش��هردار اصفهان، معاون برنامه ریزي، 
پژوهش و فن��اوري اطلاعات و مدیران س��رمایه گ��ذاري و امور 

حقوقي شهرداري اصفهان را منصوب کرد. 

   مع�اون برنامه ری�زي، پژوهش و فن�اوري اطلاعات 
شهرداري اصفهان منصوب شد

ش��هردار اصفهان طي حکمي 
دکتر محم��ود محم��دي را به 
س��مت معاون برنام��ه ریزي، 
پژوه��ش و فن��اوري اطلاعات 
شهرداري اصفهان منصوب کرد. 
دکت��ر جمال��ي ن��ژاد در حکم 
انتص��اب معاون برنام��ه ریزي، 
پژوه��ش و فن��اوري اطلاعات 
ش��هرداري اصفهان خطاب به 
دکتر محمود محمدي آورده است: رشد شتابان و روزافزون شهر 
و به تبع آن ش��کل گیري موضوعات و مس��ائل جدید در حوزه 
مدیریت شهري، ضرورت انجام برنامه ریزي هاي هوشمندانه و 
اصول��ي در جهت اعمال مدیری��ت دانش مح��ور و اثر بخش در 
اصفهان، شهر فرهنگ، ادب، علم و فناوري با بستري پهناور براي 
خدمت را دو چندان مي نماید. ل��ذا با توجه به کارنامه و عملکرد 
درخشان فعالیت هاي جنابعالي در شهر اصفهان در عرصه ها و 
موقعیت هاي مختلف که بیانگر سال ها تلاش، کوشش و خدمات 
صادقانه به مردم شریف اصفهان بوده، بدین وسیله ضمن قدرداني 
از تمامي این زحمات و نظر به تخصص و س��وابق ارزنده شما در 
زمینه هاي مدیریت شهري، به موجب این حکم به عنوان معاون 
برنامه ریزي، پژوهش و فن آوري اطلاعات منصوب مي گردید. در 
 این حکم تاکید ش��ده اس��ت: امید اس��ت با اتکال به خداوند و 
بهره مندي از توانمندي هاي ارزشمند خویش، زمینه خدمت رساني 
هر چه بیشتر به شهروندان عزیز را فراهم نموده و در راستاي تحقق 
اهداف ش��هرداري با تلاش ش��بانه روزي و مدیریت جهادي در 

جهت خدمت به مردم شهید پرور اصفهان موفق و موید باشید.

   مدیر س�رمایه گذاري و مش�ارکت هاي ش�هرداري 
اصفهان منصوب شد

ش��هردار اصفهان طي حکمي 
مهندس سید مرتضي حسام نژاد 
را به سمت قائم مقام شهردار در 
امور سرمایه گذاري و مشارکت ها 
و مدیریت آن مجموعه منصوب 
کرد. دکتر جمالي نژاد در حکم 
انتصاب مدیر سرمایه گذاري و 
مش��ارکت ه��اي ش��هرداري 
اصفه��ان خطاب ب��ه  مرتضي 
حسام نژاد آورده است: امروزه موضوع سرمایه گذاري و مشارکت 
در شهرداري اصفهان از مباحث مهمي است که علاوه بر تامین 
منابع پایدار در راستاي تحقق رفاه و آسایش شهروندان، موجب 
هر چه بهتر و سریع تر اجرا شده پروژه هاي عمراني است. نظر به 
تخصص، ش��ناخت و تجارب ارزنده جنابعالي در مدیریت هاي 
مختلف شهري، به موجب این حکم به سمت قائم مقام اینجانب 
در امور س��رمایه گذاري و مش��ارکت ها و مدیریت آن مجموعه 
منصوب مي گردید. در این حکم تاکید شده است: امید است با 
اتکال به خداوند متعال و بهره من��دي از توانمندي هاي خویش 
زمینه خدمت رس��اني هر چه بهتر به ش��هروندان عزیز را فراهم 
نموده و در راستاي تحقق اهداف ش��هرداري و خدمت به مردم 

شهیدپرور اصفهان موفق و موید باشید.

   مدیر امور حقوقي شهرداري اصفهان منصوب شد
شهردار اصفهان طي حکمي مس��عود حیدري را به سمت مدیر 
امور حقوقي شهرداري اصفهان منصوب کرد. دکتر جمالي نژاد 
در حکم انتصاب مدیر امور حقوقي شهرداري اصفهان خطاب به  
مسعود حیدري آورده است: نظر به اهمیت و گستردگي مسائل 
حقوقي و با عنایت به سوابق تعهد، تخصص و تجربیات جنابعالي 
و اش��رافي که به مباحث حقوقي دارید به موج��ب این حکم به 
سمت مدیر امور حقوقي شهرداري اصفهان منصوب مي شوید. 
در این حکم تاکید شده است: امید است با تکیه بر اصول علمي، 
تلاش ش��بانه روزي به مدیرت جهادي در تحقق روان س��ازي 
خدمات شهري و حقوقي و پیش��برد منویات عالیه مقام معظم 
 رهبري ک��ه تاکید و تصریح ب��ر همدلي و همزبان��ي فرموده اند 

موفق و موید باشید.

   مدیر حراست شهرداري اصفهان منصوب شد
ش��هردار اصفهان طي حکمي حسن س��لیمي را به سمت مدیر 

حراست شهرداري اصفهان منصوب کرد.
دکت��ر جمالي نژاد در حکم انتصاب مدیر حراس��ت ش��هرداري 
اصفهان خطاب به حس��ن س��لیمي آورده اس��ت: ب��ا عنایت به 
توانمندي، تخصص، تدین و تجارب ارزنده جنابعالي و آشنایي به 
امور شهر و شهرداري به موجب این حکم به سمت مدیر حراست 
شهرداري اصفهان منصوب مي ش��وید. در این حکم تاکید شده 
است: امید اس��ت با اتکال به خداوند و استعانت از ذات مقدس او 
و تکیه بر اصول و روحیه مدیریت جهادي و تلاش ش��بانه روزي 
در راستاي خدمت رساني به مردم شریف اصفهان موفق و موید 

باشید.

 سبد خبر
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان :

25 پروژه در اصفهان در حال اجراست
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مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع هاي سیاحتي ورزشي سپاهان وابسته به شهرداري 
اصفهان اعلام کرد: گواهینامه بین المللي احداث و بهره ب��رداري پروژه خط دو تله 

کابین از سوي شرکت مهندسي و بازرسي اشکوفر اتریش صادر شد.
پیام جوادیان گفت: پس از س��ه ماه عملیات بازرسي از س��وي کارشناسان شرکت 
مهندسي و بازرسي اشکوفر اتریش گواهینامه بین المللي احداث و بهره برداري پروژه  
خط دو تله کابین شهر اصفهان صادر شد. وي با اشاره به اینکه همه دستگاه هاي بالابر 
بایستي از اتحادیه بازرسان بالابرهاي اروپا و آمریکا مجوز بهره برداري بگیرند، افزود: 

اتحادیه بازرس��ان بالابرهاي اروپا مباحث ایمني را از صفر تا 100 بررسي مي کنند. 
مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع هاي سیاحتي ورزشي سپاهان وابسته به شهرداري 
اصفهان، تصریح کرد: فاز دوم تله کابین به طول850 مترحدفاصل گردنه باد و قلعه 

شاه دژ راه اندازي شده است.
جوادیان تاکید کرد: با اس��تفاده از ف��از دوم تله کابین همه ش��هروندان حتي افراد 
سالمند، معلولان و جانبازان نیز مي توانند از بام اصفهان، شهر گنبدهاي فیروزه اي 

را مشاهده کنند.

در سه ماهه اول امسال پنج هزارتن کود اس��تاندارد کمپوست در اصفهان به فروش 
رفته است. کود کمپوست استاندارد علاوه بر مصرف شهرداري به بخش خصوصي و 

کشاورزان فروخته شده است.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند ش��هرداري اصفهان اعلام کرد: در سه ماهه اول 

امسال پنج هزار تن کود استاندارد کمپوست در اصفهان به فروش رفته است.
تیمور باجول گفت: کمپوس��ت یک کود ارگانیک اس��ت و اث��رات مخرب کودهاي 

شیمیایي را ندارد، از این رو تاثیر بسزایي در حفظ بافت خاک و تغذیه گیاه دارد.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اصفهان عنوان کرد: در سه ماهه اول 
امسال پنج هزار تن کود استاندارد کمپوست به فروش رسیده است.

باجول تصریح کرد: کود کمپوس��ت اس��تاندارد علاوه بر مصرف شهرداري به بخش 
خصوصي و کشاورزان فروخته شده است.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اصفهان اظهار داشت: کود کمپوست 
استاندارد به خارج از اس��تان از جمله بندرعباس، کرمان و رفس��نجان نیز فروخته 

شده است.

مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع هاي سیاحتي ورزشي سپاهان وابسته به شهرداري اصفهان:

گواهینامه بین المللي احداث و بهره برداري خط دوتله کابین صادر شد
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اصفهان خبر داد :

فروش 5 هزار تن کود استاندارد کمپوست در اصفهان

 معاون خدمات شهري ش��هرداري اصفهان گفت: با 
پیش بیني هاي انجام شده ستاد سیل شهرداري به 
موقع فعال شد و در اولین لحظات بارندگي شهرداري 
مناطق، س��ازمان هاي وابس��ته نظیر آتش نشاني و 

خدمات موتوري در حال آماده باش بودند.
احمدرضا مصور عنوان کرد: حوزه خدمات ش��هري 
ش��هرداري در زمان بارش های باران و وقوع حوادث 
غیر مترقبه اقدام��ات لازم را برای رس��یدگی به رفع 
آبگرفتگي انجام مي دهد، به طوري که س��تاد سیل 
شهرداري با بارش باران و وزش شدید باد در دو شب 

گذشته غافلگیر نشد و آمادگي کامل را داشت.

معاون خدمات شهري شهرداري اصفهان با اشاره به 
بارش 12 میلي متري ب��اران در اصفهان عنوان کرد:   
ستادهاي سیل مناطق و س��ازمان هاي آتش نشاني 
و خدمات موتوري و بیش از  400 پرس��نل و نیروي 
س��تادي ش��هرداري در محل هاي مورد نظر مستقر 
بودند، به طوري که  400 نقط��ه در کوتاه ترین زمان 

ممکن رفع آبگرفتگي شد.
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان با اشاره به 
اینکه با بارش باران در اصفهان مشکلات آبگرفتگی در 
بر خی از معابر شهر مشاهده شد، عنوان کرد : با وجود 
بارش باران با آبگرفتگی ویژه در سطح شهر اصفهان 

رو به رو نبودیم.
 وي به آبگرفتگي بزرگراه شهید آقابابي به دلیل  ترافیک 
و ازدحام خودرو اشاره کرد وافزود: رفع آبگرفتگي این 
نقطه و اتوبان ش��هید صیاد ش��یرازي به دلیل ازحام 
خودرو طي کمتر از دوس��اعت انجام ش��د، ولي بقیه 
نقاط  در کمتر از  نیم ساعت ساعت رفع آبگرفتگي شد.

مصور با اش��اره به دو مورد ترکیدگي لوله  اصلي  آب 
در سطح شهر افزود:  امروز از 4  تا 8 صبح شکستگي 
 لوله اصلي آب در اتوبان چمران با نیروهاي س��ازمان 
آتش نشاني، شرکت آب و فاضلاب، خدمات موتوري، 
مناطق 10 و 7 و 14  ش��هرداري و همکاري نیروهاي 
راهور  برطرف شد و ترکیدگي لوله اصلي آب در خیابان 
جي دیروز صبح با حضور به موقع نیروهاي  اداره آب و 
عوامل آتش نشاني و خدمات موتوري و منطقه 4 طي 

دو ساعت رفع شد.
وی با ابراز خرس��ندي از اینکه اصفهان از این بحران 
س��ربلند بیرون آمد و توانس��ت به خوبي این بحران 
را پش��ت س��ر بگذارد، عنوان کرد: با حضور مدیران 
حوزه خدم��ات ش��هري و هماهنگي ه��اي صورت 
گرفته بین ارگان هاي مربوط��ه، اصفهان بارندگی را 
بدون هیچ خس��ارت جاني پشت سر گذاشت. معاون 
خدمات ش��هری ش��هرداری اصفهان عنوان کرد: به 
دنبال بارش ه��ای ب��اران،40 مورد س��قوط درخت 
در اصفهان داش��تیم که تنها یک یا دو م��ورد از این 
حوادث سبب ایجاد خس��ارت جزئي مالی شده است 

و هیچ خس��ارت جاني منج��ر به فوت یا ج��رح افراد 
نداش��تیم. وی گفت: با تمهیدات اندیش��یده شده و 
 حضور عوامل شهرداری مشکل جدی در سطح شهر

 نداشتیم. معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان 
عنوان کرد: از یکشنبه شب نیرو های خدمات شهری 
ب��رای مقابله با مش��کلات در مناطق 15 گانه ش��هر 

اصفهان آماده بودند . 
مصور بهترین راهکار شهروندان برای گزارش مشکلات 
موجود در شهر همزمان با بارش باران را تماس با سامانه 
137و یا واحدهای خدمات ش��هری شهرداری های 

مناطق 15گانه اعلام کرد. 

   پیگیری بیش از 400تم�اس آبگرفتگی با 
سامانه 137

همزمان با بارش شدید باران در اصفهان مرکز ارتباطات 
مردمی 137 با فعالیت 24 ساعته آماده پاسخگویی به 
شهروندان اصفهان بود. مدیر روابط عمومی شهرداری 
اصفهان تاکید کرد: از زمان شروع بارش ها در اصفهان 
بیش از 400 تماس با سامانه 137 برقرار شده است که 
همه این تماس ها در دو بخش تماس های فوریتی و 
تماس های پیگیری گشت های واحد سیل شهرداری 

در دستور کار قرار گرفت.
هادی نباتی ن��ژاد گفت که با حض��ور میدانی معاون 
خدمات شهری ش��هرداری اصفهان و مدیران حوزه های 
 مختل��ف خدم��ات ش��هری و آم��اده ب��اش کامل و 
صددرصدی ستاد سیل شهرداری بیش از 100 اکیپ 
به صورت میدانی کار رفع مشکلات آبگرفتگی را انجام 
دادند. وی با اش��اره به آبگرفتگی در اتوبان آقابابایی  و 
صیاد شیرازی گفت: ساماندهی این مشکل نیز با وارد 

عمل شدن چند اکیپ در دستور کار قرار گرفت.
وی رفع مشکل آبگرفتگی برخی منازل در مناطق 14 و 
5 را یکی از فوریتی ترین اقدامات انجام شده  برشمرد و 
تاکید کرد: به محض تماس شهروندان و بیان آبگرفتگی 
منازل اکیپ های مختلف اعزام شد و مشکل در کمتر از 

نیم ساعت بر طرف شد.
 به گفت��ه وی، اپراتوره��ای س��امانه 137 به صورت
 24 ساعته آماده پاسخگویی به ش��هروندان بودند و

اکیپ های واحد سیل شهرداری اصفهان نیز با نظارت 
کامل معاون خدمات ش��هری ش��هرداری اصفهان و 
مدیران مختلف در این معاونت و همه مسوولان مرتبط 
با خدمات شهری شهرداری در مناطق شهری با نظارت 

و آمادگی کامل در صدد رفع مشکل احتمالی بودند.

   اعزام  18 دستگاه تانكر به مناطق 15 گانه
مدیرعامل سازمان خدمات موتوري شهرداري اصفهان 
با اشاره به بارش باران در ش��ب گذشته گفت:  در پي 
بارش بارندگي شب گذشته، 18دستگاه تانکر در اندازه هاي 
متفاوت بنا به نیاز به مناطق 15گانه اعزام و مستقر شد. 
حمیدرضا صبور با اشاره به آمادگي نیروهاي خدماتي،  
بیان کرد: نیروهاي خدماتي س��ازمان و ماشین آلات 
گروه ضربت و ح��وادث غیرمترقبه در همان لحظات 
اولیه بارش باران  مشغول به فعالیت شدند و در حال 
 آماده باش در سطح ش��هر بودند. وي با اشاره به اعزام

18 دستگاه تانکر، 10دستگاه کمپرسي ، یک دستگاه 
لودر و یک دستگاه بیل مکانیکي در مناطق 15گانه 
شهر براي رفع آبگرفتگي تصریح کرد:  تا صبح دیروز 
حتي  نقاطي که دچار ترکیدگي لوله اصلي آب  شده 

بود رفع آبگرفتگي شد.

با  بسيج 400نفر از  نيروهاي ستاد سيل شهرداري اصفهان ؛

 اصفهان روز بارانی را بدون مشكل جدی  پشت سر گذاشت 

0913---3465
من مال��ک پلاکی هس��تم که دو س��مت آن دو 
ساختمان احداث ش��ده که یکی از آنها دو سال 
پیش و دیگری 15 سال پیش احداث شده است. 
هر دو صددرصد طول پلاک را اش��غال کرده اند، 

در حالی که ش��هرداری60 درص��د مجوز به من 
داده اس��ت، از من خواسته ش��ده از مجاوران که 
صددرصد طول پلاک را اشغال کرده اند، رضایت 
بگیرم. وقتی سوال می کنم برای چه باید رضایت 
بگیرم، می گویند این واحد 15 سال است ساخته 

ش��ده و ممکن اس��ت تا مدتی دیگر تغییر کند و 
فقط20 درصد مجوز بگیرد. شهرداری برای رفع 

مشکل اقدام کند. 
0913---3310

اتوبوس های خط میدان لاله- میدان امام حسین 

علیه الس��لام مدتی اس��ت که با س��رعت بسیار 
پایین در مس��یر حرکت می کنند، ب��ه گونه ای 
 که بسیاری از ش��هروندان از این موضوع ناراضی 

هستند.
 با وجود اینکه تعداد مناس��بی اتوب��وس در این 

مس��یر وجود دارد، ام��ا با تاخی��ر از مبدا حرکت 
 می کنن��د و در طول مس��یر نی��ز حرکتی کند

 دارند.
 از سازمان اتوبوسرانی تقاضا داریم که دلیل این 

تاخیر و کندی حرکت را پیگیری کند.

صدای شهروند
گروه شهر

گزارش روز
گروه شهر
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نکته سنجی و دقت نظر آلمانی هاست، گفت: 
ش��رایط پس از تواف��ق ای��ران و1+5 بهترین 

شرایط برای توسعه اقتصادی دو کشور است.
استاندار اصفهان در نشست مشترک با زیگمار 
گابریل، قائم مقام صدراعظم کش��ور و وزیر اقتصاد 
و انرژی آلمان و هیات بلندپای��ه اقتصادی وتجاری 
همراه این کش��ور که پیش از ظهر دی��روز در هتل 
عباس��ی برگزار ش��د، ضمن خوش آمد و خیر مقدم 
به این هی��ات گفت: اصفه��ان یکی از اس��تان های 
شاخص کش��ور در زمینه های کارخانه ها و صنایع 

گردشگری است.
زرگرپور در این نشست مشترک که با هدف بررسی 
زمینه های هم��کاری بین اصفهان و کش��ور آلمان 

برگزار شد، خاطر نشان کرد: اصفهان از بعد صنعت 
فولاد،  گردشگری، صنایع نیروگاهی و پالایشگاهی 
و مراکز دانش��گاهی رتب��ه اول در کش��ور را به خود 

اختصاص داده است.
رس��ول زرگرپور با اش��اره به اینکه اصفهان در طول 
تاریخ تاکنون چهار مرتبه پایتخت ایران بوده است، 
افزود: اصفهان به دلیل ظرفیت های و شایستگی های 
فرهنگی خود به عنوان پایتخت گردشگری اسلامی 

در سال 2017 معرفی شده است.
زرگرپور با اش��اره به اینکه س��فر هی��ات آلمانی به 
ایران و اصفهان به عنوان اولی��ن هیات اروپایی پس 
از توافق هس��ته ای ایران با 1+5 نشان دهنده وجود 
مناسبات بین دو کشور اس��ت، افزود: این ادعا که از 
بین کشورهای اروپایی، آلمان بهترین رابطه را با ایران 

دارد، ادعای کاملا درستی است.
 اس��تاندار با تاکید بر اینکه این س��فر نش��ان دهنده 
نکته سنجی و دقت نظر آلمانی هاست، خاطر نشان 
کرد: شرایط پس از توافق ایران و1+5 بهترین شرایط 

برای توسعه اقتصادی دو کشور است.
وی آلودگ��ی آب و هوا را از معضلات جدی اس��تان 
دانس��ت و اظهار داش��ت: اصفهان در ح��وزه صنایع 
 تکنول��وژی پیش��رفته و صنای��ع پ��اک ب��ه تجربه 

آلمانی ها نیاز دارد.
زرگرپور ضمن اشاره به اینکه صنعت گردشگری برای 
هر دو طرف سودآور است، گفت: آلمانی ها بیشترین 
تعداد گردشگران اروپایی را که به اصفهان مسافرت 
می کنند تشکیل می دهند که باید روی این مساله 

سرمایه گذاری ویژه ای داشت.

 اس��تاندار در ادام��ه صحبت ه��ای خود گف��ت: از 
س��رمایه گ��ذاران آلمانی ب��رای راه ان��دازی مراکز 
توریستی و توسعه صنعت گردش��گری در اصفهان 
دعوت می کنم.وی با اش��اره به اینکه 5 س��ال پیش 
قرارداد خواهرخواندگی اصفهان با فرایبورگ آلمان 
بسته شده است، خاطر نشان کرد: در سال های اخیر 
به دلیل برخ��ی محدودیت های پی��ش آمده از این 
ظرفیت استفاده نش��ده اس��ت که لازم است از این 

ظرفیت به بهترین شکل استفاده شود.
 زیگمار گابریل، ریی��س هیات آلمان��ی،  قائم مقام 
صدراعظم کش��ور و وزیر اقتصاد و انرژی این کشور 
ضمن تشکر از میزبانی گرم استاندار و مدیران استان 
اصفهان گفت: اینکه نمایندگان کشورهای خارجی 
برای قراردادهای اقتصادی و تجاری صرفا به تهران 
می آیند و از فرصت های خوب در اصفهان استفاده 

نمی کنند یک اشتباه بزرگ است.
وی در ادامه تاکید کرد: به دلیل ظرفیت های زیاد این 
استان لازم است سایر مدیران کارخانجات و صنایع 
آلمان برای اس��تفاده از این ظرفیت ها به این استان 

سفر داشته باشند. 
قائم مقام صدراعظم آلمان ضمن تاکید بر اینکه این 
هیات مجددا به اصفهان سفر می کند، گفت: اصفهان 

مایه افتخار ایران است.
رییس هیات آلمانی ضمن اشاره به اینکه طبق آمار 
آژانس های گردش��گری آلمان تورهای گردشگری 
زیادی از این کشور به اصفهان سفر می کنند، اظهار 
داش��ت: باید صنعت توریس��ت پایدار بین دو کشور 

ایجاد شود.
  وزی��ر اقتص��اد و انرژی ب��ا اش��اره به اینک��ه توافق 
هسته ای ایران و 1+5 تنها یک توافق بین کشورهای 
طرف مذاکره نیست، گفت: این توافق برای همه دنیا 

اهمیت زیادی دارد.

گابری��ل در ادامه صحب��ت های خود گف��ت: توافق 
اخیر نش��ان داد که می شود مش��کلات و اختلافات 
را بدون درگیری و کش��مکش و از طریق دیپلماسی 
رفع و حل کرد.قائم مق��ام صدراعظم آلمان در ادامه 
 افزود: سایر شرکت های آلمانی نیز آمادگی حضور و 

سرمایه گذاری در ایران را دارا هستند.
گابریل ضم��ن تاکید بر اینکه جمعیت دانش��گاهی 
 بالا و فرهنگ کار ب��الای دلیل خوبی ب��رای حضور 
شرکت های آلمانی در ایران است، تاکید کرد: از نظر 

آلمان ایران شریک منطقی بوده است.
وزیر اقتصاد و انرژی آلمان، این کشور را آماده انتقال 
تجربیات ارزنده خود در زمینه تکنولوژی های فاضلاب 
و بهینه س��ازی دانس��ت. افزود:  آلمان م��ی تواند در 
خصوص  بهینه س��ازی و صرفه جویی انرژی به ایران 

کمک کند.
قائم مق��ام صدراعظم آلم��ان احیای  فعال س��ازی 
کمیسیون اقتصادی دو کشور را موثر دانست و گفت: 
آلمان رابطه اش با ایران را صرفا یک رابطه اقتصادی 
 و تجاری نمی داند و خواس��تار بهب��ود و ارتباط در 

زمینه های سیاسی و فرهنگی نیز است. 
گفتنی اس��ت هیات 60 نفره متش��کل از مسوولان، 
کارشناسان و مدیران صنایع و دست اندرکاران امور 
اقتصادی و تجاری کشور آلمان صبح امروز به همراه 
استاندار از آثار تاریخی مجموعه تاریخی میدان نقش 
جهان و کاخ موزه چهلس��تون، کارگاه مرمت گنبد 
عظیم مسجد امام و ایوان عالی قاپو عنوان بزرگ ترین 
سازه چوبی و تاریخی کشور و بازارصنایع دستی در 

این مجموعه دیدن کرد.  
پروفسور مجید سمیعی، رییس انجمن جراحان مغز 
آلمان، این هیات را که اولین هیات اروپایی میهمان 
پس از اعلام جمع بندی مذاکرات هسته ای ایران و 

1+5 است همراهی کرد. 

در پی وقوع بارندگی های شدید در استان اصفهان؛
 آماده باش 26 شعبه و  35 پایگاه 

 امداد و نجات بین شهری 
جمعیت هلال احمر استان  

مدیرعامل جمعیت هلال احمر اس��تان اصفهان از آماده باش تمام 
شعب جمعیت هلال احمر اس��تان در پی بارندگی های اخیر خبر 
داد. به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر اس��تان اصفهان، 
دکتر محس��ن مومنی گفت: در پی اعلام هواشناس��ی درخصوص 
بارندگی در سطح استان ، سریعا وضعیت زرد به تمام شعب جمعیت 
هلال احمر استان اصفهان اعلام شد.وی افزود : همچنین 35 پایگاه 
امدادونجات بین ش��هری به حالت آماده ب��اش درآمدند. مومنی با 
اشاره به فعالیت نیروهای امدادی هلال احمر  استان  تصریح کرد:  با 
شروع بارندگی در منطقه غرب استان، چادرهای عشایر شهرستان 
چادگان دچار آب گرفتگی شدند که دو دستگاه خودروی امدادی به 
همراه 2 پرسنل امدادی و 5 نجاتگر از هلال احمر شهرستان جهت 
توزیع نایلون و امدادرس��انی در بین عش��ایر اقدام کردند.وی خاطر 
نشان کرد : در شهرستان های برخوار و شاهین شهر نیز که بارندگی 
سبب آب گرفتگی منازل ش��ده بود بلافاصله 6 تیم 5 نفره به همراه 
موتور آب کش و کف کش جهت امدادرسانی به مناطق حادثه دیده 
اعزام شدند.مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان اصفهان با اشاره 
به تداوم امدادرسانی در سطح اس��تان و آماده باش کامل نیروهای 
امدادی هلال احمر اس��تان یادآور شد: هموطنان گرامی می توانند 
جهت امدادرسانی و دریافت خدمات امدادی با شماره 3رقمی 112 

)سامانه ندای امدادجمعیت هلال احمر ( تماس بگیرند.

دبیر انجمن انبوه سازان اصفهان:

مسکن رونق می گیرد
دبیر انجمن انبوه س��ازان اصفهان گفت: پیش بینی می شود با توافق 
هسته ای هجوم سرمایه های سرگردان به بخش مسکن افزایش یابد 
و شاهد رونق در این بخش شویم.احمد تولا، دبیر انجمن انبوه سازان 
اصفهان اظهار کرد: پیش بینی می شود در سال 1395 با انباشت تقاضا 
و رونق در بازار مس��کن مواجه شویم. هجوم س��رمایه های سرگردان 
می تواند به زودی اتفاق بیفتد و باعث رونق بازار مس��کن شود، اما به 
اعتقاد من تقاضای واقع��ی، قبل از س��ال 1395 رخ نخواهد داد.وی 
افزود: اگر با تجمع بیش از حد سرمایه در بخش مسکن مواجه شویم 
دچار مشکل خواهیم باشد، اما سرمایه گذاری منطقی مشکلی را ایجاد 
نخواهد کرد. وی اقدامات اقتصادی دولت تدبیر و امید را امیدوارکننده 
دانس��ت و افزود: اقدامات مثبتی که طی دو س��ال اخیر در اقتصاد و 
سیاست انجام شده ان شاءالله کشور را به سمت رونق تولید می برد. با 
برداشته شدن تحریم ها بال تجارت تا حدودی سر و سامان می گیرد، 
اما بال تولید همچنان دچار بحران است که امیدواریم موانع تولید در 
بخش های مختلف از جمله بخش های مرتبط با مسکن برداشته شود.

وی همچین گفت: با توافق هسته ای دولت باید برنامه  جامعی را برای 
بخش مسکن در نظر بگیرد. یکی از اقدامات سر و سامان دادن به بافت 

های فرسوده است که در حال حاضر درگیر مشکلاتی است.

شهردارنجف آباد خبرداد؛

آغاز موج جدید پروژه های عمرانی 
شهرداری نجف آباد

شهردار نجف آباد گفت: به دنبال برگزاری بیش از 60 مناقصه در مورد 
پروژه های تعریف شده برای مناطق شش گانه و تعیین تکلیف آنها با 
طی مراحل قانونی لازم، در ادامه روند سال گذشته موج جدید اجرای 
 طرح های عمرانی در سطح شهر طی روزهای آینده آغاز خواهد شد.

مسعود منتظری با رد شائبه کند شدن روند اجرای طرح های عمرانی 
در سطح شهر طی ماه های اخیر بیان داشت: با وجود آنکه قانون اجازه 
ترک تشریفات و برگزاری مناقصه را در ش��رایط خاص به شهرداری 
داده ولی به منظ��ور رعایت دقیق قان��ون و افزایش اعتم��اد مردم و 
پیمانکاران درخصوص دخیل نبودن س��لایق شخصی مدیران برای 
انتخاب پیمانکاران، تمامی مناقصات با وجود زمان بر بودن در مسیر 
پیش بینی شده خود برگزار شده است. وی در ادامه حجم طرح های 
به مناقصه گذاشته شهرداری نجف آباد را در سطح استان کم نظیر و 
برخاسته از یک برنامه ریزی دقیق در عین شهامت مدیریتی دانست و 
اضافه کرد: همزمان با ادامه کار در پروژه هایی مانند خیابان های عطار 
و چمران منطقه پنج، احداث کمربندی جنوبی در چهارمین منطقه 
 و ساماندهی وضعیت سرویس های بهداش��تی در سطح شهر کار در 
طرح هایی مانند ش��هید آی��ت مرکزی و تعریض خیابان پروفس��ور 
اس��رافیلیان مراحل پایانی خود را ط��ی می کند و در م��واردی نیز 
پروژه های تعریف ش��ده مراح��ل طراحی و مطالعات خود را پش��ت 
س��ر می گذارند تا در مرحله اجرا با کمترین میزان از بروز مشکلات 
احتمالی مواجه ش��وند. اعلام س��خت تر ش��دن وضعیت شهرداری 
از نظر تامین بودجه های جاری و عمرانی نس��بت به س��ال گذشته 
دیگر مطلبی بود که ش��هردار نجف آب��اد با اعلام آن اظهار داش��ت: 
س��اخت 5 هزار متر ابنیه جدید در ترمینال مس��افربری ش��هر که 
در آن ایج��اد اولین گالری هن��ری نجف آباد نیز دیده ش��ده در کنار 
طراحی و مطالعه اجرای یک س��وله چند منظ��وره در منطقه چهار، 
تعیین پیمانکار اجرایی طرح بهسازی میدان انقلاب منطقه شش و 
مشخص شدن وضعیت پیمانکاران اجرای لکه گیری و آسفالت معابر 
 از جمله برنامه های در دس��ت اقدام این مجموعه به ش��مار می آید. 
وی در پایان گفت:  با دیدن ردیف برای پروژه های عمرانی در بودجه 
س��ال جاری، همزمان با انجام مطالعات مورد نیاز آنها، از نظر برنامه 
زمانبندی اجرای آنها جلوتر خواهیم بود؛ و این امر دس��ت شهرداری 

را برای مدیریت چنین طرح هایی بیش از پیش باز خواهد گذاشت. 

در نشست استاندار اصفهان با قائم مقام صدر اعظم آلمان بیان شد؛ اخبار کوتاه

آمادگی آلمان ها برای سرمایه گذاری در اصفهان

مدیرکل راه و شهرسازی سابق استان در نشست 
خبری که سال گذش��ته به مناسبت هفته حمل 
و نقل و روز راهدار برگزار ش��د، از تهیه و تدوین 
طرح نص��ب  ITS »دوربین کنترل س��رعت در 
استان« اصفهان در س��ال جاری خبر داد. نصب 
این دوربی��ن ها به دلیل اینکه ح��دود 11 هزار و 
500 کیلومتر راه های اس��تان اصفهان توس��ط 
پلیس راه و راهداری قابل کنترل نیست، اهمیت 
ویژه ای برای کاهش تصادفات و رصد تخلفات در 

محورهای استان دارد. 
در این نشست مدیرکل این اداره از تهیه و تدوین 
سند ایمنی راه ها برای اولین بار در کشور با هدف 
کاهش تلفات و حوادث ناشی از رانندگی نیز گفته 
بود. ایمنی راه های اس��تان اصفهان به دلیل قرار 
گرفتن در شاهراه مواصلاتی جاده ای و در اختیار 
داش��تن بخش بزرگی از راه ها و ن��اوگان حمل و 
نقل کش��وری از اهمیت فوق العاده ای برخوردار 
اس��ت. اصفهان زیبا آخرین وضعیت شناس��ایی 
 ITS نقاط حادثه خیز استان، نصب دوربین های
و تهیه و تدوین س��ند ایمنی راه های استان را از 
حجت اله غلامی، مدیر کل اداره راه و شهرسازی 

استان پیگیر شد.
مدیرکل اداره راه و شهرس��ازی اس��تان در پاسخ 
به معیارهای شناس��ایی نقاط حادثه خیز گفت: 
در محورها با اعمال ضرای��ب و وزن دهی، نقاط و 
مقاطعی که براس��اس تکرار تصادفات و حوادث 
رانندگی در آن نقطه یا طول حداکثری 5 کیلومتر 
از مح��ور تص��ادف رخ می دهد ، نق��اط و مقاطع 

پرحادثه تلقی می شوند. 
غلامی در ادام��ه صحبت های خ��ود تاکید کرد: 
البته چون عوامل دیگری به غیر از تعداد تصادفات 

نیز می تواند در تعریف نقاط پرحادثه نقش داشته 
باشد؛ لذا از سال گذش��ته تعاریف نقاط و مقاطع 
پرحادث��ه در وزارت راه و شهرس��ازی درح��ال 

بازنگری و به روز رسانی است.
وی همچنین افزود:  براس��اس تعاریف گذش��ته 
درسال 89، با هماهنگی پلیس راه استان و اداره 
کل حمل و نق��ل و پایانه ها ح��دود 170 نقطه و 
مقط��ع پرحادثه در راه های اس��تان شناس��ایی 
و مصوب ش��ده اس��ت که از آن زمان تاکنون به 
مرور و ب��ا توجه به تخصیص اعتبارات نس��بت به 
آشکارسازی، ایمن سازی و درصورت نیاز اصلاح 

هندسی در بلند مدت اقدام می  شود.
مدیر کل اداره راه و شهرسازی استان درخصوص 
آخرین اقدامات ای��ن اداره در نصب دوربین های 
its  خاطر نش��ان کرد: درحال حاض��ر 40 نقطه 
از محورهای اس��تان به س��امانه نظارت تصویری 
مجهز و اولویت نصب سامانه ها در راه های شریانی 
اس��تان براس��اس میزان تردد، ش��رایط جوی و 

حوادث رخ داده در مقطع مشخص شده است. 
غلامی ضمن اش��اره به اینکه نصب س��امانه های 
هوش��مند حمل و نقل ITS بخش��ی از س��امانه 
نظ��ارت تصوی��ری در راه هاس��ت، گف��ت: 
 طب��ق تحلیل ه��ای بین الملل��ی نص��ب ای��ن 
دوربین ه��ا ح��دود 20 ت��ا 50 درص��د کاهش 
تخلفات و حوادث رانندگی را ب��ه همره دارد و به 
 همین جهت نصب این دوربین ها در اس��تان در 

پیگیری می شود.
وی در ادامه تاکید کرد: با توج��ه به تحلیل های 
صورت گرفته و ب��ه منظور افزای��ش بهره وری و 
ارتقای ایمنی راه ها، رش��د فن��اوری  خودروها و 
افزایش سرعت آنها مسلما نصب اینگونه سامانه ها 

و مهم تر از آن بهره برداری و نگهداری مناسب آن 
در همه راه ها الزامی است، اما با توجه به  تخصیص 
اعتبارات فعلا اولویت با راه های شریانی و نقاط و 

مقاطع پرحادثه در آن محورهاست.
وی ادام��ه داد: برنامه ریزی و نصب س��امانه های 
مذکور در راه های برون شهری طبق شرح وظایف 

با هماهنگی این اداره کل  و پلیس 
راه اس��تان ب��ر عه��ده ادارات کل 
حمل و نق��ل و پایانه های اس��تان 

قرار گرفته است.
غلامی درمورد آخری��ن وضعیت 
تدوین سند ایمنی راه های استان 
خاطر نشان کرد: بدون شک برای 
اجرای هر گونه پ��روژه یا عملیاتی 
نیاز است که در ابتدای امر با توجه 
به داده ها و اطلاع��ات جمع آوری 
ش��ده برنامه ری��زی لازم ص��ورت 
گیرد و لذا ای��ن اداره کل به همراه 
ادارات راه و شهرس��ازی تابعه نسبت 
به جمع آوری نواقص ایمنی راه های 
موجود استان درس��ال 93 و تهیه 
سند ایمنی هر شهرس��تان اقدام 
نمود.مدی��ر کل با اش��اره به اینکه 
پس از ثب��ت موقعی��ت مکانی بر 
روی نقشه ها )GIS( و تحلیل آنها 
نس��بت به رفع نواقص با توجه به 
اولوی��ت ها و تخصی��ص اعتبارات 

اقدام لازم صورت می گیرد، افزود: با توجه به اینکه 
عملیات راه��داری در راه های اس��تان عملیاتی 
دوره ای بوده و در فصول مختلف س��ال ش��رایط 

خاصی را می طلبد.

بنابراین این س��ند در هر شهرس��تان به تبع آن 
شهرستان و رفع نواقص ایمنی مستلزم بازنگری 
و نظارت مجدد اس��ت. غلامی با اش��اره به اینکه 
اصفهان به لحاظ موقعی��ت قرارگیری در مرکز و 
به عنوان چهار راه حمل ونقل کش��ور، بیشترین  
تردد جاده ای را داراس��ت، اظهار داشت: استان 
اصفهان با داش��تن 11 هزار و500 
کیلومت��ر راه مش��تمل ب��ر 400 
کیلومت��ر آزادراه، ه��زار و 700 
کیلومتر بزرگراه، 3 ه��زار و 700 
کیلومت��ر راه اصل��ی و فرع��ی و 5 
هزارو 700 کیلومتر راه روس��تایی 
یک��ی از ش��بکه های مه��م حمل 
 ونقل ج��اده ای کش��ور را به خود 

اختصاص می دهد.
وی خاطرنش��ان ک��رد: اس��تان 
اصفهان ب��ه لح��اظ قرارگیری در 
مرکز کشور با مساحت حدود 107 
هزار کیلومتر مرب��ع و با محوریت 
ترانزیتی از شمال به جنوب وشرق 
به غ��رب و به لح��اظ ارتب��اط با 9 
اس��تان همجوار در حجم ترافیک 

می تواند تاثیر گذار باشد.
مدیرکل راه وشهرس��ازی اس��تان 
اصفه��ان ب��ا بی��ان اینک��ه حجم 
س��فرهای نوروزی و تابستانی در 
برهه خاصی از زمان وضعیت ویژه 
ای پیدا می کند، گفت: برای این دو مرحله نیاز به 
برنامه ریزی ویژه ای است که به منظور بالا بردن 
س��طح ایمنی راه ها و پایین آمدن آمار تصادفات 
با هماهنگی دستگاه های ذیربط از جمله پلیس 

راه، هلال احمر، اورژانس و حمل ونقل پایانه های 
استان این مهم انجام می شود.

وی از جمل��ه اقداماتی که در ج��اده ها به منظور 
کاهش تصادف��ات در دو پیک زمان��ی پرترافیک 
پایان تیرماه وپایان ش��هریورماه انجام می ش��ود 
را ایجاد ایس��تگاه های امنیت وس��لامت دانست 
افزود: ایس��تگاه های امنیت وس��لامت به منظور 
ایجاد جایگاهی برای اس��تراحت ورفع خستگی 

رانندگان ایجاد می شود.
غلامی با اش��اره ب��ه اقدامات انجام ش��ده در این 
خصوص، بیان داش��ت: گش��ت ویژه با استعداد 
60 اکیپ راه��داری، 650 نفر نی��روی راهدار و 
450 دس��تگاه خودرو س��بک، س��نگین ونیمه 
 س��نگین درس��طح ج��اده ه��ای اس��تان آماده 

خدمت رسانی است.
وی درخصوص وضعیت روکش آسفالت جاده ها با 
توجه به اعتبارات اختصاصی، گفت: به لحاظ مقدار 
راه های موجود در استان وضعیت مطلوب نیست 
واعتبارات بیشتری در این خصوص لازم است تا 

روکش آسفالت جاده ها انجام شود.
مدیرکل راه وشهرس��ازی استان اصفهان تصریح 
کرد: در راس��تای ایمن س��ازی راه ه��ا و کاهش 
تصادفات جاده ای محورهای پرحادثه دراس��تان 
شناسایی ش��ده اند که با انجام عملیات راهداری 
از قبیل نصب گاردریل و نیوجرس��ی و اس��تفاده 
از تابلوها وعلایم س��عی بر پایی��ن آوردن ضریب 

تصادفات در این نقاط شده است.
وی از رانندگان بخش بار ومسافر خواست رعایت 
س��رعت مجاز واحتیاط کامل در رانندگی بکنند 
همچنین گذش��ت در رانندگ��ی موجب کاهش 

حوادث رانندگی می شود.

تجهیز40 نقطه از محورهای استان به سامانه نظارت تصویری 
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مدیرکل اداره راه و شهرسازی استان مطرح کرد؛

 معاون درم��ان دانش��گاه علوم پزش��کی اصفهان گف��ت: بیمه های پای��ه بیش از
 300 میلیارد تومان به مراکز درمانی استان اصفهان بدهکارند و این در حالی است 

که این بیمه ها بین 6 تا 8 ماه بدهی معوقه دارند.
حمیدرضا طلوعی با اش��اره به افزایش روز به روز بده��ی بیمه ها به مراکز درمانی 
استان اصفهان اظهار داشت: متاسفانه بیمه های پایه استان اصفهان آنچنان که باید در رابطه 
با پرداخت تعهداتشان به مراکز ارائه دهنده خدمات سرپایی و بستری خصوصی و دولتی 

اقدامات مناسبی را انجام نداده اند. 
وی با بی��ان اینک��ه بیمه س��لامت ایرانیان، بیم��ه تامی��ن اجتماعی، بیم��ه نیروهای 
مس��لح و بیمه اف��راد تح��ت پوش��ش کمیت��ه ام��داد ام��ام خمین��ی )ره( از جمله 

بیمه های پایه هس��تند، ابراز داش��ت: ای��ن بیمه ها در ب��ازه زمانی 6 ت��ا 8 ماهه 
 معوق��ات خ��ود ب��ه مراک��ز درمان��ی اس��تان اصفه��ان را پرداخ��ت نکرده اند.

معاون درمان دانش��گاه علوم پزشکی اس��تان اصفهان با بیان اینکه مراکز درمانی 
استان اصفهان در خصوص ارائه خدمات به بیماران که همان بیمه شدگان هستند 
کم فروشی نکرده اند، اضافه کرد: تنها درآمد مراکز درمانی از ناحیه بیماران و ارائه 
خدمات به آنها 6 درصد فرانش��یز برای شهر نش��ینان و 3 درصد فرانشیز بیماران 

روس��تایی اس��ت.وی با بیان اینکه تمام توان خود را علی رغم تم��ام برخوردها و  
مباحثه های صورت گرفته در خصوص مقابله ب��ا گرفتن زیر میزی را انجام دادیم، 
افزود: این در حالی اس��ت که 7 ماه حق الزحمه تعیین شده برای پزشکان از محل 

درآمدهای بیمه ای پرداخت نشده است.
طلوعی با بیان اینکه از سایر منابع کارانه پزش��کان را تا پایان اسفند ماه پرداخت 
کرده ایم، گفت: باید توجه داشته باش��یم که روند پرداخت بدهی بیمه های پایه به 

بیمارستان ها خطر افزایش دریافت زیر میزی را گوشزد می کند.
 وی می��زان بدهی بیمه ه��ای پایه ب��ه مراکز درمانی اس��تان اصفه��ان را بیش از 
300 میلیارد تومان عنوان کرد و افزود: این در حالی است که بیمه های کوچک حق 

بیمارستان ها را به موقع پرداخت می کنند.
معاون درمان دانش��گاه علوم پزش��کی اس��تان اصفهان بدهی بیمارس��تان ها به 
شرکت های داروسازی را نیز از معضلات بهداشت و درمان استان اصفهان دانست و 
ابراز داشت: این میزان بدهی بیش از  100 میلیارد تومان است و باید توجه داشت 
که بیمارستان ها بیش از آنچه که به شرکت های دارویی بدهکار هستند از بیمه های 

پایه طلبکار هستند.

بدهی300میلیاردی بیمه ها به مراکز درمانی
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خبر داد؛

جانشین فرمانده انتظامي اس��تان اصفهان از اجراي 
 طرح مقابله با رانندگان بدپوش��ش، خبر داد و گفت: 
بد پوششي و عدم رعایت موازین شرعي بر اساس مفاد 
قانون مجازات اسلامي به مصداق امر به معروف و نهي 
از منکر مورد توجه پلیس است و از این به بعد برخورد 

قانوني انجام خواهد شد.
سرهنگ حس��ین حس��ین زاده با اش��اره به مصمم 
بودن پلیس براي مقابله با دور دور ماش��ین ها گفت: 
جواناني که ب��ا خودروهاي گران قیم��ت اخلال در 
نظم عموم��ي، ایج��اد مزاحمت براي م��ردم، ایجاد 
بي تفاوتي نس��بت ب��ه قوانین ترافیک��ي، بعضا عدم 
رعای��ت ظواهر اس��لامي و اس��تفاده از مش��روبات 

 الکي م��ي کنن��د، ش��امل این ط��رح مي ش��وند.
وي اف��زود: متاس��فانه در چند نقطه ش��هر اصفهان 
ش��اهد ج��وان هایي هس��تیم ک��ه ب��دون رعایت 
حق��وق دیگ��ران با ماش��ین ه��اي گ��ران قیمت و 
س��رعت هاي نامطمئن، آلودگي صوت��ي غیر مجاز 
و  مب��ادرت به ایج��اد حرکات خطرن��اک مي کنند 
 که موج��ب آزار و اذیت ش��هروندان ش��ده اس��ت.

جانشین فرمانده انتظامي استان اصفهان با اشاره به 

شکایت س��اکنین برخي از محله هاي شهر اصفهان 
مخصوصا بان��وان آن مناط��ق، ادام��ه داد: پلیس از 
حدود 3 ماه پیش در این مناط��ق حضور پیدا کرده 
اس��ت و جواناني که با شرایط بس��یار مخاطره آمیز 
هدایت 10 دس��تگاه خودرو با قیمت��ي حدود 500 
میلیون تا 1 میلیارد را برعهده داشتند با گرفتن تست 
 اعتیاد و تشخیص بالا بودن الکل خون آنها دستگیر 
کرده است.حسین زاده از روند جدي دادرسي پرونده 

دور دور ماش��ین ها خب��ر داد و خاطرنش��ان کرد: با 
حمایت دادستان اصفهان به عنوان مدعي العموم، 
این افراد توسط پلیس دس��تگیر و به زندان معرفي 
مي شوند، همچنین خودروي آنها توقیف شده است 
و به پارکینگ منتقل خواهد شد و تا زماني که دستور 

قضایي صادر نشود توقیف خواهد ماند.
جانش��ین فرمان��ده انتظام��ي اس��تان اصفه��ان 
اف��زود: متاس��فانه برخي از ای��ن خودروه��ا قاچاق 

 بودن��د و ب��ا پ��لاک تقلب��ي ت��ردد م��ي کردن��د.
حس��ین زاده عزم پلیس براي ایجاد نظم عمومي در 
جامعه را جدي دانس��ت و تصریح کرد: پلیس روزانه 
در محل هاي مشخص حضور پیدا مي کند و با ایجاد 
آلودگي صوتي، بر هم زدن نظم ترافیکي، اخلال در 
آرامش مردم، انجام رفتاره��اي مخاطره آمیز مقابله 
 مي کند و راننده هاي متخلف را متوقف خواهد کرد.

وي همچنی��ن از اجراي ط��رح مقابله ب��ا رانندگان 
بدپوشش، خبر داد و گفت: بد پوششي و عدم رعایت 
موازین شرعي بر اساس مفاد قانون مجازات اسلامي به 
مصداق امر به معروف و نهي از منکر مورد توجه پلیس 

است و از این به بعد برخورد قانوني انجام خواهد شد.

جانشین فرمانده انتظامي استان اصفهان:

طرح مقابله با رانندگان بدپوشش اجرا  می شود

  طبق
 تحلیل های 

بین المللی نصب  
دوربین ها ی 
ITSحدود 20 
تا 50 درصد 

کاهش تخلفات و 
حوادث رانندگی 
را به همره دارد 
و به همین جهت 

 نصب این 
دوربین ها 

در استان در 
 پیگیری
 می شود



مش��اور مجمع عالی نمایندگان کارگران ایران ازهمترازی نیروه��ای پیمانکاری با 
نیروهای قراردادی و رسمی با بخشنامه جدید خبر داد و گفت:اجرای این بخشنامه 

احیای ماده 38 قانون کار و مقاوله نامه شماره 100سازمان ILOبود.
فرامرز توفیقی گفت: بسیاری از واحدهای تولیدی برای تامین نیروی انسانی خود از 
نیروی کارشرکتی یا همان پیمانکاری استفاده می کردند؛یعنی در خط تولید نیروی 
کار پیمانکاری داش��تیم و در کنار آن کارگری بود که اس��تخدام کارخانه ها بود که 
درآمد کارگر استخدام کارخانه به مراتب بیش��تر از حقوق کارگر پیمانکاری بود که 

این عمل نقض ماده 38قانون کار و همچنین نقض مقاوله نامه شماره 100 سازمان 
ILOبود. 

وی بیان کرد: این موضوع را به ش��دت دنبال کردیم و هدفمان این بود اگر کارفرما 
نیرو را به پیمانکار واگذار می کند آنها بتوانند در شرایط یکسان حقوق برابر دریافت 

کنند و خواستار اجرای همترازی نیروهای شرکتی استخدامی و قراردادی شدیم.
به گفته توفیقی بر اساس این بخش��نامه کارفرما موظف است تا همترازی نیروهای 

پیمانکاری با نیروهای قراردادی و رسمی دیگر بنگاه ها را رعایت کند.

نایب رییس اتاق مش��ترک بازرگانی ای��ران و چین با تکذیب ای��ن موضوع که چین 
قصد بازگرداندن بدهی خود به ایران را ندارد، عنوان کرد: اینکه گفته می ش��ود قرار 
نیست چین بدهی های خود به ایران را بازگرداند حرف درستی نیست، چون منطق 

اقتصادی ندارد.
مجیدرض��ا حریری درباره صحبت های اخیر طهماس��ب مظاه��ری درباره وضعیت 
دارایی های ای��ران در چین و اینک��ه چین بعد از رف��ع تحریم ه��ا بدهی های خود 
به ای��ران را پرداخ��ت نخواهد کرد، گف��ت: وضعیت می��زان بدهی چین ب��ه ایران 

موضوعی اس��ت که تنها وزارت اقتصاد و بانک مرکزی نس��بت به آن آگاهی دارند.
 وی ادام��ه داد: اما آنچه من می دانم این اس��ت ک��ه میزان این بده��ی رقمی حدود 
18 میلیارد یورو است که طی قراردادی به عنوان ضمانت فایناس هایی که چین برای 

پروژه های ایران داده استفاده می شده است.
این عضو س��ابق اتاق بازرگانی ایران افزود: اما موضوع مازاد ت��راز تجاری و نفتی که 
 به چی��ن فروخت��ه ای��م و در ازای آن کالا وارد نکرده ایم، تنها بان��ک مرکزی به آن 

آگاهی دارد.

مجمع عالی نمایندگان کارگران؛ 

حقوق کارگران رسمی و پیمانکار یکسان شد
بدهی چینی ها رقمی حدود 18 میلیارد یورو است

پس ندادن بدهی چینی ها به ایران صحت ندارد
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بازار طلای ایران مانند هر بازاردیگری  متاثر 

ژاد
ی ن

زمان
سه 

از تحولات اقتصادی، سیاسی، عرضه و تقاضا نفی
و ... در سطح جهانی است و نمی توان تاثیرات 
رخدادی چون توافقات هسته ای را در چنین 
بازاری نادیده گرفت. از ای��ن رو  در ماه های 
اخیر مردم برای خرید و فروش طلا بلاتکلیف 
و به عبارتی در انتظار لغو تحریم ه��ا بودند تا هفته 
گذشته که س��رانجام توافقات انجام گرفت، ولی  با 
 وج��ود توافق هس��ته ای ایران با کش��ورهای 5+1

 قیمت ها در بازار طلا و ارز بر خلاف پیش بینی ها  با 
نوس��اناتی همراه ش��د و برخلاف انتظار، قیمت ها 

کمی افزایش یافت.

   روند نزولی قیمت طلا ؟
در یکی دو هفته گذش��ته یکی از کم نوس��ان ترین 
هفته ها را در بازار طلای جهانی ش��اهد بودیم ودر 

بازار داخلی نیز قیمت ها روند نزولی پیدا کرده بود، 
اما  به یکب��اره به دلیل موضوع توافقات هس��ته ای 
هیجان و التهاب کاذبی در بازار طلا و س��که حاکم  
شد که  رییس اتحادیه طلا و جواهرکشور افزایش 

تقاضا را دلیل اصلی این روند اعلام می کند.
کشتی آرای بیان می کند با توجه به موضوع توافقات 
هسته ای از اواس��ط هفته گذشته ش��اهد افزایش 
قیمت ها در بازار طلا و سکه بودیم و اظهار می کند 
قیمت س��که در هفته گذش��ته به طور کلی حدود 
30 هزار تومان نوسان داشت، به پایین ترین سطح 
خود رسید، ولی دوباره افزایش یافت که علتی جز 
جو روانی بازار و نزدیک بودن به عید فطر نداش��ت.

همچنین هوشنگ شیش��ه بران که رییس اتحادیه 
طلا و جواهر استان اصفهان است در این مورد  بیان 
می کند پ��س از اعلام نتیجه مذاک��رات به دلایلی 
چون نزدیک شدن به عید فطر و تقاضای زیاد برای 

خرید، قیمت طلا تا ح��دودی افزایش یافت که البته 
اینگونه افزایش ها پس از مدت کوتاهی از بین می روند. 

وی درمورد تاثیر توافقات هس��ته ای 
بر بازار طلا م��ی گوید:مدت ها بود 
که رکود شدیدی بر بازار طلا حاکم 
بود و مردم در انتظ��ار خبر توافقات 
از خری��د خ��ودداری م��ی کردند 
ک��ه خوش��بختانه توافق��ات انجام 
ش��د که امیدواریم تاثی��رات خوبی 
 برای اقتصاد کش��ور داش��ته باشد.

شیش��ه بران در م��ورد می��زان تاثیر 
توافقات بر بازار طلای کش��ور خاطر 
نش��ان می کند در زم��ان تحریم ها 
مبادلات تجاری طلا فروشان از طریق 
بانک جهانی قطع ش��ده بود و به این 
دلیل مش��تریان مصنوع��ات طلا به 
جای استفاده از بانک جهانی مجبور به 
استفاده از روش هایی سخت تر برای 

مبادلات ارزی می شدند که این خود از بزرگ ترین 
مش��کلاتی بود که در زمان تحریم ها برای فعالان 
این صنف ایجاد ش��ده بود و تاثیر بزرگ تحریم ها 
براین بازار بود.در ادامه  نای��ب رییس اتحادیه طلا 
و جواهر کشوربا اشاره به کاهش قیمت طلا در این 
مدت اخیر، تصریح می کند درکل عوامل اصلی  که 
درتعیین  قیمت طلا در بازار داخلی تاثیرگذار است 
عبارتند از قیمت اونس جهانی، نرخ ارز در بازار آزاد 
و  عرض��ه و تقاضا همچنین ،و ی ب��ه نقش  دلالان 
در تعیین نرخ طلا اش��اره می کند و م��ی گوید البته 
 نقش  این عامل چنان پررنگ نبوده و در زمانی کوتاه 
تاثیر گذار اس��ت  این فع��ال در م��ورد دیگر عوامل 
موثر ب��ر قیمت طلا نیز خاطرنش��ان م��ی کند  در 
شرایط فعلی افزایش نرخ بهره در آمریکا ، مشکلات 

اقتصادی چین و عدم خروج یون��ان از منطقه یورو 
نیز در کاهش نرخ اونس جهانی تاثیرگذار  است.

   خرید طلا یا سکه س�ودی به خریداران 
نمی رساند

حال که توافقات انجام گرفته و نوس��انات بازارطلا 
 هم در حال پایان است این س��وال برای افرادی که 
مدت هاس��ت در انتظار ب��ه نتیجه 
رسیدن مذاکرات بودند ایجاد شده 
است که  که آیا در ش��رایط  کنونی 
طلا و مصنوعات طلا خریداری شود 

یا خیریا باز هم صبر کنند؟
کارشناس��ان و خبرگان ای��ن بازار 
معتقدند که بیشتر از دو سال است 
که بازار طلا و سکه طرفداران خود را 
برای س��رمایه گذاری از دست داده 
است و بیشتر رجوع به این بازار برای 
رفع نیاز است.  آنان می گویند اکنون 
هم که توافقات انجام گرفته قیمت 
طلا با ثبات خواهد شد و خرید طلا 
یا سکه سودی به خریداران نخواهد 
رسانید چون که نوس��ان آن از بین 
 خواه��د رفت و ب��ه قیم��ت واقعی 
می رسد پس در ش��رایط رفع تحریم ارزش ریالی 
پول ملی تقویت شده و ریال بس��یار کار راه اندازتر 
از سکه ای که روند کاهش��ی به خود گرفته، است.

بنابراین اگر فرد طلا و مصنوعات ط��لا را با انگیزه  
سرمایه گذاری خریداری می کنند توصیه می شود 
آنچنان به فکر خرید طلا برای به دست آوردن سود 
قابل توجه نباش��ند، زیرا درحال حاضر که حاصل 
مذاکرات توافق بوده اس��ت، ثبات در اقتصاد حاکم 
خواهد شد و ثبات بر اقتصاد سرمایه ها را به سمت 
سرمایه گذاری های مولد سوق خواهد داد که عدم 
ورود س��رمایه به بازار طلا و مصنوعات آن نوسانات 
و هیجانات لحظ��ه ای را از بین خواه��د برد و نبود 
 نوس��ان در بازار به معنی عدم دس��تیابی به س��ود 

قابل توجه خواهد.

خبر اول
با توافقات هسته ای بلاتکلیفی خریداران طلا به پایان رسیدگروه اقتصاد

به پولی که از درآمد کسب تهیه کرده و به عنوان قرض الحسنه به قیمت طلا به ثبات خواهد رسید
دیگری داده ایم، آیا خمس تعلق می گیرد؟ 

حضرت آیت الله خامنه ای: چنانچه س�ر س�ال خمسی، 
دریافت آن بدون زحمت ممکن باش�د، باید خمس آن را 
بپردازد و در غیر این صورت، هر زمان دریافت کرد، باید 

فورا خمس آن را بدهد. 

مهم ترین اهداف میانی فعالیت های 
تولیدی در تحقق و تقویت 

اقتصاد مقاومتی
 اهداف میانی که از یک سو به عنوان انگیزه ی فعالیت های تولیدی 
مسلمانان تلقی می شود و از دیگر سو مقدمه ای است برای رسیدن 
به هدف نهایی، عبارتن��داز: 1- انجام وظایف عب��ادی و پرداختن به 
امور معنوی در فعالیت های اقتصادی 2- تامی��ن نیاز های مادی و 
هزینه های اقتصادی مسلمین در حد کفاف و ضرورت 3- رسیدن 
مسلمانان به رفاه نسبی در جامعه اس��لامی 4- خودکفایی و اقتدار 
جامعه اسلامی در عرصه های اقتصادی و تولیدی 5- مشارکت دائمی 
مردم در خدمات اجتماعی و بهره وری صحیح از آنها در بهبود تولید و 
فعالیت های اقتصادی 6- ترویج عدالت اقتصادی مطلوب در عرصه 

فعالیت های تولید. 

نظر به فرارسیدن آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی عملکرد 1393 
شرکت ها و صاحبان محترم مشاغل در بخش منابع مالیاتی مودیان 
حقوقی، مودیان بند الف، بند ب و بند ج ماده 95 قانون مالیات های 
مستقیم از طریق سامانه www.tax.gov.ir مودیان محترمی که 
 هنوز نس��بت به ارائه اظهارنامه مالیاتی عملک��رد 1393 خود اقدام 
نکرده اند فقط تا پایان روز 31 تیرماه فرصت دارند در این خصوص اقدام 
نمایند. بدیهی است عدم ارائه اظهارنامه مالیاتی موجب محرومیت 
 از معافیت های مالیاتی خواهد ش��دکه در راس��تای به��ره مندی از 
معافیت ه��ای مالیاتی مودیان محترم می بایس��ت نس��بت به ارائه 
اظهارنامه مالیاتی خود اقدام کنند. باتوجه به فرارسیدن 31 تیرماه 
آخرین مهلت ارس��ال صورت معاملات فصل بهار 94 تمام اشخاص 
حقوقی و همچنین اش��خاص حقیقی موضوع بند الف و ب ماده 95 
قانون مالیات های مستقیم می بایست جهت ارسال صورت معاملات 
 دوره اول )به��ار 1394( نی��ز اقدام کنند. تمام اش��خاص مش��مول 
می بایس��ت صورت معاملات دوره به��ار س��ال 1394 را به صورت 
الکترونیکی از طریق سامانه www.tax.gov.ir و یا با لوح فشرده   تا 

پایان تیرماه ارسال کنند. 

احکام
گروه اقتصاد

تولید شمش آلومینیوم کشور در سه ماه نخست 
امسال 5 درصد رش��د کرد.سه ش��رکت بزرگ 
آلومینیوم کشور )ایرالکو، المهدی و هرمزآل( از 
ابتدای فروردین تا پایان خرداد، 93 هزار و 836 
تن شمش آلومینیوم تولید کردند. اما این رقم در 
مدت مشابه سال گذشته 89 هزار و 370 تن بود.

در این میان، ش��رکت های »ایرالک��و« 46 هزار 
و 230 تن، »المه��دی« 21 ه��زار و 100 تن و 
»هرمزآل« 26 هزار و 506 تن شمش آلومینیوم 

تولید کردند.
همچنین در این مدت، شرکت آلومینای ایران به 
عنوان تولید کننده مواد اولیه شمش آلومینیوم، 
62 هزار و 601 تن »پودر آلومینا«، 106 هزار و 
422 تن »هیدرات آلومینیوم« و 39 هزار و 582 

تن »آهک« تولید کرد.

 یک مقام مسوول در سازمان جهادکشاورزی 
مازندران گفت: در پی س��یلاب اخیر تاکنون 
بیش از 10 میلیارد تومان به بخش کشاورزی 
این اس��تان خس��ارت وارد شده اس��ت، البته 
برآورد خس��ارت نهای��ی تا 24 س��اعت آینده 
اعلام می ش��ود.  س��یدمحمد جعف��ری اظهار 
کرد: با توجه ب��ه بارندگی چن��د روز اخیر در 
اس��تان، خس��ارت هایی به بخش کش��اورزی 
استان شامل مزارع برنج، سردهنه ها، کانال های 
آب رسانی، جاده های بین مزارع، دامداری ها و 
واحدهای دامداری کوچک وارد ش��ده است. 
مع��اون برنامه ریزی و امور اقتصادی س��ازمان 
جهاد کشاورزی مازندران با اعلام اینکه تاکنون 
به بیش از 10 هزار هکتار از شالیزارهای استان 

خسارت 10 تا 30 درصدی وارد شده است.

سخنگوی خرید تضمینی گندم بانک کشاورزی 
گفت: از ابتدای آغاز خرید تضمینی گندم تاکنون 
5 میلیون و 964 هزار و 400 ت��ن گندم به ارزش 

69 هزار و 407 میلیارد ریال خریداری شده است.
حشمت الله نظری گفت: از ابتدای برداشت گندم 
تاکنون، گندم کشاورزان به ارزش 69  هزار و 407 
میلیارد ریال خریداری ش��ده و مبلغ 451 هزار و 
487 میلیارد ریال هم به حساب گندمکاران واریز 
شده اس��ت. وی افزود: از دهه سوم فروردین و آغاز 
برداشت گندم تاکنون 5 میلیون و 964 هزار و 400 
تن گندم در قالب 928 هزار محموله خریداری شده 
است.وی افزود: پیش بینی می ش��ود بهای گندم 
خریداری شده تا پایان هفته جاری توسط سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشور برای بانک ها تامین و 

به حساب کشاورزان واریز شود.

در حالی که معاون اجرایی رییس جمهور مجوز 
افزایش قیمت 18 قلم کالای اساس��ی را صادر 
کرده است که بس��یاری از دس��ت اندرکاران و 
تولید کنندگان با افزایش قیمت به دلیل اثرات 
منفی آن بر بازار موافق نیستند. وی در نامه ای 
به اعضای ستاد هدفمند س��ازی یارانه ها مجوز 
افزایش قیمت 18 قلم کالای اساس��ی از جمله 
گندم، آرد، نان، قند و ش��کر، م��رغ، تخم مرغ، 
برنج، روغن نباتی، گوشت قرمز، کره، شیرخام، 
کودهای اوره، فسفات و پتاس، محصولات لبنی 
پر مصرف و ان��واع کالاهای یاران��ه ای خدمات 
اولوی��ت اول را صادر کرد. ام��ا علی رغم ابلاغیه 
مذکور و مجوز افزایش قیمت  کالاهای اساسی، 
اغلب دست اندرکاران و تولید کنندگان کالاهای 
اساسی مختلف تمایلی به افزایش قیمت ندارند.

وزارت جهاد کش��اورزی در واکنش ب��ه خبری با 
عنوان »انحصار واردارت رس��می 4 قل��م میوه در 
دس��ت افراد خاص« اعلام کرد: برای جلوگیری از 
هرگونه انحصار چهار قلم میوه گرمسیری همه افراد 
حقیقی و حقوقی بدون اخذ مجوز از وزارت جهاد 
می توانند اقدام به واردات کنند  روز یکشنبه خبری 
در خبرگزاری فارس به نقل از س��خنگوی اتحادیه 
بارفروش��ان با عنوان» انحصار واردات 4 قلم میوه 
در دست افراد خاص« منتشر شد که وزارت جهاد 
کشاورزی به آن واکنش نشان داد.در توضیحات این 
وزارتخانه آمده است: پیرو اطلاع رسانی های قبلی 
و مکرر، ممنوعیت واردات می��وه  ،به جز میوه های 
گرمس��یری که در داخل زمینه تولید برای عرضه 
در سطح ملی نیست ، از سیاست های اصولی وزارت 

جهاد کشاورزی است.

تولیدشمش آلومینیوم 
5درصد رشد کرد

خسارت حداقل 1۰ 
میلیاردی بخش کشاورزی

 خرید تضمینی گندم 
به مرز 6 میلیون تن رسید

استقبال سرد  از مصوبه 
افزایش 6 درصدی قیمت ها

واکنش وزارت جهاد
 به  یک ادعا

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

اطلاعیه

بازگشت روزهای خوب به بازارکار
نگرانی از ویرانی پول های 

توافق هسته ای
قائم مقام وزی��ر کار با بیان اینکه پول های آزادش��ده 
5 ب��ه س��مت واردات نخواه��د  از مذاک��رات 1+
 رف��ت، گف��ت: ب��ازار کار ب��ه تدری��ج ش��اهد بهبود 

خواهد بود.
 ابوالحسن فیروز آبادی در خصوص وضعیت واحدهای 
تولیدی گفت: برخی از واحده��ای اقتصادی به دلیل 
نبود نقدینگی )کمبود س��رمایه در گ��ردش( و هزینه 

بالای واردات، دچار مشکل شده بودند.
قائم مق��ام وزی��ر کار ادام��ه داد: از آنجا که بس��یاری 
از واحده��ا به دلیل وج��ود تحریم ها نمی توانس��تند 
مواد اولیه مورد نی��از را از محل خ��ط اعتباری تامین 
کنن��د، مجب��ور م��ی ش��دند از روش ه��ای پرُهزینه 
تری م��واد اولیه را از خ��ارج تهی��ه و وارد کنند که در 
 نهای��ت این موض��وع منجر ب��ه افزای��ش هزینه های

 تولید می شد.
فیروزآبادی با اشاره به امضای بیانیه جمع بندی هسته 
ای میان جمهوری اسلامی ایران و 1+5، بیان داشت: 
بازار کار ایران به تدریج ش��اهد بهب��ود و رونق خواهد 
بود، زیرا تحریم ها مشکلات متعددی را برای برخی از 

واحدهای اقتصادی ایجاد کرده بود.
وی تصریح کرد: 30 تا 40 درصد از مشکلات واحدهای 
اقتصادی به دلیل نبود سرمایه در گردش بود که با رفع 
تحریم ها پیش بینی می ش��ود این مشکلات از سر راه 

واحدها برداشته می شود.
ای��ن مق��ام مس��ئول در وزارت کار ب��ا اش��اره ب��ه 
توان مهندس��ی بالای ای��ران، گفت: ای��ران به لحاط 
توانمندی بالای نیروی انسانی حتی در دوران تحریم 
در بس��یاری از طرح های مهندس��ی خارج از کش��ور 
برنده می ش��د اما این موقعیت را به دلی��ل ناتوانی در 
 تامین اعتب��ار و ضمانت نام��ه های بانکی م��ورد نیاز 

از دست می داد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی از 
روند حذف یارانه اقشار مختلف جامعه به ویژه افراد نیازمند 
انتقاد کرد و گفت: دولت باید طبق قانون، یارانه ثروتمندان 

را حذف کند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی از 
روند حذف یارانه اقشار مختلف جامعه به ویژه افراد نیازمند 
انتقاد کرد و گفت: دولت باید طبق قانون، یارانه ثروتمندان 
را حذف کند و برای ادامه باید لایحه اصلاح هدفمندی را 

به مجلس بیاورد. 

موسی الرضا ثروتی با اشاره به اینکه قانون، تمام روندهای 
اجرایی هدفمندسازی یارانه ها را برای دولت تعیین کرده 
است، اظهار کرد: اش��کال کار دولت ها در این است که به 
تکلیف قانونی در جریان اجرای هدفمندی یارانه ها درست 

عمل نمی کنند.
وی اف��زود: چ��ه دول��ت ده��م و چ��ه دول��ت یازدهم در 
موض��وع یارانه ه��ا قانون ش��کن بوده اند و از این ش��رایط 
 که دولت پایبندی به قان��ون هدفمن��دی یارانه ها ندارد، 

ناراضی هستیم.

رییس اتحادیه پرن��ده و ماهی  از کاه��ش قیمت هر کیلو 
مرغ به 6600 تومان در بازار خبر داد و گفت: این وضعیت 
تا پایان ش��هریور ماه ادامه خواهد داش��ت و به اعتقاد من 
 قیمت ه��ا نه تنه��ا افزای��ش نمی یاب��د، بلک��ه کاهش نیز 

خواهد داشت.
مهدی یوس��ف خانی اظهار کرد: درحال حاضر قیمت هر 
کیلو مرغ در خرده فروشی ها 6 هزار و 600 تومان و قیمت 
عمده آن 6000 تومان است و هر کیلو مرغ زنده نیز 4300 

تومان به فروش می رسد.

وی در ادامه گفت: با توجه به اتمام م��اه مبارک رمضان و 
کاهش مصرف و از طرفی آغاز فصل س��فرهای تابس��تانی 

طبیعی است که قیمت مرغ دوباره کاهش یابد.
وی با بیان اینک��ه در ماه مبارک رمضان امس��ال برخلاف 
س��ال های گذش��ته میزان تقاضا افزایش نداش��ت، تاکید 
کرد: با توجه به اینکه در فصل تابس��تان حدود 40 درصد 
مردم ته��ران به س��فر می روند و ب��ا توجه ب��ه گرمی هوا 
 میزان مصرف کاه��ش می یابد، بنابراین بای��د مازاد تولید 

صادر شود.

معاون مالیات های مستقیم س��ازمان امور مالیاتی با اشاره به 
اینکه مودیان تا 31 تیرماه فرصت ارائه اظهارنامه مالیاتی خود 
را دارند، گفت: تاکنون حدود 3 میلی��ون و 200 هزار مودی 
مالیاتی به صورت الکترونیکی اظهارنامه خود را ارائه کرده اند.  
معاون مالیات های مستقیم س��ازمان امور مالیاتی با اشاره به 
اینکه مودیان تا 31 تیرماه فرصت ارائه اظهارنامه مالیاتی خود 
را دارند، گفت: تاکنون حدود 3 میلی��ون و 200 هزار مودی 
مالیاتی به صورت الکترونیکی اظهارنامه مالیاتی ارائه کرده اند.

حس��ین وکیلی از مودیان مالیاتی خواست هرچه زودتر و در 

بازه زمانی تعیین شده به پایگاه اینترنتی تعیین شده مراجعه 
و اظهارنامه مالیاتی خود را تسلیم کنند.وی افزود: چهارشنبه 
31 تیر آخرین مهلت تس��لیم اظهارنامه های مالیاتی است و 
طبق قانون این زمان قابل تمدید نیست.معاون مالیات های 
مس��تقیم س��ازمان امور مالیاتی گفت: تعداد اظهارنامه های 
مالیاتی دریافت ش��ده در ح��دود دو ماه اخیر در مقایس��ه با 
مدت مشابه پارسال نزدیک به 10 درصد افزایش یافته است. 
وی گفت: انتظ��ار داری��م مودیان هرچ��ه زودت��ر از طریق 

الکترونیکی اظهارنامه های خود را تسلیم کنند.

متوس��ط مصرف روزان��ه بنزی��ن کل کش��ور در روزهای 
پایانی تیرماه با هش��ت میلیون و 871 ه��زار لیتر افزایش 
 نس��بت به هفت��ه پی��ش، ب��ه 73 میلی��ون و 885 هزار 

لیتر رسید.
براساس آمار شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران، 
متوسط مصرف روزانه بنزین کل کشور در روزهای پایانی 
تیرماه ب��ا 8 میلی��ون و 871 هزار لیتر افزایش نس��بت به 
هفته پی��ش، به 73 میلی��ون و 885 هزار لیتر رس��ید که 
 این رقم در مقایس��ه با دهه دوم این ماه 10 درصد افزایش 

را نشان می دهد. 
مجم��وع مص��رف بنزی��ن کل کش��ور در ای��ن م��دت 
با پای��ان م��اه مب��ارک رمض��ان، تعطی��لات عی��د فطر 
 و ش��روع س��فرهای تابس��تانی ب��ه 660 میلی��ون و 

500 هزار رسید. 
 در ب��ازه زمان��ی یادش��ده، مص��رف بنزی��ن کل کش��ور

 517 میلی��ون و 200 هزار لیتر بود ک��ه در قیاس با هفته 
پیش از آن )455 میلی��ون و یکصد ه��زار( 62 میلیون و 

یکصد هزار لیتر افزایش یافته است. 

مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی تمدید نمی شود  دولت برای اصلاح قانون هدفمندسازی یارانه ها لایحه بیاورد

افزایش میانگین مصرف روزانه بنزین کشورادامه روند کاهشی قیمت مرغ تا پایان شهریور

معاون سازمان امور مالیاتی تاکید کرد؛ عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

براساس آمار شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران؛قیمت مرغ دوباره کاهش می یابد

 اکنون هم که 
توافقات انجام 

گرفته قیمت طلا 
با ثبات خواهد 
شد و خرید طلا 
یا سکه سودی 
به خریداران 

نخواهد رسانید 
چون که نوسان 
آن از بین خواهد 
رفت و به قیمت 
واقعی می رسد

بازگشت قدرتمند ایران به بازار نفت
ایران حریف اصلی 
غول های انرژی دنیا

نشریه فارین پالیسی در جدیدترین شماره خود به رونق بازارهای 
 نفت ایران اذعان کرد و نوش��ت که درپی توافق هس��ته ای ایران 
می تواند به اصلی ترین حریف غول های انرژی دنیا تبدیل شود. 

 رخداده��ای بی��ن الملل��ی ده��ه گذش��ته موج��ب ش��ده بود 
زیرس��اخت های نفتی ایران در ب��ازار جهانی از غ��ول های نفتی 
مانند روسیه، عربستان سعودی و آمریکا عقب بیفتد؛ ولی با توجه 
به اینکه ای��ران دارای ذخایر بزرگ تری از این بازیگران اس��ت با 
برداشته شدن تحریم ها، پتانسیل تغییر مسیر شرکت های انرژی 

بین المللی را دارد.
س��ارا وخشوری، مش��اور س��ابق ش��رکت ملی نفت ایران در این 
خصوص می گوید: » ایران برای رس��یدن به ه��دف خود در بازار 
نفت – که تولید پنج میلیون بش��که در روز تا سال 2020  است- 
باید از کمک های بیرونی بهره بگیرد. برای رس��یدن به این هدف 
 ایران به س��رمایه گذاری 70 میلیارد دلاری در زمینه نفت و گاز

 نیاز دارد.«

به دنبال توافق بر سر برنامه هسته ای ایران؛
ادامه کاهش بهای نفت در بازار آسیا 

تحلیلگران امروز از کاهش هرچه بیش��تر بهای نفت در بازار آسیا 
خبر دادند. تحلیلگران اعلام کردن��د پیش بینی ها در مورد اینکه 
به دنبال توافق بر سر برنامه هسته ای ایران نفت بیشتر این کشور 
در چند ماه آینده روانه بازار ش��ود موجب شده است تا بهای نفت 

همچنان روند نزولی داشته باشد.
بهای هر بشکه نفت خام وست تگزاس اینترمیدیت برای تحویل در 

ماه اوت با 16 سنت کاهش به 49 دلار و 99 سنت رسید. 
هر بش��که نفت خام برنت دریای ش��مال نیز برای تحویل در ماه 
س��پتامبر با 11 س��نت کاهش قیمت 56 دلار و 54 سنت خرید 

و فروش شد.
دانیل آنگ تحلیلگر موسسه فیلیپ فیوچرز در سنگاپور می گوید 
یکی از علل اصلی کاهش بهای نفت آن است که ارزش دلار روند 

صعودی پیدا کرده است. 
 وی می گوید پیش بینی ها درباره افزایش نفت ایران در بازار نیز 
موجب شده است تا بهای نفت همچنان روند نزولی داشته باشد. 

خبر



بازار مسکن اين روزها با به نتيجه رسيدن مذاکرات بي محلي خاصي نشان داده به طوري 
که بسياري از خريداران و مالکان بر سر دو راهي باقي مانده اند. اين روزها با به جمع بندي 
رسيدن توافق هسته اي بازار مس��کن حال و هوايي ديگر به خود گرفته است به طوري 
که بس��ياري از مالکان ميان دوراهي باقي مانده اند. براس��اس گزارش هاي ميداني نيز 
بسياري از مش��اوران املاک از تغيير نکردن بازار مسکن در ايام پسا تحريم خبر داده اند 
و معتقد هستند: که بازار مس��کن هيچ تغييري با س��اير ايام ديگر نکرده و قيمت ها در 
برخي از مقاطع نه تنها کاهش نمي يابد بلکه با افزايش نيز روبه رو مي شوند. تعداد ديگري 
از مشاوران املاک نيز معتقدند: زماني که بازار مس��کن با رونق روبه رو مي شود به طور 

قطع قيمت ها با افزايش روبه رو می شوند. براساس اين گزارش با اتمام ماه رمضان فصل 
 جابه جايي و نقل و انتقال آغاز شده بنابراين به نظر مي رسد که در حال حاضر

 با حجم معاملات و نيز افزايش قيمت اجاره روبه رو بشويم. در همين 
راستا طي گزارش��ات منتشر شده از 
سوي بانک مرکزي در ايام فصل جابه 

جايي ميزان اجاره با افزايش ۱۳ درصدي روبرو بوده 
اين در حالي است که ميزان قيمت مسکن کاهش ۳ درصدي 

داشته است.

اپل با مقامات وزارت خزانه داري آمريکا در خصوص فعاليت در ايران مشورت کرده 
است.  پس از اعلام آمادگي مک دونالد، روزنامه وال استريت ژورنال از مذاکره شرکت 
اپل با توزيع کنندگان ايراني براي صادرات محصولات خود به ايران خبرداد. به گزارش 
خبرآنلاين؛ کمتر از يک هفته بعد از اعلام توافق وين شرکت هاي خارجي براي ورود 
به بازار ايران در حال رقابت با يکديگر هستند. در حالي که انتظار مي رفت شرکت هاي 
اروپايي موانع کمتري را براي حضور در ايران به دليل سابقه تجارت، داشته باشند، اما 
ابراز تمايل شرکت هاي آمريکايي بر تعجب همگان افزود. چه آنکه سابقه تجارت و 
حضور شرکت های آمريکايي در ايران به پيش از پيروزي انقلاب برمي گردد. روزنامه 

وال استريت ژورنال در اين رابطه نوشت: توافق هسته اي اخير 
بين ايران و غرب ظاهرا پيامدهاي ديگري در پي داشته که 
بخشي از اين توافق شامل لغو تحريم ها در زمينه تجارت 
با ايران است که درها را براي حضور محصولات خارجي در 

ايران باز مي کند.«  اين روزنامه خبر داده که شرکت اپل در حال 
مذاکره با توزيع کنندگان ايراني براي صادرات محصولات خود به ايران است. آنها در 
عين حال اعلام کرده اند که اين گفت و گوها هنوز در مراحل اوليه قرار دارد و موانعي 

وجود دارد که بايد برطرف شود.

حاشیه هفته

بورس نامه

اتفاق هفته

مع�اون وزي�ر جهادکش�اورزي 
و مدي�ر عام�ل ش�رکت م�ادر 
تخصصي بازرگاني دولتي ايران 
گفت: سالانه 9 ميليون تن گندم 
 در کش�ور مص�رف مي ش�ود و 
پيش بيني مي ش�ود که امسال 
بيش از هشت ميليون تن گندم از 
کشاورزان کشور خريداری شود .

ش�رکت  مديرعام�ل  مع�اون 
مل�ي صنايع پتروش�يمي اظهار 
داش�ت: اضافه کردن حدود 120 
تن ب�ه ظرفي�ت 60 ميليون تني 
تولي�د فعل�ي پتروش�يمي جزو 
برنامه هاي اين ش�رکت اس�ت و 
همچنين اينکه باي�د واحدهاي 
خ�وراک ب�ه خص�وص فازهاي 
پارس جنوبي توس�عه پيدا کند. ور
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اف 12
س�خنگوی دولت در نشس�ت اين 
هفته  گفت: ح�دود 12 ميليارد دلار 
از دارايی های بلوکه شده ايران بعد 
از توافق ژنو طی 22 م�اه به صورت 
اقساطی وارد کشور شده است. يک 
بخش از اين دارايی های بلوکه شده 
به صورت طلا وارد کشور شده است.

متوس�ط مص�رف روزان�ه بنزين 
کل کش�ور در دهه پايانی تيرماه 
به 73 ميلي�ون و 400 ه�زار ليتر 
رس�يد که اين رقم در مقايس�ه با 
دهه دوم اين ماه 10 درصد افزايش 
نش�ان می دهد. مجم�وع مصرف 
بنزي�ن کل کش�ور در اي�ن مدت 
با  ش�روع س�فرهای تابستانی به 
660 ميلي�ون و 500 هزار رس�يد.

که
ـرت

912010چـ
درصدمیلیارد دلارتنمیلیون تن

طلا در ب��ازار جهاني تحت 
تاثي��ر عوامل��ي همچون 
افزاي��ش ارزش دلار، 
بالا رفتن ن��رخ بهره 
بانک��ي در آمري��کا و 

فروش فوري طلا توسط چين با س��قوط حدود 26 دلاري به پايين ترين 
سطح قيمت از مارس 20۱0 رسيد. کارشناس��ان معتقدند: بازار از 
نظر فني به شدت ضعيف به نظر مي رسد و بزرگ ترين خريدار طلا 
يعني چين، اکنون در حال فروش طلاست برخلاف اينکه در زمان 
کاهش قيمت ب��ه خريد بپردازد. چي��ن در روز جمعه اعلام کرد که 

ذخاير طلاي اين کشور به نسبت آخرين زمان تعديل آن در بيش از 
شش سال گذشته 57 درصد افزايش يافته است. هر اونس طلا براي 
تحويل فوري در ابتداي معاملات روز دوش��نبه به رقم ۱086 دلار 
کاهش يافت و سپس به قيمت۱۱07 دلار صعود کرد. روز سه شنبه 

هم در نزديکی مرز ۱۱00 دلار معامله شد.

کمترین ارزش طلا طی 5 سال گذشته

ماهیفشار سنجسکه و ارز

قيمت ها به ريال

تعرفه واردات لوازم خانگي کره اي
 2 برابر شد

ولي الله افخمی راد از تصميم جديد دولت براي رونق سرمايه گذاري 
مشترک کره اي در صنعت لوازم خانگي ايران خبر داد و گفت: براساس 
دستورالعمل جديد، تعرفه لوازم خانگي کره اي از ۴0 درصد به ۴2 تا 
80 درصد افزايش مي يابد. معاون وزير صنعت، معدن و تجارت با تاکيد 
بر ضرورت سرمايه گذاري توليدکنندگان لوازم خانگي کره اي در ايران، 
گفت: براساس دستورالعمل جديد، تعرفه لوازم خانگي کره اي از ۴0 به 
۴2 تا 80 درصد افزايش مي يابد. معاون وزير صنعت، معدن و تجارت 
افزود: محصولات شرکت هايي مانند سامسونگ و ال. جي در ايران بازار 
خوبي دارند، به همين دليل ما از مديران عامل اين دو شرکت دعوت 
کرديم به ايران بيايند و در ايران سرمايه گذاري کنند تا محصولات 
آنها به صورت مشترک با ايران توليد شود، اما سامسونگ و ال. جي 
از پذيرش اين پيشنهاد امتناع کردند. بايد به اين نکته توجه کرد که 
در ايران وضعيت در حال دگرگوني است و ما به دنبال سرمايه گذاري 
مشترک با کشورهاي خارجي هستيم و کمتر به خريد کالاي تمام 
شده تمايل داريم. در چند سال اخير سياست هاي تجاري کره جنوبي 

باعث شد روابط دو کشور به پايين ترين سطح خود برسد.

انبه؛ صدرنشين قيمت های ميوه های 
تابستانی

قيمت انواع ميوه هاي تابس��تاني در مقايسه با ماه قبل با ثبات نسبي 
همراه اس��ت و برخي اقلام مانند آلبالو، گي��لاس تا حدودي کاهش 

قيمت داشته است.
 قيمت بيشتر انواع ميوه هاي تابستاني در مقايسه با هفته هاي گذشته 
تغيير چنداني نداش��ته و در برخي اقلام از جمله زرد آلو، هلو و آلبالو 
مقداري کاهش داشته است. بر اين اساس هر کيلوگرم آلبالو درجه 
يک که اوايل تابس��تان تا ۱5 هزار تومان هم عرضه مي ش��د در حال 
حاضر به طور متوس��ط هر کيلوگرم آن 7000 تومان در مغازه هاي 
سطح شهر فروخته مي شود. همچنين هلو درجه يک 5500 تومان، 
ش��ليل درجه يک 6800 تومان، آلو قرمز درجه يک 7000 تومان، 
گيلاس 7500 تومان عرضه مي شود. در ميان ساير اقلام، سيب قرمز 
به طور متوس��ط 5000 تومان، خيار 2500 توم��ان و گوجه فرنگي 
۳000 تومان قيمت دارد. در ميان انواع ميوه هاي اين فصل انبه جزو 
گران ترين ميوه ها حساب مي ش��ود و هر کيلوگرم آن 9700 تومان 
فروخته مي شود، همچنين هر کيلوگرم پياز و سيب زميني بين ۱000 

تا ۱200 فروخته مي شود.

در حالي که بسياري از فعالان بازار سرمايه پيش بيني 
مي کردند بازار بورس پس از توافق هسته اي ميان 
ايران و گروه ۱+5 روزهاي خوبي را س��پري کند و 
شاخص بورس رش��د قابل توجهي را تجربه کند اما 
پس از توافق شاخص بورس به شدت در حال کاهش 
اس��ت. اين در حالي اس��ت که پيش از اين محمد 
فطانت، رييس س��ازمان بورس درب��اره آثار توافق 
تاريخي بر اقتصاد ايران و برنامه هاي سازمان بورس 
 براي آينده بازار س��رمايه گفت: طبق تحليل هاي 
معتب��ر داخلي و خارج��ي مانند موسس��ه گلدمن 
 س��اکس، اقتصاد اي��ران بع��د از نهايي ش��دن لغو 
تحريم ه��ا بالاترين رش��د دنيا را به خ��ود خواهد 
ديد؛چرا که بر همگان عيان و واضح اس��ت که اين 
کشور پهناور و داراي ذخاير غني چه ظرفيت هايي 
داش��ته و چه تعداد علاقه مند به سرمايه گذاري در 
پروژه هاي متعدد و وس��يع و در سطح جهاني دارد. 
در کنار همين وضعيت است که شرايط جذب سرمايه 
گذاري خارجي به اقتصاد ايران فراهم ش��ده و بازار 
سرمايه در اولويت توسعه قرار گرفته است. اما افت 
 ش��اخص کل بورس پس از اعلام توافق هس��ته اي

ميان اي��ران و گروه ۱+5 اين س��وال را مطرح کرده 
اس��ت که چرا بازار س��رمايه بر خ��لاف پيش بيني 
فعالان بازار رفتار کرده اس��ت. درحالي که همگان 
انتظار داش��تند با انعکاس خبرهاي مثبت، ش��اهد 
تشکيل صف هاي خريد در بازار باشيم اما عرضه هاي 
سنگين در بسياري از نمادهاي مؤثر بر شاخص کل 
به ويژه توس��ط حقوقي ها موجب منفي شدن روند 
بازار ش��ده اس��ت. همچنين يکي ديگ��ر از عوامل 
اصلي عرضه در بازار سرمايه اين است که نمادهاي 
معاملاتي که به مجامع سالانه خود نزديک مي شوند 
فشار فروش دارند؛ چرا که س��هامداران اين نمادها 
ترجيح مي دادند پس از رشد سهامشان در روزهاي 
گذش��ته س��ود ذخيره کنند و به مجمع نروند. در 
يک ماه گذش��ته ش��اخص بورس تحت تاثير رفتار 
هيجاني سهامداران نس��بت به خبرهاي هسته اي 
از 6۱ هزار به رقم 69 هزار واحد رسيد که رشد ۱0 
درصدي را به همراه داش��ته که بيش��ترين رشد در 
گروه بانک، خودرو، حمل و نقل و فرآورده هاي نفتي 
 رخ داده است که بيشترين تاثير را از مذاکرات و رفع 

تحريم ها مي بينند.

8،570،000 بهار آزادی                                                                            

دلار            32410

سکه گرمی 

8،610،000 طرح امام)ره(  

2،610،000 ربع سکه   

گرم طلا 18 عيار

يورو

4،610،000نيم سکه                     

1،680،000

877،800

35350

مظــــــــنه

بـــــــــــازار

 بازار مسکن بر سر دوراهی اپل در راه ایران

در ش��رايط اقتصادی فعلی ب��ه خصوص در 
شرايطی که بس��ياری از مردم توانايی خريد 
 خ��ودروی مناس��ب را ندارن��د، می ت��وان با 
آگهی های بس��يار زي��ادی در م��ورد اجاره 
خودرو مواجه ش��د که از پرايد ش��روع شده و 
تا لوکس ترين و به روزترين خودروها را ش��امل می 
 ش��ود. در ش��رايطی که عرضه و تقاضای ماشين های

لوکس بيشتر است ش��ايد بتوان اين بازار را به نوعی 
تجمل گرايی و خرج اضافه توسط قشر مرفه جامعه 
دانست. از س��وی ديگر افرادی نيز که از خارج کشور 
می آيند و م��ی خواهند چن��د هفت��ه ای در ايران 
باش��ند، ترجيح می دهند به جای س��ردرگمی در 
 خيابان های شلوغ شهر در همان فرودگاه خودرويی 

اجاره کنند.

  چند ميليون برای چند ساعت
در ش��رايطی که تقاضا برای اجاره ي��ک روزه و حتی 
چند س��اعته خودروهای لوکس بالاس��ت، می توان 
انتظار فعاليت شرکت ها و بنگاه های متعددی در اين 
 زمينه داشت. عده ای از اين موسسات، شرکت هايی

هس��تند ک��ه در اقصی نق��اط جهان دارای ش��عبه 
بوده و در زمينه اجاره خودرو و برگزاری تش��ريفات 
 فعاليت می کنند. از سوی ديگر می توان با بنگاه های

غير رسمی نيز مواجه ش��د که خودروهايی با پلاک 
موقت و بدون بوروکراسی موسس��ات رسمی اجاره 
 می دهن��د. ليس��ت خودروهاي��ی که اج��اره داده 

می ش��ود از پرايد و پ��ژو تا امپراطوره��ای آلمانی و 
ايتاليايی را شامل می شود. خودروهای در دسترس 
اين افراد، مزين به انواع پلاک های ملی، گذر موقت 
و مناطق آزاد هستند. افرادی که مشغول اجاره اين 
 اتومبيل ها هس��تند نيز با يکديگر تيمی را تشکيل 
می دهند که در صورت نداشتن اتومبيلی که مشتری 
ش��ان می خواهد، آن را از هم اجاره م��ی کنند. اين 
روزها ديگر نمی ت��وان تنها از روی خ��ودروی يک 
فرد ب��ه قضاوت در م��ورد ميزان ث��روت او پرداخت 
چرا که بس��ياری از افراد برای مقاص��د خاص نظير 
انجام معامل��ه و حتی خوش گذرانی خ��ودرو کرايه 
می کنند. قيمت بعضی از اين ماشين ها به اندازه20 
تا ۳0 س��ال حقوق يک فرد عادی اس��ت اما عده ای 
حاضرند برای يک شب اجاره ماشين تا چند ميليون 
تومان هم هزينه کنن��د. افرادی که ماش��ين اجاره 
می کنند اقشار متفاوتی هستند و همچنين انگيزه 
های متفاوتی هم دارن��د. اين افراد گاهی دامادهايی 
 هستند که برای مراسم عروسی شان ماشين اجاره 

می کنند، گاهی ديگر نيز 
خواننده ها و يا 

 کارگردانان��ی هس��تند که ب��رای تهيه کلي��پ ها و
 فيلم هايش��ان اتومبيلی را اجاره می کنند و برخی 
ديگر هس��تند که برای گش��ت و گذار و مسافرت يا 
رفتن به يک جلسه مهم و ... ماشين اجاره می کنند که 

اصطلاحا به آن اجاره دربستی می گويند.

  کدام ماشين ها طرفداران بيشتری دارند؟
پرطرفدارترين ماشين های لوکس کرايه ای در ايران، 
آنهايی هستند که اصلا امکان پلاک شدن در داخل 
را ندارند! لامبورگينی و پورشه، هر چند ماشين های 
بسيار لوکسی هستند اما به هر حال کسانی هستند 
که پولش را داشته باشند تا از کشور مبدأ آنها را وارد 
کنند و برای شان پلاک ايرانی بگيرند. اما ماشين های 
ساخت آمريکا که دارای حجم موتور بالا هستند و در 
ايران پلاک نمی شوند بيشترين تقاضا را در بازارهای 

غير رسمی دارند. 
 معمول��ی ترين

 

 دلي��ل ب��رای کراي��ه اي��ن 
ماشين ها برای شب عروس��ی است، اما ماشين های 
ديگر همانند ماشين های شاس��ی بلند برای خوش 
گذرانی، رفتن به اسکی و مسافرت اجاره می شوند. 
قيمت اجاره ماشين های خارجی هم متفاوت است، 
اما حداقل قيمت برای اجاره 2۴ ساعت آنها از چند 

صد هزار تومان به بالاست.

  هزينه تصادف بر عهده چه کسی است؟
اگر مشکلی برای ماشين پيش آمد فرد طبق قرارداد 
 بايد خودش همه هزينه ها را بدهد. اين گونه ماشين ها 
به سيستم های رهياب مجهز هستند و می شود آنها 
را اينترنتی چک کرد که ماشين دقيقا کجاست، چه 

مسيری را رفته و با چه سرعتی حرکت می کند. يک 
مش��کل ديگر باقی می ماند آن هم زمانی اس��ت که 
فرد با ماش��ين تصادف کند. در قراردادها ذکر شده 
که در صورت تصادف فرد هم قيمت درس��ت کردن 
ماشين و هم قيمت روزهايی را که به واسطه تعمير، 
ماشين می خوابد را بايد بپردازد. البته در موسسات 
 رس��می در ص��ورت اينکه تعم��دی در کار نباش��د

 می توان از بيمه بدنه اس��تفاده کرد که تا 80 درصد 
خس��ارت را پرداخت می کند و بقي��ه مبلغ بر عهده 

اجاره کننده خواهد بود.

  دو ميليون و نيم  برای يک روز اجاره
اجاره خودرو از موسس��ات رسمی ش��رايط خاصی 
دارد. از مرسوم ترين شرايط آنها می توان به داشتن 
گواهينامه، ارائه چ��ک به قيمت خودرو، س��پردن 
ضمانت نامه بانکی يا سند خانه 
نام ب��رد. اين خودروها 
برای ۱0 ساعت 
بالا  ب��ه 

ه  ر ج��ا ا
داده می ش��وند. برای مثال برای مراس��م عروس��ی 
می توان خودرو را برای ساعت ۱۴ تا 2۴ اجاره کرد. 
اگر برای کمت��ر از اين ميزان نيز اجاره ش��ود همان 
اجاره  ۱0 ساعت گرفته می شود. هر قدر زمان کرايه 
ماشين بيشتر شود، هزينه اجاره آن نيز پايين تر می 
آيد. در اين ميان اجاره ماش��ين برای هف��ت روز از 
اقتصادی ترين گزينه ها به ش��مار م��ی آيد. در بازار 
فعلی هزينه اجاره روزانه پرايد 700،000 ريال، پژو 
206 ۱،500،000 ريال و پژو پ��ارس ۱،600،000 
ريال اس��ت. اما خودروه��ای خارج��ی قيمت های 
بالاتری دارند که ن��رخ آنها را م��ی توانيد در جدول 
مشاهده کنيد. لازم به يادآوری است که در بازار غير 
رسمی می توان با ماشين های خاص با  قيمت های 

بالاتر هم مواجه شد.

خبرنامه
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هزینه میلیونی کرایه خودرو تنها برای چند ساعت
شبکه خبري » بلومبرگ« با انتشار گزارشي تحت 
عنوان تاريخ نشان داده که ايران مي توان بازارهاي 
نفتي را شگفت زده کند، اشاره مي کند که بسياري 
از تحليلگران بيش از اندازه در قابليت افزايش توليد 
نفت اي��ران بدبين هس��تند در حالي ک��ه واقعيت 
چيزي غير از آن است. اين ش��بکه خبري در ادامه 
مي نويس��د:» ايران مي تواند پس از لغو تحريم ها با 
سرعت بيشتري به صادرات نفت بپردازد. تحليلگران 
اش��اره مي کنند که ايران براي بازگش��ت دوباره به 
بازارهاي نفتي و رها ش��دن از قيد و بند تحريم هاي 
اعمال شده از س��ال 20۱2 ميلادي عليه آن کشور 
نيازمن��د چني��ن مدت زم��ان اس��ت. ارزيابي هاي 
بدبينانه اي نيز درباره صادرات نفت از س��وي ديگر 
اعضاي اوپک از جمله ونزوئلا و ليبي نيز مطرح شده 
بودند که تا حد زيادي بي اعتبار ش��دند؛ چرا که آن 
دو کش��ور نيز توانس��تند در مدت زمان سريع تري 
صادرات و ميزان توليد نف��ت خود را افزايش دهند.  
روزنامه آمريکايي » کريستين س��اينس مانيتور« 
نيز با انتشار گزارش��ي از تکاپوي شرکت هاي نفتي 
آمريکايي براي لغو محدوديت ه��اي صادرات نفت 
آن کشور به کشورهاي ديگر جهان خبر داده است. 
اين روزنامه اشاره مي کند که شرکت هاي آمريکايي 
پس از توافق هسته اي با ظهور ايران به عنوان رقيب 
تازه نفتي مواجه هستند و به همين سبب مجبور به 
افزايش توليد و صادرات خود هس��تند. کريستين 
س��اينس مانيتور مي نويس��د:» تلاش نمايندگان 
آمريکاي��ي ب��راي لغو قان��ون ممنوعيت۴0 س��اله 
صادرات نفت آمريکا مي تواند با توافق هس��ته اي با 
ايران سرعت بيشتري به خود بگيرد. مخالفان قانون 
ممنوعيت تصويب شده در سال ۱975 ميلادي آن 
را ميراثي از دوران بحران انرژي در دهه 70 ميلادي 
مي دانند در حال��ي که ام��روز آمريکا با روس��يه و 
عربستان سعودي بر توليد نفت در حال رقابت است 
 و لغو محدوديت ها مي تواند ب��ه افزايش توليد نفت 
آمريکا کمک کن��د.« در همين ح��ال، همزمان با 
انتشار خبر توافق هسته اي ايران و ۱+5، نفت برنت 
با کاهش قيمت مواجه بوده اس��ت. بلومبرگ اشاره 
کرده اين کاهش قيمت به دنبال گمانه زني ها براي 
افزايش توليد نفت ايران و ارائه بيش از حد نياز نفت 

آن کشور به بازار روي داده است.
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ماهانههفت روزروزانهخودرو

۱،700،000۱0،7۱0،000۳8،۴00،000رنو لوگان

2،700،000۱7،۱00،00060،900،000هيوندا اکسنت

۳،500،00022،050،00078،900،000تويوتا کرولا

 H۱ ۴،000،00025،200،00090،000،000هيوندا

۴،500،00028،۳50،000۱0۱،000،000هيوندای سوناتا

5،500،000۳۴،500،000۱2۳،900،000هيوندا سانتافه

Z۴ ۱۳،000،0008۴،000،000۱25،000،000بی ام دبليو

CAYANE 22،000،000۱5۴،000،000250،000،000پورشه

S۳50 25،000،000۱57،500،000562،500،000مرسدس بنز

2،370،000 بازويی مديسانا مدل 51051 
560،000 مچی ايزی لايف مدل 738 

2،890،000   M6 مدل Omron بازويی

360،000  201Q1 بازويی ايزی لايف مدل

1،520،000  3AG1 بازويی ميکرولايف مدل

890،000  BC30 مچی بيورر مدل

1،500،000  16 BM بازويی بيورر مدل

1،290،000  3AS1 بازويی ميکرولايف مدل

170،000 فيله ماهی تيلاپيا 600 گرم  

استيک ماهی شوريده منجمد 1000 گرم                                414،000

265،700 استيک ماهی شير منجمد 600 گرم  

447،500 فيله ماهی سالمون بدون استخوان 

400،000 فيله ماهی سالمون 600 گرم  

190،000 ماهی سوخاری کنجدی 450 گرم  

170،000 فيله ماهی تيلاپيا 600 گرم  

281،000 فيله ماهی شوريده 700 گرم  

بازار اجاره خودروهای لوکس هر روز داغ تر می شود عقب گرد شاخص
 پس از توافق

 ايران مي تواند بازارهاي 
نفتي را شگفت زده کند
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با این که شاید نیاز چندانی به معرفی بیشتر نیست؛ اما در 
ابتدا از خودتان بگویید؟

 فاطمه پورمحمدی هستم؛ مدیر باشگاه ورزشی پرشیا. تحصیلات 
آکادمیک من در رشته ی تربیت بدنی بوده و کارشناسی ارشد را هم 
با گرایش تغذیه ورزشی اخذ کرده ام. سالیان متمادی است که در 
زمینه ی ورزش فعالیت می کنم و موجب افتخار است که بگویم طی 
این سالها سوابق فراوانی در زمینه ی تدریس داشته و مربیگری را هم 

به طور جدی دنبال کرده ام.
 

 در حال حاضر بیشتر در چه زمینه هایی فعالیت دارید؟
 من مدرس فدراسیون ژیمناستیک هستم. مدارک مربیگری و سابقه 
تدریس در رشته های آمادگی جسمانی ، ایروبیک ، ژیمناستیک ، 
بسکتبال ، شنا دارا می باشم. در حال حاضر هم ضمن تدریس در 
دانشگاه در رشته تربیت بدنی، امور مربوط به مدیریت باشگاه خودم 

در شاهین شهر را هم به عهده دارم.

 بر چه مبنایی تصمیم گرفتید باش�گاهی  ب�رای بانوان 
تاس�یس کنید و به چه ش�یوه ای این تصمیم را عملی 

کردید؟
تاسیس یک باشگاه مختص بانوان یکی از اهدافی بوده که همواره 
در ذهن داشتم و در مورد آن برنامه ریزی می کردم. باشگاهی که 
رشته های ورزشی آن بنابر نیازهای جسمانی و روحی - روانی افراد 
همان جامعه طراحی و برنامه ریزی شده باشد . تا قبل از سال 86 من 
در یک مجموعه ورزشی، باشگاهی اختصاصی برای بانوان داشتم که 
رشته های محدودی داشت. از سال 86 به بعد در محلی که در حال 
حاضر هستم اقدام به تاسیس باشگاه با رشته های متعدد کردم که 
خوشبختانه به لحاظ بازخوردهای مثبت و اظهار محبت هایی که از 

سوی مردم می شود، خیلی هم موفق بوده است.

فعالیت های اصلی و پایه ای در باشگاه پرشیا، بیشتر حول 
چه محورهایی است؟

 با توجه ب��ه تخصص من ک��ه "کار با کودکان در ژیمناس��تیک و 
شاخه های مختلف آن" می باش��د، نیمی از ساعات باشگاه پرشیا 

به فعالیت کودکان در رشته ژیمناس��تیک و ژیمناستیک هنری 
اختصاص دارد و خانواده ها ی محترم در ش��اهین ش��هر به خاطر 
شناخت و اعتمادی که به ما دارند از این کلاس ها استقبال غیرقابل 

توصیفی داشته اند.

 نحوه پذیرش افراد و کار کردن با آنها در باش�گاه بر چه 
مبنایی است؟ 

ما در باشگاه پرشیا روش های خاصی برای پذیرش افراد داریم. در 
اینجا همیشه با 3  گروه افراد سرو کار داریم. کسانی که دقیقا می دانند 
از باش��گاه و ورزش چه می خواهند یعنی هدفی کاملا مشخص و 
معلوم دارند و گروهی که تقریبا نمی دانند چه می خواهند و کسانی 
که بیماری های جسمی و مشکلات بدنی و موارد مشابه دارند و با 
بررسی هایی که صورت می گیرد مشخص می شود که نیاز به انجام 

حرکات اصلاحی دارند.
ما در ابتدا همه افراد را با هر دیدگاهی که وارد باش��گاه می ش��وند 
آنالیز می کنیم. ما می خواهیم بدانیم ک��ه آنها دقیقا چه هدفی از 
ورزش کردن دارند؛ آیا انتخاب شان درست است و آیا انتخاب آنها 
بر اساس اطلاعات درست انجام ش��ده یا نه . پس از این آنالیز اولیه 
است که در کلاس ها ی مناسب آنها را پذیرش می کنیم. ما مرتبا 
با افرادی س��رو کار داریم که دقیقا نمی دانند چه می خواهند و یا 
چه جور فعالیتی برایشان مناسب است این گروه جدا از آن افرادی 
هستند که صرفا برای سرگرمی و اینکه مدتی را به فعالیت بپردازند 
به باشگاه می آیند. همانطور که گفتم ابتدا انتخاب و کلاس مناسب 
برای مراجعین  از طریق اخذ اطلاعات صحیح از آن ها انجام می شود 
و سپس ثبت نام آنها در کلاس مربوطه صورت می گیرد و بعد تدوین 
برنامه ای مناسب برای ورزش آنها را خواهیم داشت.  عبارت تاکیدی 
من همواره به مراجعین باشگاه این است که اول خوب تحقیق کنند 
اطلاعات خود در را  مورد باشگاه و مربی کامل کنند و بعد بطور کامل 
اعتماد کنید و دنبال کنید، تا اعتماد نکردید و پیگیریهای لازم را 

انجام نداده اید به هدف ورزشی خود نمی رسید.

و در خصوص بیماران نیازمند به حرکات ورزشی خاص، به 
چه نحوی اقدام می کنید؟

 در مورد بیماران باید عرض کن��م که معمولا مراجعینی داریم که 
دارای مشکل جسمانی هستند و یا پزشکان محترمشان آنها را به ما 
ارجاع می دهند. تعدادی از پزشکان محترم در سطح شهر هستند 
که با رویکرد طبی – ورزشی در بهبود بیمارانشان دارند .این افراد 
با شرح دقیق بیماری و نیازهای حرکتی توصیه شده توسط پزشک 
مربوطه در باشگاه پذیرش می شوند و فعالیت خود را دنبال می کنند 
.باید ذکر کنم که این افراد خیلی با ملاحظه و اصولی و طبق برنامه 
های ویژه اقدام به ورزش می کنند. این افراد با ش��رح کامل سابقه 
بیماری جسمانیشان و در صورت نیاز به ورزش پذیرش می شوند 

و جهت انجام ورزش، تحت راهنمایی و مشورت قرار می گیرند.

 در مورد کلاس های مفرح و پرهیجان باشگاه هم برای 
خوانندگان روزنامه ما توضیح بدهید؟

 همان طور که می دانید ما در باشگاه پرشیا یک سری کلاس های 
عمومی داریم که در سطوح مختلف برای افراد تشکیل میشود افراد 
با آمادگی های مختلف از مبتدی تا پیش��رفته م��ی توانند در این  
کلاس ها شرکت کنند هم چنین رش��ته ایروبیک ژیمانستیک را 
برای نوجوانان داریم که یکی از شاخه های رشته ژیمناستیک است 
و خیلی پر هیجان و شاد می باش��د و نو جوانان از این رشته خیلی 

استقبال می کنند .

 کمی هم در مورد ورزش پیلاتس که شاید کمتر شناخته 
شده باشد برای ما بگویید؟

 کلاس ه��ای پیلاتس با ه��دف تقویت قوای جس��مانی از طریق 
حرکات کششی و قدرتی که با وزن بدن خود فرد صورت می گیرد 
ورزشی است که بدون طی مسافت ،بدون حرکات پرشی در حالت 
های ایستاده نشس��ته و خوابیده انجام می ش��ود و باعث افزایش 

استقامت ،قدرت ،تعادل و انعطاف در فرد می شود.

 آیا فعالت ه�ای جدیدتر و به روزتری هم برای باش�گاه 
پیش بینی کرده اید؟

 باید این مژده را حضور ش��هروندان عزیز بدهم که در آینده بسیار 
نزدیک آشنایی و کار با تی آر ایکس را در باشگاه خواهیم داشت. کار با 
تی آر ایکس یک فعالیت نسبتا جدید است با هماهنگی های صورت 
گرفته با مسئول انجمن تی آر ایکس کشور قرار است طنابهای اصلی 
و اورجینال تی آر ایکس را در اختیار ما قرار بگیرد تا بتوانیم این رشته 
را با اس��تانداردهای واقعی و با کیفیت راه اندازی کنیم.همچنین  
کلاس های خصوصی باشگاه مخصوص افرادی است که علاقمندان 
به صورت ویژه و انفرادی اقدام به ورزش می کنند تمام فعالیت های 
این افراد و نوع تغذیه آنها کاملا با برنامه ریزی اصولی دنبال می شود، 

تا با کیفیت بیشتری به هدفشان برسند.

برای افراد دچ�ار ناراحتی های جس�می – حرکتی چه 
برنامه هایی دارید؟

قبلا هم اشاره کردم ولی لازم می دانم دقیقا توضیح دهم که برای 
افرادی که داری مشکلات جسمانی ناشی از ضعف مفاصل و عضلات 
هستند برنامه های ویژه و خاصی داریم. این افراد می توانند نسبت به 
اندازه ی توانایی شان فعالیت هایی را انجام دهند که کمک به تقویت 

قوای جسمانی آنهاداشته  باشد.

 به عنوان یک کارشناس ارشد آشنا با علم روز، نظرتان 
راجع به مکمل هایی که در باشگاه ها استفاده می شود 

چیست؟
 استفاده از مکمل هایی که در باش��گاه های ورزشی رایج شده 
مسئله پیچیده ای  اس��ت و صرف فروش آن ها تبلیغاتی هست 
که در مورد ش��ان انجام می ش��ود.من نمی توانم و نمی خواهم 
منکر استفاده از مکمل ها در ورزش بشوم چون مصرف آنها در 
ورزش و در مواقع��ی خاص  می تواند به ورزش��کارخیلی کمک 
کند؛ ولی باید تهیه ی این مواد خیلی با دقت انجام ش��ود چون 
فروش مکمل ها در حال حاضر تج��ارت خوبی  برای عده ای از 
افراد شده است و ورزش��کاران زیادی هم بدون توجه  اقدام به 

خرید آن ها می کنند .
جالب است اشاره کنم حجم زیادی از این مکمل ها از بازارهای 
غیر رسمی و غیر متعارف در کشور تهیه می شوند و بعضا هیچ 
نظارتی بر تهیه و تولید آن وجود ندارد افراد سودجویی هستند 
که این مکم��ل ها را با عن��وان مکمل ولی ب��ا محتویات مضر و 
خطرناک بصورت زیر زمینی تولید م��ی کنند حتی باید بگویم 
حجم زیادی از این مواد به صورت قاچاق  وارد کشور می شود و 

نظارتی بر محتوا و کیفیت آنها وجود ندارد .

 و پیشنهاد ش�ما به عنوان یک صاحبنظر ورزشی در 
این مورد چیست ؟

پیش��نهاد من این است که ورزش��کاران عزیز این مواد را بدون 
اطلاعات کافی استفاده نکنند و حتما از مراکز معتبر تهیه کنند 
چون خطرات اس��تفاده از تولیدات ناشناخته و مشکوک خیلی 
بیشتر از استفاده نکردن از آن ها است.ضمنا باید اشاره کنم در 
میزان مصرف مکمل ها باید نهایت دقت صورت بگیرد تا منجر 

به آسیب به بافت های حیاتی بدن نشود.

و کلام پایانی...
 از همه و به ویژه خانم های عزیز می خواهم که ورزش را به طور 
جدی، اصولی و علمی دنبال کرده و فرزندانشان را هم از همان 
دوران طفولیت زیر نظر اس��اتید واقعی ورزش  آموزش ببینند 
بدهند.توصیه به ورزش کردن یک موض��وع تکراری و قدیمی 
است و علاقمند  به تکرار مکررات نیس��تم ،توصیه من توجه به 
کیفیت ورزش است .از اطلاعات ارزشمندی که وجود دارد برای 
رشد سطح ورزش خودمان استفاده کنیم .خوشبختانه افراد با 
سواد و با تجربه زیادی در بحث ورزش در منطقه و استان داریم 
.خیلی خوب است بتوانیم رابطه درستی بین سلامتی و ورزش 
بر قرار کنیم و نائل ش��دن به این امر فقط به انتخاب و نگرش ما 

مربوط می شود.

فاطمه پور محمدی بانوی ورزشی استان :

توجه به کیفیت ورزش یک اصل است
مدت ها بود که تصمیم داش��تم با فاطمه پورمحمدی به عنوان یکی از چهره های تراز اول مربیگری ورزشی 
بانوان در سطح استان اصفهان و شهر شاهین شهر گفت و گویی ویژه داشته باشم.اصرار من برای این گفت و 
گو وجود نگاه علمی  این مدرس و مدیر توانمند به مقوله ورزش بانوان است. دید دقیق به مسئله ورزش بانوان 
و کودکان تنها به پشتوانه اطلاعات تئوریک یا سوابق تجربی صرف میسر نمی باشد، بلکه ترکیبی از تئوری 
های ورزشی در کنار تجربیات ارزشمند می تواند نتایج مطلوب را به بار آورد و فاطمه پورمحمدی نمونه بارزی از 
این مسئله است.  توجه خاص به کودکان و اصرار غیر قابل توصیفی که این مربی به آموزش کودکان دارد در نوع 

خود کم نظیر بوده و می تواند برای بسیاری از خانواده ها اطمینان بخش باشد. آن هم در دوره ای که برخی فقط 
به واسطه سودجویی و بدون داشتن کمترین اطلاعات علمی به عرصه های آموزشی ورزشی وارد شده و لطمات 

فیزیولوژیکی جبران ناپذیری را به مردم )به ویژه بانوان و کودکان( وارد می سازند.
 ب��ه همین دلیل ب��رای گف��ت و گو با او س��ری به باش��گاه پرش��یا زدی��م و متوجه ش��دیم که در آن س��اعت در 
 محل کار خ��ود در دانش��گاه اس��ت.  آن چ��ه در پی م��ی آید ماحص��ل صحبت ه��ای م��ا در دفتر ای��ن مربی و

 مدرس ورزشی است.

باشگاه ورزشی پرشیا

عکس:بابک باورساد

برخی فقط به واسطه سودجویی و بدون 
داشتن کمترین اطلاعات علمی به عرصه 
های آموزشی ورزشی وارد شده و لطمات 
فیزیولوژیکی جبران ناپذیری را به مردم 
)به ویژه بانوان و کودکان( وارد می سازند

نی
زما

ب 
زین
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نظریه پرداز آمریکایی معتقد است: سیستم و نظامی 
که به میلیون ها نف��ر از مردم ضرب��ه و صدمه بزند 
مطمئناً باقی نخواهد ماند. این را تاریخ به ما نش��ان 
داده است. نظام های سرمایه داری نیز چنین هستند.

به گزارش مهر، نظام سرمایه داری به دنبال آن است 
که تا بحث از اندیشه لیبرالی بازار آزاد و جدایی دین 
از سیاس��ت به عنوان الگو برای کشورهای در حال 
توسعه قرار دهد. به باور آنها تنها راه نجات و توسعه 
یافتگی کشورهای جهان سوم همان چیزی است که 
غرب پیموده است و به کشورها توصیه می کنند که 

دنبال روی آنها باشند.
اما به نظر می رسد چندان هم در این ادعا نتوانسته 
موفق باشد. آسیب های این نظام به گونه ای است که 
در تمام زندگی مردم همچون امور شخصی محیط 

زیس��ت و حتی انس��انی دخالت کرده و مشکلات 
متعددی را متوجه بش��ریت س��اخته است. یکی از 
مهم ترین این آسیب ها متوجه انس��ان است؛ زیرا 
این آموزه ها از انسان موجودی ساخته تک ساحتی 
 که تمام زندگی و موجودیت وی را تحت الشعاع قرار

 می دهد. به این معنا که انسان به موجودی مصرف 
گراتبدیل ش��ده و جز رفع نیازهای م��ادی دغدغه 

دیگری ندارد.
در خصوص این موضوع گفت وگویی با » اس��تفن 
لندمن« نظری��ه پ��رداز آمریکایی ص��ورت گرفته 
که در ادام��ه از نظر می گ��ذرد؛ اس��تفن لندمن از 
منتقدان جدی سیاس��ت های غرب به ویژه آمریکا 
است و دانش آموخته دانش��گاه هاروارد است. وی 
 MBA همچنین در دانشگاه پنس��یلوانیا در رشته

فارغ التحصیل شده است. از جمله آثار منتشر شده 
او عبارتند از: »باتلاق عراق«، »چگونه وال استریت 

آمریکا را سر کیسه کرد« و »تسخیر بانکداران«.
برخی معتقد هس�تند که برای توس�عه 
یافتگی و طی کردن روند نوسازی یگانه 
راه عبور از مرحله سرمایه داری است. آیا 

شما با این دیدگاه موافق هستید؟
قویاً مخالف این دیدگاه هس��تم. البت��ه نه در مورد 
س��رمایه داری که مس��وولانه عمل می کند. اما در 
بیشتر موارد س��رمایه داری چون به چپاول و غارت 
مشغول است. سرمایه داری مزایایی را برای برخی 
با ایجاد هزینه برای بقیه ایجاد م��ی کند. در واقع با 
چپاول و غارت دیگران برای برخی منافع و مزایایی 

ایجاد می کند.
من در یک خانواده کوچک در آمریکا بزرگ شده ام 
که به کسب و کار مش��غول بودند. شاید بشود گفت 
س��رمایه دار بودند. ولی آنها به من تقل��ب و دروغ و 
دزدی را برای به دست آوردن سود نیاموختند. اتفاقاً 

آنها به من اخلاق را آموختند.
موضوع این است که کشورهایی که امروزه سرمایه 
داری خوانده می ش��وند به چپاول و غارت و دزدی 
برای کسب س��ود مشغول هس��تند. آمریکا و سایر 
کشورهای غرب و اس��رائیل نمود و عینیت سرمایه 
داری تاریک چپاولگر هستند که به استثمار دیگران 

مشغول هستند.
در حال حاضر می بینیم که چگونه با یونان برخورد 
می کنند. یون��ان در حال حاضر نمون��ه واقعی روح 
چپاولگری غرب اس��ت که به ازای به دست آوردن 

سود خواهان نابودی آن هستند.
در خود نظام ها و جوامع س�رمایه داری 
 رون�د اس�تثمار به چ�ه ش�کلی محقق 

می شود؟
در خود این کشورها نیز فقر و بدبختی وجود دارد. در 
واقع این تیره و تار بودن و چپاول برای سود یک وجه 
خارج از این کشورها دارد و یک وجه داخلی دارد. یک 
طبقه در داخل این کشورها از جمله در داخل آمریکا 

و اسرائیل وجود دارد که بیکار و محروم هستند.
در داخل اس��رائیل یهودیانی هستند که وضع بدی 
دارند. این وضعیت برای شهروندان عرب در داخل 

اسرائیل بدتر است.
در داخل جوامع س��رمایه داری، ای��ن روش مبتنی 
بر استثمار طبقه کارگر توسط صاحبان ابزار تولید 
است. در واقع از رهگذر استثمار طبقه کارگر است 
 که صاحبان ابزار تولید به س��ود هنگفت دست پیدا 
می کنند. از این رو ش��اهد این هس��تیم که تفاوت 

طبقاتی روز به روز در حال گسترش است.
در سطح نظام بین المللی سرمایه داری 

چگونه عمل می کند؟
در سطح نظام بین الملل هم سرمایه داری با استثمار 
کشورهایی که پیرامون نا امیده می شوند به سودهای 
هنگفتی می رسد. استفاده از نیروی کار ارزان، مواد 
 خام ارزان، سرمایه گذاری در کشورهای پیرامون و ...

روش هایی است که س��رمایه داری بر اساس آن در 
سطح نظام بین الملل عمل می کند.

معتقدم که باید بتوان آزادانه پول و ثروت را به روش 
منصفانه و قانونی به دست آورد. به نظر من بدترین 
جرم، چپاول و غارت دیگران برای کسب سود است، 

گناه و جرمی که به شدت محکوم است.
پیش�نهاد ش�ما برای توس�عه یافتگی 

چیست؟
توسعه یافتگی و نوس��ازی از رهگذر رفتار حکومت 
حاصل می شود. اگر حکومت با مردم خود به صورت 

برابر و منصافانه برخورد کن��د و نه اینکه صرفاً فقط 
عده ای از مزایا و رانت برخوردار باشند در این صورت 

مسیر توسعه یافتگی را خواهد پیمود.
در اقتصاد مکاتبی هستند که بر این سبک و شیوه 
رسیدن به توس��عه یافتگی تاکید دارند مشروط به 
اینکه در عرصه عمل واقعاً ب��ه آن آموزه های نظری 

عمل شود.
تصور می کنم برای تحقق توسعه برای نمونه سیستم 
بانکداری باید در اختیار عموم مردم باشد و نه اینکه 
در دست عده ای خاص مانند آنچه در وال استریت 
مشاهده می کنیم. تاریخ به ما نشان داده اگر چنین 
باشد سیستم بانکداری بهتر عمل می کند. در حال 
حاضر وال استریت مش��غول به یغما بردن سرمایه 

مردم است.
 نظری�ه پ�ردازان چ�پ معتقدن�د ک�ه 
س�رمایه داری به لحاظ تناقضات درونی 
از بین خواهد رفت. دیدگاه ش�ما در این 

زمینه چیست؟
سیستم و نظامی که به میلیون ها نفر از مردم ضربه 
و صدمه بزند مطمئناً باقی نخواهد ماند. این را تاریخ 

به ما نشان داده است.
ممکن اس��ت چنین نظامی قرن ها به حیات خود 
 ادامه دهد ولی آنچه مسلم است روزی بر اثر کنش ها

و رفتارهای خ��ود از بین خواهد رف��ت. نظام های 
سرمایه داری کنونی نیز چنین هستند. این نظام ها 
هم روزی بر اثر اینکه به میلیون ها نفر از مردم لطمه و 

صدمه وارد می سازند از بین خواهند رفت.
بسیاری از مردم در سرتاسر دنیا مخالف سرمایه داری 
هستند. همانگونه که زمانی مردم جهان با برده داری 
مقابله کردند وآن را برانداختند در خصوص سرمایه 

داری غارتگر نیز چنین اتفاقی خواهد افتاد.

محمدعلی بهمنی گفت: در گذشته ناشران با خواهش و تمنا از شاعران می خواستند 
تا شعرهایشان را برای چاپ به آنها بدهند، اما الان حرمت کتاب از بین رفته است.

بهمنی در گفت وگو با ایسنا گفت:  در گذشته ش��اعری که در شعر به یک جایگاهی 
می رسید، ناشر او را پیدا می کرد، به سراغ او می رفت و از او می خواست تا کتاب این 
ش��اعر را منتش��ر کند. در آن زمان، هر کس جایگاهی داشت و ش��اعر نیز از حرمت 
بالایی برخوردار بود. همه این مس��ائل دست به دس��ت هم می داد تا هم خبر انتشار 
یک مجموعه شعر مهم باشد، هم ش��عر و خود شاعر و ناشری که آن را چاپ می کرد. 

اما امروز هرکس می تواند با بودجه کم یا زیاد 100 جلد کتاب منتشر کند که به نظر 
می رسد انتشار این کتاب ها تنها برای دلخوشی فرد است.

این ش��اعر ادامه داد: البته جامعه نیاز دارد تا هر کس صدای��ش را به گوش دیگران 
برساند و نمی توان این موضوع را نفی کرد، ولی ما معتقدیم که خود فرد یا شاعر نباید 
اقدام به انتش��ار کتاب خودش بکند، بلکه باید ناش��ری که متخصص این کار است 
هوشمندی به خرج دهد و به سراغ کس��انی بروند که می دانند در حوزه شعر حرفی 

برای گفتن دارند.

توران میرهادی از س��وی موسس��ه پژوهش��ی تاریخ ادبیات کودکان به عنوان نامزد جایزه 
آستریدلیندگرن ۲01۶ معرفی شد  به گزارش مهر، موسسه پژوهشی تاریخ ادبیات کودکان، 
توران میرهادی را به عنوان نامزد جایزه آستریدلیندگرن در بخش نویسندگی معرفی کرد. این 
موسسه، شورای کتاب کودک و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، سه مرکزی هستند 
که هر دوره نامزدهای خود را به آستریدلیندگرن به عنوان گران ترین جایزه ادبیات کودک 
و همچنین جایزه هانس کرستین اندرس��ن که آن را نوبل ادبیات کودک می  دانند، معرفی 
می کنند. توران میرهادی، استاد ادبیات کودکان، نویسنده و متخصص آموزش و پرورش یکی از 

شخصیت های برجسته فرهنگی است که بیش از۶0سال در گستره آموزش و پرورش، فرهنگ 
کودکی و ادبیات کودکان کوشیده و در این روند یکی از چهره های تاثیرگذار سده کنونی ایران 
بوده است. در این راه او به همراه همسر و همراهش محسن خمارلو به مدت ۲۵ سال مجتمع 
آموزشی تجربی فرهاد یا مدرسه فرهاد را از سال 1۳۳۴ تا 1۳۵۹ اداره کرد. این مجتمع یکی از 
آموزشگاه های تجربی و الگو واره ایران بود که هدف ها و کارکردهای آموزش و پرورش مدرن در 
آن تجربه و ارزیابی می شد. پیش از این هوشنگ مرادی کرمانی، مصطفی رحماندوست، پژمان 

رحیمی زاده از ایران نامزد دریافت جایزه آستریدلیندگرن در بخش های دیگر شده بودند.

نظریه پرداز آمریکایی:

سرمایهداریمانندبردهداریفروخواهدپاشید

حرمت کتاب از بین رفته است
بعد از مرادی کرمانی، رحماندوست و رحیمی زاده؛محمدعلی بهمنی:

توران میرهادی هم نامزد جایزه آستریدلیندگرن شد
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بازیگر سریال »پایتخت4«:
 خوشحالم »بیارم ناپلئونی ره؟« 

بین مردم گل کرد
هومن حاجی عبدالهی بازیگر نقش رحمت در سریال »پایتخت۴« 
در گفت وگو با فارس گفت: بعد از اتمام بازیم در سریال پایتخت به 
این دلیل که به صورت فشرده کار کردیم،تا مدتی قصد ندارم کاری 

را انجام دهم.
بازیگر فیلم سینمایی »گینس« ادامه داد: درباره تکه کلام های این 
شخصیت دوست داشتنی گفت: اغلب این تکه کلام ها را با هماهنگی 
افراد در منطقه شیرگاه به دست آوردیم و با شناختی که از اعضای 
گروه داریم، سعی دارم تا به موقع، به جا و به اندازه از آن استفاده  کنم.

این بازیگر درباره بازخوردهایی که تاکنون از این سریال گرفته نیز 
بیان کرد: خدا را از این بابت شاکرم که الان طوری شده که مردم 
اتفاقات مهم را در جوامع مجازی به س��رعت رصد می کنند و در 
همین زمینه هم در همین رسانه های عمومی استیکرهای جالبی 
 را برای رحمت و تکه کلام بیارم ناپلئونی ره؟ درس��ت کرده اند که 

به طور روزانه به دستم می رسد و از این بابت خوشحالم.

با هدف انتشار در محافل انقلابی؛
نشریه »خط حزب الله« منتشر شد

نش��ریه جامعه  حزب الله با هدف انتش��ار در محاف��ل انقلابی، 
نمازهای جمع��ه، هیات های مذهبی و پایگاه های بس��یج آغاز 

به کار کرد.
به گزارش مهر به نقل از پایگاه اطلاع رس��انی دفتر حفظ و نش��ر 
آثار رهبر معظم انقلاب اسلامی، نشریه »خط حزب الله« به عنوان 
رسانه مکتوب پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR با هدف 
انتشار در محافل انقلابی، نمازهای جمعه، هیات های مذهبی و 

پایگاه های بسیج منتشر شد.
»خط ح��زب الله« ت��لاش دارد تا ب��ا بهره گیری بی واس��طه از 
اندیشه ها و بیانات حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، راهبردها، 
رویکردها و مواضع مناس��ب با رویدادهای سیاسی، اجتماعی، 
اقتصادی کش��ور، منطقه و جهان را به جامعه انقلابی کش��ور 

پیشنهاد کند.
»خط حزب الله« با اتکا به شبکه گسترده جوانان مؤمن و انقلابی 
کشور و بر بستر انگیزه انقلابی، پیام رهبر انقلاب اسلامی را به 

مخاطبان می رساند.
پیش شماره چهارم این نشریه در قطع A۴ در چهار صفحه به 
صورت دو رنگ بر روی سایت KHAMENEI.IR منتشر و 

در دسترس عموم علاقه مندان قرار گرفته است. 

۲۰ انیمیشن مد و لباس تولید شد
در راستای توسعه مد ایرانی اسلامی و فرهنگ سازی استفاده 
از محصولات ارزش��مند و دارای طراحی و ب��ا کیفیت ایرانی تا 
کنون ۲0 عنوان انیمیشن توس��ط بنیاد ملی مد و لباس تولید 

شده است.
به گزارش مهر و به نقل از روابط عمومی کارگروه ساماندهی مد 
ولباس، این محصولات با هدف فرهنگ سازی، معرفی ظرفیت، 
توسعه مد اس��لامی و ایرانی، تاکید بر اس��تفاده از محصولات 
ایرانی، اس��تاندارد رنگ ها در لباس، تنوع مطلوب و ارزشمند 
در لباس، استانداردهای کیفیت لباس، زمان استفاده از لباس، 
ش��اخص های مد و موضوعات متنوع دیگر و با بیان انیمیشن 

طراحی و تولید شده است.
بنابه اعلام کارگروه ساماندهی مد و لباس کشور این انیمیشن ها 
به زودی و با هماهنگی شبکه های مختلف صدا و سیما منتشر 

خواهد شد.
هر یک از این انیمیشن ها دارای پیام مستقلی بوده و قابل پخش 
و توزیع در قالب های مختلف هنری و تصوی��ری بوده و تولید 

عناوین آن ادامه خواهد یافت.
این تصاویر به سفارش کارگروه ساماندهی مد و لباس و توسط 

یک  موسسه هنری تولید شده است.

لوازم التحریر جدید  با شخصیت های 
ایرانی در راه است

مدیر موسسه آزاده از رونمایی دو محصول جدید در حوزه لوازم 
التحریر در آینده نزدیک خبرداد.

علی حدی��دی مدیر موسس��ه آزاده در گفت وگو ب��ا فارس ۹۴ 
اظهار داش��ت: تازه ترین محصولات آزاده برای سال تحصیلی 

جدید در راه است.
حدیدی عنوان کرد: تا حدود ۲0 روز آت��ی دو محصول جدید 
در حوزه لوازم التحریر و دفتر با شخصیت های ایرانی رونمایی 

می شود تا وارد فروشگاه ها شود. 
ما در طی س��ال کار فرهنگی خود را ادامه می دهیم و سعی در 
 زنده نگاه داشتن شخصیت های ایرانی در میان سایر محصولات

 داریم.
مدیر موسس��ه آزاده با انتقاد از عدم حمایت س��ایر دستگاه ها 
و نهاده��ای فرهنگی بیان ک��رد: در س��ال ۹۳ محبوب ترین و 
پرمخاطب ترین ش��خصیت های در میان تولیدات اختصاص 
به شکرستان و کلاه قرمزی داش��ت و این دو در یک رتبه قرار 
گرفتند، اما گلایه ما از صدا و س��یما باقی است؛ چرا که باید در 
تداوم شخصیت های شکرس��تان و عرضه آن به مخاطب کمک 
رسان می بود ولی عدم همکاری باعث شد امسال به ساخت تیزر 

روی آوریم که این کار هم بسیار هزینه بر است.

سبد خبر

   تاریخ تحلیلی ترانه فارسی/ مهدی 
موسوی میرکلایی/ انتش�ارات بوتیمار/ 

316 صفحه/ ۲۰5۰۰ تومان
این کتاب با عنوان فرعی »پیله های شیشه ای« 
شامل بررسی جریان ها، انواع ترانه و گزیده ای 
از ترانه های پس از انقلاب اس��لامی است. این کتاب 
به عنوان چهارمین عن��وان از کتاب های »آنتولوژی« 
انتشارات بوتیمار به چاپ رسیده است. »تاریخ تحلیلی 
ترانه فارس��ی« ۳ فصل اصلی دارد ک��ه به بخش های 
کوچک تر تقسیم می شوند.  ۳ فصل کتاب عبارت اند 
از: تعاریف و کلیات، از باربد تا شیدا )عهد ساسانیان تا 
اواسط قاجاریه(، ترانه در دوران انقلاب اسلامی.  فصل 
سوم کتاب ش��امل 11 بخش با این عناوین می شود: 
س��رودهای انقلابی و حماس��ی، ترانه دفاع مقدس، 
ترانه های آیینی، ترانه کودک، ترانه های بومی )فولکلور(، 
ترانه های دستگاهی، ترانه پاپ، ترانه تیتراژ، ترانه رپ، 
ترانه امروز و نمونه ها.  ترانه در آیینه ادب، اصطلاحی عام 
بوده که بر انواع قالب های شعر ملحون یا همراه موسیقی 
به ویژه فهلویات، دوبیتی، رباعی و بیت اطلاق می شده 
است. فهلویات، گوسان، خسروانی، گلبانگ و تصنیف، 
در طول تاریخ، نام های دیگر این صورت شعر بوده اند. از 
نظر محمدرضا شفیعی کدکنی، موسیقی و اولین سند 

مکتوب در ترانه ها به سرودی از باربد، شاعر و موسیقی 
دان دربار خسرو پرویز در دوره ساسانیان بر می گردد.

   این پس�ر چه قدر کتاب می خ�ورد!/ الیور 
جفرز/ انتشارات کانون پرورش فکری کودکان 

و نوجوانان/ 3۲صفحه/ 3۲۰۰ تومان
کتاب »این پس��ر چه قدر کتاب می خورد!« که برای 
گروه س��نی ج )۹ تا 1۲ سال( توصیه ش��ده؛ داستان 
هِنری است؛ پس��ری که کتاب ها را به جای خواندن، 
می خورد. او به صورت ناگهانی متوجه می شود علاقه 
به کتاب خواری دارد خورد او ابت��دا با خوردن کلمات 
 شروع می کند، اما بعد از چند روز، یک کتاب کامل را 
می خورد. او آن قدر کتاب می خورد که کم کم مغزش 
 پر از کلمه می ش��ود و ع��لاوه بر حل ک��ردن جدول 
روزنامه ها برای پدرش، از معلم درسی اش هم باسوادتر 
می شود. اما پس از مدتی و این مساله به حدی پیش 
می رود که وی دچار مشکل جسمی می شود.  او حتی 
در خوردن کتاب ه��ا نیز دارای علایق خاص اس��ت و 
برای مثال به کتاب های قرمز علاقه بیش��تری نشان 
می دهد. او بعد از اینکه دچار مش��کلاتی می ش��ود به 
توصیه دیگران دس��ت از کتاب خواری بر می دارد و در 
یک روز به کتابخوانی علاقه مند می شود و از همان روز 

به کتاب خوانی روی می آورد. این کتاب که محوریت 
آن تصویر است متن کمتری دارد تا مخاطب آن بتواند 
با تصاویر ارتباط برقرار کند و در ذهنش داستان سازی 
کند.  این کتاب اثر الیور جفرز، نویس��نده و تصویرگر 
ایرلندی است که تصویرگری آن را نیز خود انجام داده 

و نسرین وکیلی آن را به فارسی ترجمه کرده است.

   پتش خوارگر/ آرمان آرین/ نشر افق/ 345 
صفحه/ 16۰۰۰ تومان

آرمان آرین که پیش از این سه گانه »پارسیان و من« 
را منتشر کرده بود؛ با هدف نوشتن سه گانه ای جدید 
این کتاب را ب��ه بازار عرضه کرد. آری��ن می گوید: این 
نخس��تین رمان از مجموعه، براس��اس اوستاس��ت و 
اوستا، کتاب داستان نیس��ت. من از فضا و داستان ها 
و ش��خصیت های اوس��تا و بنده اش الهام گرفته ام و 
داستان ها و ش��خصیت های اسطوره ای بس��یار وارد 
ماجرا کرده ام. او در توضیح معنای واژه »پتش خوآگر« 
آورده: این اسم در اصل، نام باستانی منطقه سوادکوه در 
مازندران است که در کتیبه بیستون و بنده اش با این نام 
از آن دیار یاد شده است )پتش خوآرگر - تش خوآرگر 
- فرشواد گر - سواد گر - سواد کوه( اما در این پنج گانه، 
در اصل نام یک ش��خصیت و ابرمرد ایرانی اسطوره ای 

است که در آن دیار زندگی می کند و بعدها نامش بر آن 
کوه و دیار می ماند. فره ایزدی از جهان رانده شده است، 
نیرویی که خدای یکتا به فرمانروایان نیکو می بخشد و تا 
وقتی که خوبی پابرجا باشد در میان شان می ماند. جهان 
از طرفی در معرض هجوم و پیشروی هیولاهاست و از 
طرفی اسیر توطئه و نیرنگ علیه پادشاه.  پتش خوارگر 
که عجیب ترین آدم روی زمین و موجودی نیمه بشری 
و نیمه اهریمنی، آخرین امید هفت کشور برای نجات 

فره  ایزدی است. 

   نشر اکاذیب/ اس�ماعیل امینی/ انتشارات 
سروش/ 8۰ صفحه/ 5۰۰۰ تومان

 Disseminating :این کتاب ب��ا عن��وان اصل��ی
Falsehood منتش��ر ش��ده و مجموعه ش��عر طنز 
است. مجموعه ای که مشتمل بر ۳۴ شعر در قالب های 
گوناگون و با موضوعات اجتماعی، فرهنگی، سیاسی 
و اقتصادی است. اسماعیل امینی این موضوعات را با 
زبان تاثیرگذار طنز در ایام مختلف س��روده که علاوه 
بر دارا بودن ویژگی طنز دارای نکات جالبی از زندگی 
روزمره است و خواننده را به تفکر جدی انتقادی و در 
عین حال خنده وام��ی دارد.  در این مجموعه نکات و 
موضوعات مختلف با زبان عامیانه با چاشنی طنز عرضه 

شده و گاهی دستورات علم عروض برای قافیه و وزن 
را به هم می ریزد. 

   حمل�ه به ع�راق؛ آنچه رس�انه ها به ش�ما 
نگفتند/ نورمن سولومون و ریس ارلیک؛ ترجمه 
محمدرضا نوروزپور/ کتاب نیستان/ 156 صفحه/ 

۹۰۰۰ تومان
1۲ س��ال پس از آغاز جن��گ عراق و نب��رد نیروهای 
ائتلاف بین المللی به رهبری آمری��کا در عراق، برخی 
از روزنامه نگاران آمریکایی این جسارت و قدرت را به 
دست آورده اند تا بر مبنای دیده ها و تجربیات خبری 
و تحلیل های خود برداش��تی آزاد و بسیار متفاوت از 
نقش کشورش��ان در بزرگ ترین بح��ران نظامی قرن 
معاصر را ارائه دهند؛ برداشتی که کتاب شرح آن است. 
در این کتاب نورمن سولومون و ریس ارلیک به عنوان 
دو خبرنگار و تحلیل گر رسانه، در پی سفری که پیش 
از آغاز حمله آمریکا به عراق داشته اند و در ادامه آنچه 
که رس��انه های کشورش��ان درباره این نبرد به خورد 
مردم خود و دنیا داده اند، به تشریح سازمان رسانه ای 
آمریکا در مواجه با جنگ ع��راق پرداخته اند. ادبیات 
خبری این کتاب در فصول مختلف آن یادآور مقالات 
و گزارش های خبری تحلیلی تکان دهنده نش��ریات 
معتبر بین المللی اس��ت با این تفاوت که این مقالات 
بدون خواس��ت و ضرورت رویکردی یک رسانه و تنها 
برای درج در این کتاب به منظور یادآوری بخش��ی از 
سیاست های سیاه رسانه ای آمریکا در مواجه با عراق 
نوشته شده است.  بخش عمده و متمایز این کتاب را 
مردمی تشکیل می دهند که سولومون و ارلیک با آنها 
به گفت وگو نشسته اند و آنها بر خلاف سیاست رسمی 
کشورشان اذعان می کنند که آماده هر نوع رویارویی 
با دشمن متجاوز به کشورشان هستند؛ هرچند که از 
جنگ و نزاع خسته اند و همین اظهارنظرهای صادقانه 
در مقابل آنچه رسانه ها به عنوان نظرسنجی به خورد 
مخاطبان شان می دهند، نخ تس��بیح فضاسازی های 
رسانه ای مسمومی است که دو نویسنده کتاب سعی 

در افشای ابعادش دارند. 

یک سبد تازه های کتاب 

یک هنرمن��د فعال در زمینه نقاش��ی روی شیش��ه 
می گوید: سال 1۳۹۳، بخشنامه ای ابلاغ شد که نقاشی 
روی شیش��ه غیر پختی، جزو صنایع دستی به شمار 
نمی رود. کارگاه من تعطیل و ۳0 کارگر بیکار شدند. 
منشأ این تغییرات کجاست؟ حسن فلک، جانباز ۳۵ 
درصد جنگ تحمیلی با بیش از ۳0 سال سابقه فعالیت 
در رشته نقاشی روی شیشه )ویترای( است.  او در گفت 
وگو با مهر گفت: مهر ماه سال 1۳۹۳، بخشنامه ای به 
صنایع دستی اس��تان تهران ابلاغ شد که در آن آمده 
بود بسیاری از کارهای صنایع دستی از جمله نقاشی 
روی شیش��ه غیر پختی، جزو صنایع دستی به شمار 

نمی رود. به همین خاطر، مجوز پروانه تولید کارگاهی 
من که از س��وی اداره کل می��راث فرهنگی و صنایع 
دستی استان تهران صادر ش��ده بود، پس از 1۲ سال 
لغو شد.  این هنرمند فعال در رشته نقاشی روی شیشه، 
گفته های خود را با طرح این پرس��ش ادامه می دهد: 
منشأ این تغییرات کجاس��ت؟ آیا مسوولان سازمان 
میراث فرهنگی، س��لیقه ای رفتار می کنند و ملاک و 
معیاری وجود ندارد؟ چرا قوانین کشور اجازه می دهد 

افراد جدیدی که بر سر کار می آیند، طبق سلیقه خود 
رفتار کنند؟ چرا من که یک ش��خصیتی حقیقی ام و 
حدود ۳0 سال است که در رشته آبگینه فعالیت دارم و 
حدود 1۲ سال است در زمینه نقاشی روی شیشه کار 
می کنم و در نمایشگاه های داخلی و خارجی صنایع 
دستی شرکت کرده ام، دیگر در شمار هنرمندان صنایع 
دستی به شمار نمی آیم؟ فلک از تعطیلی کارگاه خود 
خبر داد و افزود: من ناچار شدم به علت تمدید نشدن 

مجوز، کارگاه را تعطیل کنم و با ۳0 کارگر خود، تسویه 
حساب کنم؛ در شرایطی که رهبر انقلاب و مسوولان 
ارشد صنایع دستی از اشتغالزا بودن این بخش سخن 
می گویند و آن را جایگزین فرآورده های نفتی به حساب 
می آورند، رواس��ت که کارگاه من تعطیل و کارگران، 
بیکار شوند آن هم فقط به خاطر اینکه برخی خواب نما 
شده و تصمیم گرفته اند نقاش��ی پشت شیشه، جزو 
صنایع دستی نباش��د!؟ به گفته این هنرمند، صنایع 

دستی، آن چیزی است که بخش عمده ای از مراحل 
ساخت آن با دست انجام ش��ود و نشان دهنده ذوق و 
مهارت بشری باشد. با این تعریف چگونه می توان گفت 
رشته نقاشی روی شیشه، جزو صنایع دستی نیست!؟ 
وی در پایان گفت: هنرهای دستی باید کاربردی باشند 
و به روز شوند. یک هنرمند زمانی می تواند موفق باشد 
که با تغییر و تحولات همگام باشد و نیاز مخاطب امروز 
را در نظر بگیرد. از سوی دیگر مسوولان سازمان میراث 
فرهنگی و صنایع دستی هم بهتر است، رفتاری دوگانه 
در پیش نگیرند و از یک طرف نگویند هنرهای دستی 

باید به همان شکل و شیوه باقی بمانند.

پس از 1۲ سال می گویند نقاشی روی شیشه،  صنایع دستی نیست
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 ش�کی نیس�ت ک�ه ش�هرداری به عنوان 
مهم ترین و تاثیرگذارترین نهاد ش�هری، 
نقش مهمی در زندگی روزمره مردم شاهین 
ش�هر دارد و الزام�اً ی�ک ش�هردار موفق، 
ش�هرداری اس�ت که بتواند این تأثیر را در 

روند روزمرگی مردم ایجاد کند.
مردم فرهیخته و بادرایت »ایران کوچک« همواره 
حامی  کسی هستند که بتواند عمران و آبادانی را 

برای شان به ارمغان بیاورد.
گذشته از این ها، شهردار باید یک مدیر فرهنگی 
هم باش�د. از آن جایی ک�ه نقش ش�هرداری در 
یک ش�هر، تنها نقش خدماتی نیست و در تمام 
مس�ائل فرهنگی شهر نقش برجس�ته ای دارد، 
مدیریت فرهنگی شهرداری می تواند در تعاملات 

اجتماعی تأثیرگذار باشد.
در این تردید نیس�ت که کار را باید ب�ه کاردان 
س�پرد. یکی از مصادیق کاردانی یک شهردار، 
بی شک پرهیز از برنامه های زائد و انحرافی است 
که در کلام رهبر معظم انقلاب این گونه بر آن تأکید 
شده است: » شهرداری ها باید برنامه های زائد و 
منحرف کننده و حرف های غیرمرتبط با کار را که 
عده ای به آنها مبتلا بودند و هستند، کنار بگذارند 

و فقط برای مردم کار کنند.«
با تمام این توصیفات می توان مهندس حسین 
امیری را واجد ش�رایط لازم ب�رای خدمتگزاری 
مردم در شهر شاهین شهر و حتی شهرهای بزرگ 
تر دانست. امیری قریب به شش سال از عمر خود 
را صرف تدوین برنامه توسعه شاهین شهر کرده و 
از زیر و بم مشکلات و نیازهای بنیادین شهر اطلاع 

دقیق و کاملی دارد.
او دارای م�درک کارشناس�ی مدیریت صنعتی 
و کارشناسی ارش�د مدیریت امور فرهنگی و از 
چهره های شناخته شده و صاحبنظر در عرصه 

مدیریت کلان شهری محسوب می شود.
امیری این بار با کوله ب�اری از تجربیات گرانبها و 
انبوه�ی از تفکرات خلاقانه به می�دان مدیریت 
ش�هری ش�اهین ش�هر آمده تا به ی�اری مردم 
قدرش�ناس این دی�ار، صفحات�ی زری�ن را در 
 توسعه شهری، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی

شاهین شهر رقم بزند.
با وجود آن که این ش�هردار متواض�ع و مردمی 
تمام وقت مفید خود را در طول شبانه روز، صرف 
کار و تلاش و خدمت به مردم نموده و تقریبا هیچ 
فرصتی برای امور حاشیه ای ندارد، توانستیم برای 

دقایقی با او به گفت و گو نشسته و نظراتش را در 
خصوص مسائل شهری و نیز برنامه های شهرداری 
شاهین ش�هر جویا ش�ویم. ماحصل این گفت و 

شنود را با هم می خوانیم.

 با توجه به اینکه مقوله »فرهنگ« همواره در 
مظلومیت به سر برده و ش�ما را علاوه بر همه 
خصوصیات، به عنوان یک مدیر ارشد فرهنگی 
می شناس�یم، به نوعی بدعت گذاری کرده و 
بحث را از همان تفکرات فرهنگی شما شروع 

می کنیم...
نگاه من به فرهنگ همواره یک نگاه خاص و ویژه بوده و 
خواهد بود. در تفکر من مجموعه شهرداری بیش از آنکه 
یک تشکیلات خدماتی باشد، باید یک سازمان فرهنگی 
باشد؛ چرا که اساس خدمت ما به آن فرد شهرنشینی 
است که باید در فرآیند توس��عه پایدار به یک شهروند 
تبدیل شده و در مسائل شهرخود منفعل نبوده و احساس 
مسوولیت کند. بنابراین الزام داریم که مسائل فرهنگی 
چنین جامعه ای را از زوایای گوناگون مورد بررس��ی و 

تحلیل قرار دهیم.

 البته نگاه به فرهنگ در خیلی جاها به صورت 
شعاری و فرمایشی در آمده؛ این مساله در مورد 

شما که صدق نمی کند؟!
اتفاقا س��عی ما همواره اقدامات عملی و ملموس برای 
شهروندان بوده و تا جایی که توانسته ایم از شعارزدگی 
فاصله گرفته ایم. به عنوان یک نمونه عینی، باید بگویم 
که س��ازمان رفاهی تفریحی )که فلس��فه وجودی آن 
اقدامات فرهنگی اس��ت( را برهمین اساس راه اندازی 
کردیم و همه م��ردم می دانن��د که این س��ازمان در 
 شرایط کنونی بعنوان کارآمدترین مجموعه فرهنگی 

شاهین شهر در حال خدمتگزاری است.

اگر ممکن است بحث سازمان رفاهی تفریحی 
را کمی مبسوط تر توضیح دهید.

 سازمان رفاهی تفریحی در طول حیات خود، دوره های 
مختلفی را گذراند و روز به روز به سمت هدفگذاری های 
علمی و دقیقی که برای آن تعریف شده گام برداشت. 
زمانی نگرانی ما تثبیت و قوام بخش��ی به این ساختار 
بود؛ یعنی لازم دیدیم دامنه خدمات آن را کمی وسعت 
ببخش��یم تا بتواند بعنوان نقطه اتکاء مسائل فرهنگی 
تقاعد یابد. زحمات دوستان در این خصوص واقعا جای 
تحسین و تقدیر دارد. در شرایط حاضر هم بهتر دیدیم 
که گام هایمان را به نسبت مسائل فرهنگی هدفمندتر 

کنیم و با اصلی - فرعی کردن هدف هایی که به امروز 
مربوط می شود مسائل پیرامونی را سازمان بدهیم. یکی 
از این اهداف، توسعه آموزش های شهروندی است که به 
نوعی می تواند بر هزینه های شهرداری اثر مثبت بگذارد. 
سازمان فرهنگی ما می خواهد به طور واقعی تری وارد 
زندگی اجتماعی و مسائل چالش برانگیز جامعه از قبیل 
رفع آسیب ها، ارتقای دانش و خلاقیت عمومی، پویایی 
در هویت بخش��ی ف��ردی و اجتماعی و ایجاد نش��اط 

عمومی شود.
 

 چهره های فرهنگی فراوانی در ش�اهین ش�هر 
زندگ�ی می کنن�د ک�ه برخ�ی از آنه�ا نظرات 
سودمندی نیز در خصوص مسائل فرهنگی شهر 
دارند. چه برنامه هایی را برای تعامل بیشتر با این 

چهره ها مد نظر دارید؟
 اینها موارد خاصی است که ما به طور جدی در صدد ورود 
به آنها هستیم. افق نگاه ما در فرهنگ حتماً بحث تعامل 
با خبرگان عرصه فرهنگ را هم شامل می شود. به عنوان 
نمونه من به مسوول سازمان گفته ام که انرژی بیشتری 
در جذب مشارکت با اهل فرهنگ بگذارند؛ چون معتقدم 
این سامانه می تواند حلقه واسط تمام اهل خرد در شهر 
باشد. البته سال گذشته هم اقدامات مشارکتی خوبی 
توسط کمیسیون فرهنگی ش��ورای شهر تبیین شد و 
در مجموع تجربه مناسبی بود که می بایست آن را ادامه 
داد. به عنوان کسی که خود را خادم مردم و به ویژه اهالی 
فرهنگ می دانم، از این عزیزان خواهش می کنم که ما را 
تنها نگذارند و جلوتر بیایند تا دست ها را به هم گره بزنیم 
و بتوانیم در احیای ارزش ها و ایجاد تفاهمات مشترک 

فکری موفق تر از گذشته عمل کنیم.

 از زاویه دید یک صاحب نظر در عرصه فرهنگ، 
شاهین شهر را چگونه می بینید؟

 من قاب و تصویر خاصی از شاهین شهر دارم که برایم 
واقعا عزیز اس��ت. به نظر من، این مردم مجموعه ای از 
بهترین آحاد جامعه ایرانی هس��تند که در یک نقطه 
جمع ش��ده اند تا تحت عنوان »ایران کوچک« پاسدار 
ارزش ها، توانمندی ها و پدیدآورنده امیدهای جاودانه 
باش��ند. مردمی که در عین پویندگی و تلاش، کمال 
انسانی و همزیستی مسالمت آمیز را مرور می کنند و 
برای قداست یک زندگی اجتماعی و سرشار از شادی 

تلاش می کنند.
 

در پای دو برنامه 5 ساله توسعه شاهین شهر، 
امضای ش�ما وجود دارد. مسیری را که شروع 
کرده اید در حال حاضر به چه س�مت و سویی 

است؟
  همان طور که اکثر ش��هروندان عزیز م��ی دانند ما راه 
پر پیچ و خمی را پشت سرگذاشتیم. حدود 8 سال پیش 
در شرایطی قرار داشتیم که با امروز خیلی توفیر داشت 
و کمبودهایی احساس می شد. بنابراین از دل ساعت ها 
بحث و گفت وگو با کارشناسان به این نتیجه رسیدیم 
که اگر می خواهیم شاهین شهر لیاقت سکونت مردم را 
داشته باشد باید برایش برنامه ای مدون داشت. این، در 

واقع نقطه آغاز بود. 
یعن��ی رفتی��م و هم��ه مش��کلات 10 س��ال آینده 
را تدوی��ن کردی��م. ب��رای تهدیده��ای احتمال��ی 
برنام��ه ری��زی کردی��م و در کن��ارش، ظرفی��ت ها و 
پتانس��یل های بالقوه هم شناسایی ش��د، این خدمت 
 که حالا در این چند کلام س��اده عنوان می شود شاید

سخت ترین دوران خدمت مرا شامل شد و حدود 2 سال 
کار بی وقفه را دربر گرفت، اما خوشبختانه بالاخره نتیجه 
داد و ما به سامانه ای علمی رسیدیم که امروز شاهد نتایج 

گرانبهای آن هستیم.
 

 در این خصوص از چه پارادایم و الگویی تبعیت 
می کردید؟ 

 شاید باورش دشوار باشد، اما باید در اینجا اذعان کنم که 
ما هیچ الگویی که با شهرمان تناسب داشته باشد را در 
اختیار نداشتیم و مجبور بودیم با وجود حساسیتی که 
به مساله »زمان« داشتیم، نظراتمان را به شیوه آزمون 
و خطا دنبال کنیم. البته موفقیتی که از این طرز تلقی 
حاصل شد حتی برای خودمان غیرقابل باور بود. مصداق 
این عرض من هم این اس��ت که ظرف 8 سال گذشته، 
خیلی از شهرها از برنامه های شاهین شهر الگوبرداری 

کردند و شهر خود را دوباره سازی کردند. 

 آیا در این میان همراهی و تعامل لازم را با شورای 
شهر دارید؟

 خوشبختانه بله. امروز حال شاهین شهر خوب است و 
دارد روی اصول همان برنامه تنظیمی حرکت می کند 
و این مساله فقط به دلیل همدلی و همگامی مجموعه 
شورای اسلامی شهر و شهرداری است. باز هم ضروری 
می دانم از اعضای ش��ورای محترم چهارم تشکر ویژه 
داشته باشم که به این اصول وفادار ماندند. من فکر می 
کنم علت این تداوم هم در مفهوم درستی است که به 
عنوان سند توسعه طراحی شده بود و دوستان شورایی 
ما هم چون همگی اهل فضل هستند. مفاهیم بنیادین 
آن را به خوبی درک کردند و راه را ادامه دادند. این از نقاط 

قوت شاهین شهر است که کارهایش به 
وسیله چنین عزیزانی اداره می شود و 
منتخبان مردم در شورای شهر، اینقدر 

منطقی به مسائل نگاه می کنند.

با وجود عملکرد نسبتا قابل قبول 
شهرداری در سال های اخیر، هنوز 
هم بعضی از م�ردم نحوه خدمات 
 ش�هرداری را در برخی قسمت ها
 آرمان�ی نم�ی دانن�د، ش�ما چه 
 برنام�ه ای ب�رای بهب�ود وضعیت 
بخش ه�ای مختلف ش�هرداری 

داشته و دارید؟
 من در این مدت کوتاهی که دوباره در 
مصدر امور ش��هرداری قرار گرفتم و به 
دنبال این هدف، شخصاً از همه ارکان 

ش��هرداری بازدید کردم تا از نزدیک با گرفت و گیرها 
آشنا شوم و به نتایج خوبی هم رسیده ام. مثلًا دیدم که 
در برخی سیستم ها با تورم نیروی انسانی مواجه هستیم 
که در اجرای امور به عنوان سرعتگیر عمل می کند، این 
در حالی است که در بخش های دیگر با کمبود نیروی 
انسانی مواجهیم که باید برای توزیع قاعده مند این نیروها 

طراحی کرد تا سیستم فعال شود.

 آیا خشکسالی و کم آبی شما را نگران نمی کند؟
 ش��اهین ش��هر هم مثل اکثر نقاط اس��تان در دوران 
 خشکس��الی و ک��م آب��ی به س��ر می ب��رد و اگ��ر ما   
می خواستیم حسب س��لیقه آب و هوا حرکت کنیم، 
حالا شاهد بحران شدید محیط زیست می شدیم، اما 
همان مدل برنامه ریزی توسعه ای در گذشته ما را به این 
فکر انداخت که طرح استفاده از پساب را در دستور کار 
قرار دهیم. طرحی که در ابتدا و شروع کار موانع زیادی 
داش��ت، اما مقاومت کردیم و در یک فرآیند مهندسی 

شده، صحت این طرح را اثبات کردیم.
 

 آیا وضعیت شاهین شهر به لحاظ پروژه ها عمران 
شهری دگرگونی هایی را خواهد داشت؟

 من معتقدم می توان سامانه عمران شهری را فعال تر 
کرد. به نظرم بین رشد فیزیکی پروژه ها و هزینه های 
مترتب بر آن باید قدری دقیق تر عمل کنیم و مدیریت 
پروژه ها را با در نظر گرفتن اقتصاد مقاومتی موزون تر 
نماییم. حالا نمی خواهم وارد ریز موضوع ش��وم، ولی 
همین قدر بدانید که به ش��دت از تاخیر پ��روژه ها و یا 
طولانی شدن زمان ساخت و سازها که حامل و شامل 

پرداخت هزینه های غیرضرور است باید اجتناب شود. 
این موضوعی است که این روزها دارم روی آن مطالعه 
می کنم. از دیگر اقداماتی که به نظرم باید به آن توجه 
داشته باشیم تکمیل پروژه های نیمه تمام است که سعی 
می کنم به عنوان یک اولویت الزام آور آن را در دستور 
کار داشته و روند اجرای آنها را به هر نحو ممکن سرعت 
بدهم. علت هم آن است که معتقدم تکمیل این پروژه ها 

بخشی از برنامه توسعه پایدار است.

 سوالی که اغلب ش�هروندان این روزها دوست 
دارند از شهردارشان بپرسند، مساله مترو است. 

کار مترو به کجا انجامیده؟
خوشبختانه باید اعلام کنم که امسال اعتبار خوبی برای 
مترو در بودجه داریم و سعی می کنیم با وجود کمبود 
منابع، این بخش را ب��از هم تقویت کنیم. مدیریت این 
بخش را هم تحکیم کردیم ت��ا از برنامه عقب نمانیم و 
شخصاً هم با مقامات بالا دستی استان در حال بحث و 
رایزنی هستم تا آن قسمت از کار که مربوط به شهرداری 
شاهین ش��هر می شود را با س��رعت به انجام برسانیم. 
 به هرحال ش��هروندان عزیز بدانند بحث مت��رو که از

اولویت های من در شهرداری است شامل یک فرآیند 
بین شهری است که سیس��تم های دیگری هم در آن 
مدخل هستند، اما س��عی ما انجام تعهداتی است که 
 نس��بت به مردم عزیز شاهین ش��هر داریم و اطمینان 
می دهم که این مس��اله را با جدیت دنبال نمایم. البته 
اجازه دهی��د این را هم اضافه کنم به دلیل مش��کلات 
پیش��گفت، اساس��اً انج��ام پ��روژه 
مت��رو در تم��ام دنیاچ��ه ب��ه لحاظ 
هزین��ه ب��ری زی��اد و چ��ه مراح��ل 
 س��اخت از س��خت تری��ن پ��روژه ها

محسوب می شود اما انشاءالله با اراده ای 
که در مقامات اس��تان و شورای شهر 
وج��ود دارد، معتقدم در ای��ن کار هم 

موفق خواهیم بود.

 در پای�ان اگ�ر صحبتی ب�ا مردم 
شاهین شهر دارید، بفرمایید.

 قبل از پاسخ به سوال ش��ما ذکر این 
نکته را ضروری می دانم که  برنامه ما 
در توسعه ش��هری ادامه روند اقتصاد 
مقاومتی است. یعنی سعی می کنیم 
با اعمال سیاست های انقباضی جلوی 
هزینه های غیرضرور را ببندیم و از آن طرف با اعمال 
طرح های درآمدزا توان اقتصاد شهرداری را با لحاظ 
این شرط که به سبد هزینه شهروندان فشار نیاید بالا 
ببریم. شهروندان عزیز بدانند که با گام هایی بلند در 
مسیر توسعه شهرمان حرکت خواهیم کرد. من سعی 
خواهم کرد به روشی برنامه ریزی نمایم که حاصل آن 
رفاه، شادی و رفع مشکلات مردم باشد و در اجرای این 
عقیده لحظه ای مماش��ات نخواهم کرد. باور حقیقی 
من این اس��ت که همه اجزا و ارکان ش��هرداری باید 
در خدمت همش��هریانم باش��د و برای همین انتظار 
 دارم ک��ه مردم هم هم��ت کنند تا با کم��ک هم افق 
روشن تری از توس��عه پایدار را در این شهر زیبا ایجاد 
کرده و به الگویی برای سایر شهرهای استان و کشور 

بدل شویم. انشاءالله . 
در همین جا لازم اس��ت اش��اره کنم که از نقاط قوت 
شاهین شهر این است که مسوولان شهر درک خوبی 
نسبت به توس��عه ش��هر دارند. آنها به فصل مشترک 
همدلی و همزبانی ب��ه آن مفهومی ک��ه مقام معظم 
رهبری فرمودند رس��یده اند و در همه موارد س��عی 
می کنند ش��هرداری را حمایت نمایند تا به اهدافش 
برس��د. چه امام جمعه محت��رم که در ای��ن موضوع 
محوریت دارند و چ��ه فرماندار مع��زز و مخلص، چه 
نماین��ده مردم��ی و زحمتکش و یا دوس��تان عزیزم 
در ش��ورای ش��هر در کمال انصاف و خوش قلبی به 
کارکرد ش��هرداری نظ��ارت دارند و هر ج��ا که لازم 
باش��د به کمک م��ا می آیند ک��ه همین ج��ا از همه 
 دوس��تانی ک��ه نام بردم و س��ایر مس��وولان تش��کر

 و قدردانی نمایم.

 دیدار فرماندار شهرستان 
با  مددجویان بهزیستي 

شاهین شهر 

علیعرضا بصیري، فرماندار شهرس��تان به هم��راه رییس اداره 
بهزیستي و تني چند از مس��وولان، در راس��تاي اجراي طرح 
ضیافت مهر و به منظور آگاهي دقیق از مش��کلات مددجویان، 

در منزل این افراد حضور یافته و با آنها به گفت وگو پرداختند.
فرماندار شهرس��تان در این دیدار، احیاي ارزش هاي دیني در 
راستاي همنشیني با نیازمندان، تکریم محرومان، ایجاد زمینه 
همنش��یني مس��وولان باخانواده هاي نیازمن��د و ایجاد حس 
همدلي و همزباني را بین اقشار مختلف جامعه از اهداف اجراي 

این طرح بیان نمود. 
 وي رسیدگي به مسائل و مشکلات نیازمندان را یکي از آموزه ها

و سفارش��ات موکد دین مبین اس��لام بیان نمود و افزود: همه 
مسوولان و خیرین باید دست به دست هم داده تا در جهت رفع 

محرومیت نیازمندان گام هاي موثري برداشته شود.
فرمان��دار در پایان خواس��تار توج��ه جدي به توانمندس��ازي 
مددجویان شد و افزود: بهزیستي باید با همکاري همه دستگاه ها از 
تمام امکانات و ظرفیت هاي موجود در جهت نیل به این اهداف 

استفاده نماید.

شهردار شاهین شهردر بازدید از پایانه مسافربری 
شاهین شهر:

رشد و توسعه پایانه مسافربری 
 شاهین شهر 

در  آینده ای نزدیک

پایانه مسافربری شاهین شهر در س��ال 83 بر اساس نیاز مردم 
این شهر افتتاح شد و  در حال حاضر روزانه حدود 700-800 

مسافر را جابجا می کند.
این پایانه برای بیشترین ش��هرهای کشور سرویس دهی انجام 
می دهد و طی آماری که در س��ال 93 گرفته شد شهروندان از 
ارائه خدمات رضایت داش��ته اند. شهردار ش��اهین شهر از این 
پایانه بازدید کرد و رضایت خود را از مدیریت و پرسنل و شرکت 
های وابسته نسبت به خدمات رسانی به شهروندان  اعلام کرد. 
مهندس امیری مقوله حمل و نقل را یک��ی از مهم ترین برنامه 
های ش��هری دانست و رشد و توسعه پایانه ش��اهین شهر را در 
آینده ای نزدیک مژده ای برای ش��هروندان ش��اهین ش��هری 

اعلام کرد. 

  تشکیل ستاد بحران 
در سازمان آتش نشانی

                شاهین شهر 
در پی وزش باد و بارندگی شدید، مدیر عامل سازمان آتش نشانی 
شاهین شهر به فوریت اقدام به تشکیل ستاد بحران تاکید نمود.

به گزارش روابط عمومی سازمان آتش نشانی، با وزش باد شدید 
و طوفان و در پی آن بارندگی شدید و جاری شدن سیل در معابر    
سازمان آتش نش��انی و خدمات ایمنی شاهین ش��هر اقدام به 
تشکیل ستاد بحران با حضور مسوولان، مدیران و کارشناسان 

سازمان در ایستگاه شماره 2 نمود. 
بر اساس گزارش این س��تاد بارندگی باعث آبگرفتگی بسیاری 
از معابر و منازل مسکونی شد و خس��اراتی نیز به بخش میمه و 
مورچه خورت که خارج از حوزه استحفاظی شهرداری شاهین 
ش��هر اس��ت وارد کرد. با تش��کیل کارگروه، راهکارها و تعیین 
وظایف هر کدام از مسوولان مشخص شد و هر ایستگاه با تمامی 
امکانات و تجهی��زات از دقایق اولیه به هم��راه گروهای امداد و 
نجات به یاری شهروندان پرداخته و تا آخرین لحظات و اطمینان 
از ثابت شدن شرایط جوی و بر قراری امنیت معابر و منازل در 
محل های مشخص شده حضور داشتند. به گزارش این ستاد، 

تعداد 95 مورد آبگرفتگی ثبت شد.

 سبد خبر

شهردار شاهین شهر در گفت و گو با اصفهان زیبا:

با گام های بلند در مسیر توسعه شهرمان حرکت می کنیم
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در پی بارش شدید باران و حرکت سیلاب در دشت های غربی شاهین شهر، مسیر 
ترانزیت اصفهان به تهران دچار آبگرفتگی شد که به همت شهرداری  شاهین شهر 
این محور شمالی � جنوبی کشور مسدود نشد. با ورود گسترده توده هوایی بارانی 
و بارش گسترده در سطح کشور و وقوع س��یل و آبگرفتگی در محورهای ارتباطی 
کشور در دامنه ها و دشت های غربی شاهین شهر نیز سیلاب های متعددی جاری 
شد که در محل محور ارتباطی شمال به جنوب کشور در غرب شاهین شهر موجب 

آبگرفتگی جاده شد.
گشت های امدادی شهرداری که از اولین لحظات آغاز بارش باران در سطح شهر 
در حال بررسی و نظارت بودند متوجه این مشکل شدند و بلافاصله برای حل این 
معضل اقدام کردند و با همکاری راهداری ضمن کنترل تردد از انسداد و آبگرفتگی 

 بیش��تر این جاده جلوگیری کردند و در نهایت پس از س��اعت ها ت��لاش با ایجاد 
کانال های فرعی و مس��دود کردن مس��یرهای ورودی آب و مهار سیلاب ها این 

مشکل را برطرف کردند.
در حالی این اتفاق رخ داد که علی ضامن مسعودی و حجت الاسلام و المسلمین 
بیدرام، اعضای شورای اسلامی شهر و حسین امیری شهردار شاهین شهر از ابتدای 
 اجرای این عملیات در محل حض��ور و بر نحوه اجرای عملیات نظارت داش��تند. 

اکیپ های سازمان آتش نشانی و خدمات شهری ش��هرداری شاهین شهر نیز در 
تیم های چند نفره در تمام محله های شهر حضور داشتند و ضمن بازدید از مناطق 
مختلف در صورت آبگرفتگی معابر نسبت به رفع آن اقدام می کردند.حسین امیری 
شهردار شاهین شهر در خصوص این بارندگی گفت: خوشحالم در ایامی که دچار 
کم آبی و خشکسالی در کشور هستیم، شاهد نزول رحمت الهی از آسمان هستیم.

 شهردار ش��اهین ش��هر ادامه داد : علی رغم اینکه در فصل بارش قرار نداریم، اما 

 تیم های ش��هرداری در آمادگی کامل قرار داش��تند به تازگ��ی لایروبی جوی و 
کانال های اصلی ش��هر ار انجام داده بودیم و با حضور کارکنان خدمات شهری و 
آتش نشانی ضمن هدایت آب های سطحی از هر گونه انسداد، گرفتگی و خسارت 

در سطح شهر جلوگیری کردیم.
امی��ری در م��ورد تجم��ع آب در برخ��ی مناط��ق ش��هر توضی��ح داد: ش��هر با 
س��رعت زیادی در حال رش��د اس��ت و ایجاد محله ه��ای جدید نیاز به ترس��یم 
و تکمیل ش��بکه جمع آوری و هدایت آب های س��طحی در س��طح ش��هر دارد. 
در اولی��ن اقدام برنام��ه ریزی در ای��ن زمینه انجام ش��ده و طرح اولی��ه آن برای 
 تایید نهایی در اختیار مش��اوران شهرس��ازی قرار گرفته اس��ت و پس از تایید در

 مراجع ذی صلاح اجرایی خواهد شد.

مسیر ترانزیت اصفهان به تهران مسدود نشد
با همت شهرداری شاهین شهر؛
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ش�کی نیس�ت که ش�هرداری به عنوان 
مهمترین و تأثیرگذارترین نهاد ش�هری، 
نق�ش مهم�ی در زندگ�ی روزم�ره مردم 
ش�اهین ش�هر دارد و الزاماً یک شهردار 
موفق، شهرداری است که بتواند این تأثیر 

را در روند روزمرگی مردم ایجاد نماید.
م�ردم فرهیخت�ه و بادرایت "ای�ران کوچک" 
همواره حامی  کسی هستند که بتواند عمران و 

آبادانی را برای شان به ارمغان بیاورد.
گذشته از این ها، شهردار باید یک مدیر فرهنگی 
هم باشد. از آن جایی که نقش شهرداری در یک 
شهر، تنها نقش خدماتی نیست و در تمام مسائل 
فرهنگی شهر نقش برجسته ای دارد، مدیریت 
فرهنگ�ی ش�هرداری می توان�د در تعام�ات 

اجتماعی تأثیرگذار باشد.
در این تردید نیس�ت که کار را بای�د به کاردان 
س�پرد. یکی از مصادیق کاردانی یک شهردار، 
بی شک پرهیز از برنامه های زائد و انحرافی است 
که در کام رهبر معظم انق�اب این گونه بر آن 
تأکید شده است: "شهرداری ها باید برنامه های 
زائد و منحرف کننده و حرف های غیرمرتبط با 
کار را که عده ای به آن ها مبتا بودند و هستند، 

کنار بگذارند و فقط برای مردم کار کنند."
با تمام این توصیفات می توان مهندس حسین 
امیری را واجد ش�رایط لازم برای خدمتگزاری 
مردم در شهر شاهین ش�هر و حتی شهرهای 
بزرگ تر دانست. امیری قریب به شش سال از 
عمر خود را صرف تدوین برنامه توسعه شاهین 
ش�هر نموده و از زیر و بم مش�کات و نیازهای 

بنیادین شهر اطاع دقیق و کاملی دارد.
او دارای مدرک کارشناس�ی مدیریت صنعتی 
و کارشناسی ارشد مدیریت امور فرهنگی و از 
چهره های شناخته شده و صاحبنظر در عرصه 

مدیریت کان شهری محسوب می شود.
امیری این بار با کولباری از تجربیات گرانبها و 
انبوهی از تفک�رات خاقانه به میدان مدیریت 
ش�هری ش�اهین ش�هر آمده تا به یاری مردم 
قدرشناس این دیار، صفحاتی زرین را در توسعه 
شهری، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی شاهین 

شهر رقم بزند.
با وجود آن که این ش�هردار متواضع و مردمی 
تمام وقت مفید خود را در طول شبانه روز، صرف 
کار و تاش و خدمت به مردم نموده و تقریبا هیچ 
فرصتی برای امور حاشیه ای ندارد، توانستیم 

برای دقایقی با او به گفت و گو نشسته و نظراتش 
را در خصوص مسایل ش�هری و نیز برنامه های 
شهرداری شاهین ش�هر جویا شویم. ماحصل 

این گفت و شنود را با هم می خوانیم.

 با توجه به این که مقول�ه "فرهنگ" همواره 
در مظلومیت به س�ر برده و ش�ما را عاوه بر 
همه خصوصیات، به عنوان یک مدیر ارش�د 
فرهنگی می شناسیم؛ به نوعی بدعت گذاری 
کرده و بحث را از همان تفکرات فرهنگی شما 

شروع می کنیم...
نگاه من به فرهنگ همواره یک نگاه خاص و ویژه بوده 
و خواهد بود. در تفکر من مجموعه شهرداری بیش از 
آنکه یک تشکیلات خدماتی باشد باید یک سازمان 
فرهنگی باش��د چرا که اس��اس خدمت ما به آن فرد 
شهرنشینی است که باید در فرآیند توسعه پایدار به 
یک شهروند تبدیل شده و در مسائل شهرخود منفعل 
نبوده و احساس مسئولیت کند. بنابراین الزام داریم که 
مسائل فرهنگی چنین جامعه ای را از زوایای گوناگون 

مورد بررسی و تحلیل قرار دهیم.

 البته نگاه به فرهنگ در خیلی جاها به صورت 
شعاری و فرمایش�ی در آمده؛ این مسئله در 

مورد شما که صدق نمی کند؟!
اتفاقا سعی ما همواره اقدامات عملی و ملموس برای 
شهروندان بوده و تا جایی که توانسته ایم از شعارزدگی 
فاصله گرفته ایم. به عنوان یک نمونه عینی باید بگویم 
که س��ازمان رفاهی تفریحی )که فلسفه وجودی آن 
اقدامات فرهنگی است( را برهمین اساس راه اندازی 
کردیم و همه مردم می دانند که این سازمان در شرایط 
کنونی بعنوان کارآمدترین مجموعه فرهنگی شاهین 

شهر در حال خدمتگزاری است.

اگر ممکن است بحث سازمان رفاهی تفریحی 
را کمی مبسوط تر توضیح دهید.

 سازمان رفاهی تفریحی در طول حیات خود، دوره های 
مختلفی را گذراند و روز به روز به سمت هدفگذاری 
های علمی و دقیق��ی که برای آن تعریف ش��ده گام 
برداش��ت. زمانی نگرانی ما تثبیت و قوام بخش��ی به 
این ساختار بود؛ یعنی لازم دیدیم دامنه خدمات آن 
را کمی وسعت ببخش��یم تا بتواند بعنوان نقطه اتکاء 
مسایل فرهنگی تقاعد یابد. زحمات دوستان در این 
خصوص واقعا جای تحسین و تقدیر دارد. در شرایط 
حاضر هم بهتر دیدیم که گامهایمان را به نسبت مسائل 

فرهنگی هدف مندتر کنیم و با اصلی - فرعی کردن 
هدفهایی که به امروز مربوط می شود مسایل پیرامونی 
را سازمان بدهیم. یکی از این اهداف، توسعه آموزشهای 
شهروندی اس��ت که بنوعی می تواند بر هزینه های 
شهرداری اثر مثبت بگذارد. سازمان فرهنگی ما می 
خواهد به طور واقعی ت��ری وارد زندگی اجتماعی و 
مس��ایل چالش برانگیز جامعه از قبیل رفع آس��یب 
ها، ارتقاء دانش و خلاقیت عمومی، پویایی در هویت 

بخشی فردی و اجتماعی و ایجاد نشاط عمومی شود.
 

 چهرهای فرهنگی فراوانی در ش�اهین ش�هر 
زندگی م�ی کنند ک�ه برخ�ی از آنه�ا نظرات 
س�ودمندی نیز در خصوص مس�ایل فرهنگی 
شهر دارند، چه برنامه هایی را برای تعامل بیشتر 

با این چهره ها مد نظر دارید؟
 اینها موارد خاصی است که ما به طور جدی در صدد 
ورود به آنها هستیم. افق نگاه ما در فرهنگ حتماً بحث 
تعامل با خبرگان عرصه فرهنگ را هم شامل می شود. 
به عنوان نمونه من به مسئول سازمان گفته ام که انرژی 
بیشتری در جذب مشارکت با اهل فرهنگ بگذارند، 
چون معتقدم این سامانه می تواند حلقه واسط تمام 
اهل خَرد در شهر باشد. البته سال گذشته هم اقدامات 
مشارکتی خوبی توسط کمیسیون فرهنگی شورای 
شهر تبیین شد، و در مجموع تجربه مناسبی بود که 
می بایس��ت آن را ادامه داد. به عنوان کسی که خود 
را خادم مردم و به ویژه اهالی فرهنگ می دانم، از این 
عزیزان خواهش می کنم که ما را تنها نگذارند و جلوتر 
بیایند تا دستها را به هم گره بزنیم و بتوانیم در احیای 
ارزش��ها و ایجاد تفاهمات مشترک فکری موفق تر از 

گذشته عمل کنیم.

 از زاویه دید یک صاحبنظر در عرصه فرهنگ، 
شاهین شهر را چگونه می بینید؟

 من قاب و تصویر خاصی از شاهین شهر دارم که برایم 
واقعا عزیز است. به نظر من، این مردم مجموعه ای از 
بهترین آحاد جامعه ایرانی هستند که در یک نقطه 
جمع شده اند تا تحت عنوان "ایران کوچک" پاسدار 
ارزشها، توانمندی ها و پدیدآورنده امیدهای جاودانه 
باش��ند. مردمی که در عین پویندگی و تلاش، کمال 
انسانی و همزیستی مسالمت آمیز را مرور می کنند و 
برای قداست یک زندگی اجتماعی و سرشار از شادی 

تلاش می کنند.
 

در پای دو برنامه 5 ساله توسعه شاهین شهر، 
امضای شما وجود دارد. مسیری را که شروع 
کرده اید در حال حاضر به چه سمت و سویی 

است؟
 همان طور که اکثر شهروندان عزیز می دانند ما راه پر 
پیچ و خمی را پشت سرگذاشتیم. حدود 8 سال پیش 
در شرایطی قرار داشتیم که با امروز خیلی توفیر داشت 
و کمبودهایی احساس می شد. بنابراین از دل ساعتها 
بحث و گفتگو با کارشناسان به این نتیجه رسیدیم که 
اگر می خواهیم شاهین شهر لیاقت سکونت مردم را 
داشته باشد باید برایش برنامه ای مدون داشت. این، 
در واقع نقطه آغاز بود. یعنی رفتیم و همه مشکلات 10 
سال آینده را تدوین کردیم. برای تهدیدهای احتمالی 
برنامه ریزی کردیم و در کنارش، ظرفیت ها و پتانسیل 
های بالقوه هم شناسایی شد، این خدمت که حالا در 
این چند کلام ساده عنوان می شود شاید سخت ترین 
دوران خدمت مرا شامل ش��د و حدود 2 سال کار بی 
وقفه را باعث گردید اما خوشبختانه بالاخره نتیجه داد 
و ما به سامانه ای علمی رسیدیم که امروز شاهد نتایج 

گرانبهای آن می باشیم.
 

 در این خصوص از چه پارادایم و الگویی تبعیت 
می کردید؟ 

 شاید باورش دشوار باشد اما باید در اینجا اذعان کنم 
که ما هیچ الگویی که با شهرمان تناسب داشته باشد را 
در اختیار نداشتیم و مجبور بودیم با وجود حساسیتی 
که به مسئله "زمان" داش��تیم، نظراتمان را به شیوه 
آزمون و خطا دنبال کنیم. البته موفقیتی که از این طرز 
تلقی حاصل شد حتی برای خودمان غیرقابل باور بود. 
مصداق این عرض من هم این است که ظرف 8 سال 
گذشته، خیلی از شهرها از برنامه های شاهین شهر 
الگوبرداری کردند و شهر خود را دوباره سازی کردند. 

 آیا در این میان همراهی و تعامل لازم را با شورای 
شهر دارید؟

 خوشبختانه بله. امروز حال شاهین شهر خوب است 
و دارد روی اصول همان برنامه تنظیمی حرکت می 
کند و این مس��ئله فقط به دلیل همدلی و همگامی 
مجموعه شورای اسلامی شهر و شهرداری است. باز 
هم ضروری می دانم از اعضای شورای محترم چهارم 
تشکر ویژه داشته باشم که به این اصول وفادار ماندند. 
من فکر می کنم علت این تداوم هم در مفهوم درستی 
است که بعنوان سند توسعه طراحی شده بود و دوستان 
شورایی ما هم چون همگی اهل فضل هستند. مفاهیم 
بنیادین آن را بخوبی درک کردند و راه را ادامه دادند. 

این از نقاط قوت شاهین شهر است که 
کارهایش به وس��یله چنین عزیزانی 
اداره می ش��ود و منتخب��ان مردم در 
شورای شهر، اینقدر منطقی به مسائل 

نگاه می کنند.

با وجود عملکرد نسبتا قابل قبول 
شهرداری در سالهای اخیر، هنوز 
هم بعضی از مردم نحوه خدمات 
شهرداری را در برخی قسمت ها 
آرمانی نمی دانند، شما چه برنامه 
ای برای بهبود وضعیت بخش های 
مختلف شهرداری داشته و دارید؟

 من در این مدت کوتاهی که دوباره در 
مصدر امور شهرداری قرار گرفتم و به 
دنبال این هدف، شخصاً از همه ارکان 

شهرداری بازدید کردم تا از نزدیک با گرفت و گیرها 
آشنا ش��وم و به نتایج خوبی هم رسیده ام. مثلًا دیدم 
که در برخی سیستم ها با تورم نیروی انسانی مواجه 
هستیم که در اجرای امور بعنوان سرعتگیر عمل می 
کند. این در حالی است که در بخشهای دیگر با کمبود 
نیروی انسانی مواجه ایم که باید برای توزیع قاعده مند 

این نیروها طراحی کرد تا سیستم فعال شود.

 آیا خشکسالی و کم آبی شما را نگران نمی کند؟
 شاهین ش��هر هم مثل اکثر نقاط اس��تان در دوران 
خشکس��الی و کم آبی به س��ر می برد و اگ��ر ما   می 
خواستیم حسب سلیقه آب و هوا حرکت کنیم. حالا 
شاهد بحران شدید محیط زیست می شدیم، اما همان 
مدل برنامه ریزی توسعه ای در گذشته ما را به این فکر 
انداخت که طرح استفاده از پساب را در دستور کار قرار 
دهیم. طرحی که در ابتدا و ش��روع کار موانع زیادی 
داشت اما مقاومت کردیم و در یک فرآیند مهندسی 

شده، صحت این طرح را اثبات کردیم.
 

 آیا وضعیت ش�اهین ش�هر به لحاظ پروژه ها 
عمران شهری دگرگونی هایی را خواهد داشت؟

 من معتقدم می توان سامانه عمران شهری را فعال تر 
کرد. به نظرم بین رشد فیزیکی پروژه ها و هزینه های 
مترتب بر آن باید قدری دقیق تر عمل کنیم و مدیریت 
پروژه ها را با در نظر گرفتن اقتصاد مقاومتی موزون تر 
نمائیم. حالا نمی خواهم وارد ریز موضوع ش��وم ولی 
همین قدر بدانید که به ش��دت از تأخیر پروژه ها و یا 
طولانی شدن زمان ساخت و سازها که حامل و شامل 

پرداخت هزینه های غیر ضرور است باید اجتناب شود. 
این موضوعی است که این روزها دارم روی آن مطالعه 
می کنم. از دیگر اقداماتی که به نظرم باید به آن توجه 
داشته باشیم تکمیل پروژه های نیمه تمام است که 
س��عی می کنم بعنوان یک اولویت الزام آور آن را در 
دستور کار داشته و روند اجرای آنها را به هر نحو ممکن 
سرعت بدهم. علت هم آن است که معتقدم تکمیل این 

پروژه ها بخشی از برنامه توسعه پایدار است.

 سوالی که اغلب شهروندان این روزها دوست 
دارند از شهردارشان بپرسند، مسئله مترو است. 

کار مترو به کجا انجامیده؟
خوشبختانه باید اعلام کنم که امسال اعتبار خوبی برای 
مترو در بودجه داریم و سعی می کنیم با وجود کمبود 
منابع، این بخش را باز هم تقویت کنیم. مدیریت این 
بخش را هم تحکیم کردیم ت��ا از برنامه عقب نمانیم 
و ش��خصاً هم با مقامات بالا دستی اس��تان در حال 
بحث و رایزنی هستم تا آن قسمت از کار که مربوط به 
شهرداری شاهین شهر می شود را با سرعت به انجام 
برسانیم. بهرحال شهروندان عزیز بدانند بحث مترو 
که از اولویت های من در شهرداری است شامل یک 
فرآیند بین شهری است که سیستم های دیگری هم 
در آن مدخل هستند اما سعی ما انجام تعهداتی است 
که نسبت به مردم عزیز شاهین شهر داریم و اطمینان 
میدهم که این مسئله را با جدیت دنبال نمایم. البته 
اجازه دهی��د این را هم اضافه کنم بدلیل مش��کلات 
پیشگفت، اساساً انجام پروژه مترو در 
تمام دنیاچه به لحاظ هزینه بری زیاد و 
چه مراحل ساخت از سخت ترین پروژه 
ها محسوب می شود اما ان شالله با اراده 
ای که در مقامات استان و شورای شهر 
وج��ود دارد معتقدم در ای��ن کار هم 

موفق خواهیم بود.

 در پای�ان اگر صحبت�ی با مردم 
شاهین شهر دارید، بفرمایید.

 قبل از پاسخ به سوال شما ذکر این 
نکته را ضروری م��ی دانم که  برنامه 
ما در توس��عه ش��هری ادام��ه روند 
اقتصاد مقاومتی اس��ت. یعنی سعی 
می کنیم ب��ا اعمال سیاس��ت های 
انقباضی جلوی هزینه های غیرضرور 
را ببندیم و از آن طرف ب��ا اعمال طرحهای درآمدزا 
توان اقتصاد ش��هرداری را با لحاظ این شرط که به 

سبد هزینه شهروندان فشار نیاید بالا ببریم.
ش��هروندان عزیز بدانند ک��ه با گام های��ی بلند در 
مسیر توس��عه ش��هرمان حرکت خواهیم کرد. من 
سعی خواهم کرد به روش��ی برنامه ریزی نمایم که 
حاصل آن رفاه، ش��ادی و رفع مشکلات مردم باشد 
و در اجرای این عقیده لحظه ای مماش��ات نخواهم 
کرد. باور حقیقی من این است که همه اجزاء و ارکان 
شهرداری باید در خدمت همشهریانم باشد و برای 
همین انتظار دارم که مردم هم همت کنند تا با کمک 
هم افق روشنتری از توسعه پایدار را در این شهر زیبا 
ایجاد کرده و به الگویی برای سایر شهرهای استان و 

کشور بدل شویم. ان شاا..
و در همین جا لازم اس��ت اش��اره کنم که؛ از نقاط 
قوت شاهین شهر این است که مسئولان شهر درک 
خوبی نسبت به توس��عه ش��هر دارند. آنها به فصل 
مش��ترک همدلی و همزبانی ب��ه آن مفهومی که 
مقام معظم رهبری فرمودند رس��یده اند و در همه 
موارد سعی می کنند ش��هرداری را حمایت نمایند 
تا به اهدافش برس��د. چه امام جمعه محترم که در 
این موضوع محوری��ت دارند و چ��ه فرماندار معزز 
و مخلص، چه نماین��ده مردم��ی و زحمتکش و یا 
دوستان عزیزم در شورای ش��هر در کمال انصاف و 
خوش قلبی به کارکرد شهرداری نظارت دارند ،و هر 
جا که لازم باشد به کمک ما می آیند که همین جا 
 از همه دوستانی که نام بردم و سایر مسئولان تشکر

 و قدردانی می نمایم.

دیدار فرماندار شهرستان با 
مددجویان بهزیستي 

شاهین شهر 

علیعرض��ا بصیري فرماندار شهرس��تان به هم��راه رئیس اداره 
بهزیستي و تني چند از مس��ئولین، در راس��تاي اجراي طرح 
ضیافت مهر و به منظور آگاهي دقیق از مش��کلات مددجویان 

، در منزل این افراد حضور یافته و با آن ها به گفتگو پرداختند.
فرماندار شهرس��تان در این دیدار، احیاي ارزش هاي دیني در 
راستاي همنشیني با نیازمندان ،تکریم محرومان ، ایجاد زمینه 
همنش��یني مس��وولان باخانواده هاي نیازمن��د و ایجاد حس 
همدلي و هم زباني را بین اقشار مختلف جامعه از اهداف اجراي 

این طرح بیان نمود. 
وي رسیدگي به مسائل و مش��کلات نیازمندان را یکي از آموزه 
هاو سفارشات موکد دین مبین اس��لام بیان نمود و افزود:همه 
مسئولین و خیرین باید دست به دست هم داده تا در جهت رفع 

محرومیت نیازمندان گام هاي موثري برداشته شود.
فرمان��دار در پایان خواس��تار توج��ه جدي به توانمندس��ازي 
مددجوی��ان ش��د و افزود :بهزیس��تي بای��د با هم��کاري همه 
دستگاهها از تمام امکانات و ظرفیت هاي موجود در جهت نیل 

به این اهداف استفاده نماید.

شهردار شاهین شهردر بازدید از پایانه مسافربری 
شاهین شهر :

رشد و توسعه پایانه مسافربری 
شاهین شهر در

 آینده ای نزدیک

پا یانه مسافربری شاهین ش��هر در سال 83 بر اساس نیاز مردم 
این شهر افتتاح ش��د ،  در حال حاضر روزانه حدود 700-800 
مس��افر را جابجا می کند .این پایانه برای بیش��ترین شهرهای 
کشور سرویس دهی انجام می دهد و طی آماری که در سال 93 
گرفته شد شهروندان از ارائه خدمات رضایت داشته اند.شهردار 
ش��اهین ش��هر دیروز از این پایانه بازدید کرد و رضایت خود را 
از مدیریت و برسنل و شرکت های وابس��ته نسبت به خدمات 
رسانی به ش��هروندان  اعلام کرد. مهندس امیری مقوله حمل 
و نقل را یکی از مهمترین برنامه های ش��هری دانست و  رشد و 
توسعه پایانه ش��اهین ش��هر را  را در آینده ای نزدیک مژده ای 

برای شهروندان شاهین شهری اعلام کرد. 

 تشکیل ستاد بحران در 
سازمان آتش نشانی

                شاهین شهر 
در پی وزش باد  و بارندگی ش��دید مدیر عامل س��ازمان آتش 
نشانی شاهین ش��هر به فوریت اقدام به تش��کیل ستاد بحران 

نمود .
به گزارش روابط عمومی سازمان آتش نشانی با وزش باد شدید 
و طوفان و در پی آن بارندگی شدید و جاری شدن سیل در معابر    
سازمان اتش نش��انی و خدمات ایمنی شاهین ش��هر اقدام به 
تشکیل ستاد بحران با حضور مسئولین ، مدیران و کارشناسان 
سازمان در ایستگاه شماره دو نمود .بر اساس گزارش این ستاد 
بارندگی   با عث آبگرفتگی بس��یاری از معابر و منازل مسکونی 
گردید و خساراتی نیز به بخش میمه و مورچه خورت که خارج از 
حوزه استحفاظی شهرداری شاهین شهر است وارد کرد . که با 
تشکیل کارگروه ، راهکارها و تعین وظایف هر کدام از مسئولین 
مشخص گردید و هر ایس��تگاه با تمامی امکانات و تجهیزات از 
دقایق اولیه بهمراه گروهای امداد و نجات به یاری ش��هروندان 
پرداخته و تا آخرین لحظات و اطمینان از ثابت ش��دن شرایط 
جوی و بر قراری امنیت معابر و منازل در محل های مش��خص 
ش��ده حضور داش��تند به گزارش این س��تاد تع��داد 95 مورد 

آبگرفتنگی   ثبت گردید .

 سبد خبر

شهردار شاهین شهر در گفت و گو با اصفهان زیبا:

با گام های بلند در مسیر توسعه شهرمان حرکت می کنیم
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در پی بارش شدید باران و حرکت سیلاب در دشت های غربی شاهین شهر ، مسیر 
ترانزیت اصفهان به تهران دچار آبگرفتگی شد که به همت شهرداری  شاهین شهر 
این محور شمالی � جنوبی کشور مسدود نگردید.با ورود گسترده توده هوایی بارانی 
و بارش گسترده در سطح کشور و وقوع سیل و آبگرفتگی در محورهای ارتباطی 
کشور در دامنه ها و دشت های غربی شاهین شهر نیز سیلاب های متعددی جاری 
شد که در محل محور ارتباطی شمال به جنوب کشور در غرب شاهین شهر موجب 

آبگرفتگی جاده شد.
گشت های امدادی شهرداری که از اولین لحظات آغاز بارش باران در سطح شهر 
در حال بررسی و نظارت بودند متوجه این مشکل شدند و بلافاصله برای حل این 
معضل اقدام کردند و با همکاری راهداری ضمن کنترل تردد از انسداد و آبگرفتگی 

بیشتر این جاده جلوگیری کردند و در نهایت پس از ساعت ها تلاش با ایجاد کانال 
های فرعی و مسدود نمودن مس��یرهای ورودی آب و مهار سیلاب ها این مشکل 

را برطرف نمودند.
در حالی این اتفاق رخ داد که علی ضامن مسعودی و حجت الاسلام و المسلمین 
بیدرام اعضای شورای اسلامی شهر و حسین امیری شهردار شاهین شهر از ابتدای 
اجرای این عملیات در محل حضور و بر نحوه اجرای عملیات نظارت داشتند.اکیپ 

های سازمان آتش نشانی و خدمات شهری شهرداری شاهین شهر نیز در تیم های 
چند نفره در تمام محله های شهر حضور داشتند و ضمن بازدید از مناطق مختلف 
در صورت آبگرفتگی معابر نس��بت به رف��ع آن اقدام می نمودند.حس��ین امیری 
شهردار شاهین شهر در خصوص این بارندگی گفت : خوشحالم در ایامی که دچار 
کم آبی و خشکسالی در کشور هستیم شاهد نزول رحمت الهی از آسمان هستیم.

شهردار شاهین شهر ادامه داد : علیرغم این که در فصل بارش قرار نداریم اما تیم 

های شهرداری در آمادگی کامل قرار داشتند به تازگی لایروبی جوی و کانال های 
اصلی ش��هر ار انجام داده بودیم و با حضور کارکنان خدمات شهری و آتش نشانی 
ضمن هدایت آب های سطحی از هر گونه انس��داد ، گرفتگی و خسارت در سطح 

شهر جلوگیری نمودیم.
امیری در مورد تجمع آب در برخی مناطق ش��هر توضیح داد : ش��هر با س��رعت 
زیادی در حال رش��د اس��ت و ایجاد محله ه��ای جدید نیاز به ترس��یم و تکمیل 
ش��بکه جمع آوری و هدایت آب های س��طحی در س��طح ش��هر دارد. در اولین 
اقدام برنامه ریزی در این زمینه انجام ش��ده اس��ت و طرح اولی��ه آن برای تأیید 
 نهای��ی در اختیار مش��اوران شهرس��ازی ق��رار گرفته اس��ت و پ��س از تأیید در

 مراجع ذی صلاح اجرایی خواهد شد.

مسیر ترانزیت اصفهان به تهران مسدود نشد
با همت شهرداری شاهین شهر
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بعد از یک م��اه روزه داری تعطیلات عید فطر 
فرصت مناسبی برای تجربه یک سفر مناسب 
اس��ت. البته ازدحام جمعیت و ناکافی بودن 
فضاها، بیشتر خستگی را برای مردم به همراه 

داشت تا لذت یک سفر به یاد ماندنی.
ایرانیان اصولا به سفر کردن بسیار علاقه مند 
هستند و از هر فرصتی اس��تفاده می کنند تا 
بتوانند از این تعطیلات  بهره ببرند. البته برای رفتن 
 به سفر هم بیش��تر به گفته ها و معرفی مکان های

قبلا تجربه ش��ده اکتفا م��ی کنند و چون به س��فر 
گروهی هم علاقه مند هس��تند از نظ��رات دیگران 
هم اس��تفاده می برند وگاها در انتخ��اب مکان هم 
دچار تردید می ش��وند، اما تصمیم می گیرند و راه 
می افتند. اما با این قدمت سفر کردن در کشور، آیا 
سفر کردن برای مردم به یک علم تبدیل شده ویا به 
صورت علمی با آن برخورد می کنند و یا اصولا اهل 

در نظر گرفتن شرایط و ابعاد مختلف سفر هستند؟
بای��د گفت تجرب��ه می گوید ک��ه اصولا ای��ن گونه 
 نیست.اصولا مردم برای سفر همه جوانب را مدنظر 
نمی گیرند و فقط س��فر می روند تا ب��ه آنها خوش 
بگذرد و هوایی عوض کنند حضور در سفرهای عید فطر 

سندی بر این مدعاست. 

   بی توجهی مسافران به هشدارها 
مسوولان سعی می کنند تا مردم را برای داشتن سفر 

خوب کمک کنند. ستاد مرکزی خدمات سفر برای 
تعطیلات عید فطرهم  اطلاعیه صادر کرد و نکاتی را 
برای مردم متذکر شده است. در این اطلاعیه آمده 
بود»با توجه به اینکه هموطنان عزیز در تدارک سفر 
برای تعطیلات عید س��عید فطر هستند، لذا توصیه 
می ش��ود زمان رفت و برگش��ت خود را به گونه ای 
مدیریت کند تا با ترافیک های ایام اوج س��فر مواجه 
نشوند و در صورت امکان، س��فر رفت خود را قبل از 
ش��روع تعطیلات انجام دهند و بازگشت خود را به 

روزهای بعد از تعطیلات موکول کنند. «
در این اطلاعیه س��امانه ای ب��رای معرفی اطلاعات 
گردش��گری و فرهنگی معرفی ش��د و در ادامه این 
اطلاعیه آمده بود» ضمن تش��کر از هموطنان عزیز 
در رعایت شئونات اسلامی و عرف اجتماعی، تقاضا 
می ش��ود به موضوع حفظ محیط زیست و حفاظت 
از میراث فرهنگی و آثار باستانی کشور در بازدید از 

این گونه مناطق توجه جدی معمول دارند. 
مسافران، گردشگران و زائران گرامی می توانند برای 
کسب اطلاعات راه ها و وضعیت تردد در مسیر سفر 
با شماره 141 و برای آگاهی از وضعیت آب و هوای 
شهر مقصد و مسیر سفر با شماره 134 و برای اعلام 
حوادث و تصادفات و سایر خدمات انتظامی با شماره های 
110 و 120 تم��اس بگیرند.« ای��ن اطلاعیه کمک 
خوبی می تواند به مردم بکند، ام��ا اصولا اطلاعات 
به موقع ومناسب به مردم نمی رسد ویا اصولا کسی 

برای س��فر، دریافت این اطلاعات برایش در اولویت 
نیست.

   رعایت نکردن حقوق؛ مش�کل س�فر در ایام 
تعطیل

تعطیلات عید فطر برای ما هم جذاب بود وفرصت را 
برای تقویت روحیه انتخاب کردیم. البته بدون توجه 
به اطلاعیه ای. راهی استان همجوار، یعنی شهرکرد 
ش��دیم تا در س��رزمین پدری تعطی��لات بهتری را 
بگذرانیم. قصد سفر به روستای پدری داشتیم که بر 
اثر ازدحام وگردشگر مس��یر را عوض کردیم.یکی از 
معضلات سفر در عید فطر ازدحام بیش از اندازه در 
مکان های تفریحی است که داشتن یک ویلا و باغچه 
ویا باغ را در حد مهم ترین اولویت زندگی بالا می برد.

یکی از اصول س��فر توجه به فرهن��گ وحقوق افراد 
اس��ت. فرهنگی که با توجه به تربیت افراد خودش 
را نشان می دهد. وقتی قرار اس��ت در یک مکان پر 
ازدحام و ش��لوغ برای ساعت ها س��اکن شوی باید 
قوانین مکان و رفتار با افراد مختلف را رعایت کنی، 
در غیر این صورت سفر سخت می شود.رعایت حال 
افراد و فرهنگ و حقوق س��ایر اف��راد چیزی بود که 
چندان رعایت نمی ش��د. این رعایت نکردن حقوق 
همان انعکاس ب��ی قانونی در شهرهاس��ت که برای 

مردم نهادینه نشده است.
وقتی در مکانی شلوغ مس��تقر می شوی اگر رعایت 

حداقل حقوق نش��ود سفر برایت س��خت می شود.
خوش��بختانه ما در مکانی با ازدحام متوسط مستقر 
بودیم، اما در همان مکان رعایت نکردن حقوق افراد 
آزار دهنده بود. رعایت نک��ردن حریم افراد، رعایت 
نکردن نوبت، بی توجهی به زمان استراحت شبانه و 
ایجاد س��روصدا و تولید آلودگی صوتی از مشکلات 

سفر بود. 

   باید برای فرهنگ س�ازی سرمایه گذاری 
کرد

امسال س��ال اولی نبود که عید فطر با تعطیلی چند 
 روزه مواجه می شد، اما به نظر نمی رسید استان ها
برای استفرار مسافران چندان آمادگی داشته باشند.

البته هر چه از کلانشهر ها فاصله بگیری این آمادگی 
کمتر می شود. مس��افران با یک سردرگمی مواجه 
می شوند، چون کسی نیس��ت که اطلاعات دقیق و 

مناسبی از مکان های تفریحی بدهد.
از رعایت حقوق افراد که بگذریم به مهم ترین مساله، 
یعنی حفظ محیط زیست می رسیم؛ محیط زیست 
در این سفرها بیشترین آس��یب را می بیند. رعایت 
حفظ محیط زیست وآثار باستانی در اطلاعیه ستاد 
سفر هم اشاره ش��ده بود، اما این قضیه همچنان در 
سفر غریب است. نوشتن یادگاری روی تنه درختان 
و در و دیوار از تفریحات مردم در این روزها می شود.

بس��یاری از م��کان های تفرج��ی وطبیع��ی و بکر 
خواس��تگاه مردم در تعطیلات اس��ت. مکان هایی 
که اصولا کس��ی برای ایجاد جایگاه مناس��ب برای 
اس��تفاده مس��افر و یا سیس��تم دفع و جمع آوری 
زباله مجهز نیس��ت و این مکان ها بیشتر از ظرفیت 
خ��ود، پذی��رای مس��افر می ش��ود. مس��افری که 
 اولویت اول��ش تفریح وگذران اوقات اس��ت تا حفظ 
محیط مورد نظر. اف��راد در هر مکان��ی مبادرت به 
روشن کردن آتش می کنند وآثار نامناسبی به وجود 
می آورند. استفاده از چوب های منطقه و رها کردن 
آتش که تبعات جبران ناپذیری به جا می گذارد یکی 
از ضررهای کار است. در کنار این از رها شدن زباله 
نباید بگذریم. اکثر مکان ه��ای تفریحی طبیعی به 
سیستم جمع آوری زباله وسطل زباله مجهز نیست 
و زباله در گوش وکنار رها می شوند و تفرجگاه بعد از 
رفتن میهمانانش دیدنی می شود. البته اگر رودخانه ای 
هم بگذرد به حمل زباله کمک می کند و زباله ها به 

بهانه طبیعی بودن در آن رها می شود.
رعایت فرهنگ در همه جای سفر به کار می آید که 

داشتن فرهنگ در تمامی س��طوحش راه گشاست 
و مش��کلات را تا حد زیادی کاهش م��ی دهد. اکثر 
مش��کلاتی که در س��فر گریبانگیر مردم می ش��ود 
ناش��ی از بی توجهی به فرهنگ است. فرهنگ آداب 
و معاش��رت، فرهنگ حقوق ش��هروندی، فرهنگ 
ترافیک و رفت و آمد و س��ایر فرهنگ ها در بسیاری 
از اوقات نادیده گرفته می ش��ود و مشکلاتی را برای 

مسافران به وجود می آورد.

   آموزش مردم باید شروع شود
یکی از مهم ترین مس��ائلی که در س��فر باید رعایت 
کرد و به مساله اول کشور در چند سال اخیر تبدیل 
شده، رعایت قوانین و مقرارت ترافیکی است. سالانه 
آمار بالای کشته و زخمیان مسافران تهدیدی جدی 
برای کشور اس��ت و هزینه های زیادی برای کشور 
داشته است. در مسیر برگشت از سفر در یک ترافیک 
قرار گرفتیم.تنها راه عب��ور از ترافیک رعایت حقوق 
دیگران و صبر است که نداشتن این دو خصلت برگره 
کار می افزاید. بسیاری از رانندگان سعی می کنند 
راهی برای عبور از کنار اتومبیل هایی که منتظرند 
پیدا کنند و زودتر به س��ر ترافیک برس��ند، اما نمی 
دانند که تنگ کردن مسیر حرکت، بر حجم ترافیک 
می افزای��د و این ب��ه اصطلاح زرنگی حقوق س��ایر 
رانندگان را ضای��ع می کند و باعث تنگ تر ش��دن 
حلقه عبور می شود. در حالی که اگر همه در خطوط 
عبوری خود منتظر بمانند سریع تر از مسیر مورد نظر 
عبور می کنند. اطلاع رسانی وآموزش فرهنگ سفر 
برای مردم یکی از ضروریات امروز اس��ت.پرداختن 
به این مقوله و نهادینه کردن آن توس��ط رس��انه ها 
ومتولیان فرهنگ یک امر ضروری اس��ت. داش��تن 
یک برنامه ریزی مناسب فرهنگی در سراسر کشور و 
 آموزش های ترافیکی و محیط زیستی در استان ها 
لازم اس��ت تا با یک حرکت ملی در جهت بالابردن 

فرهنگ سفر در کشور اقدام کنند.
این مساله در کش��ور ما که س��فر از اهمیت بالایی 
برخوردار است جایش خالی است و باید برای داشتن 
سفرهای بدون حاشیه وخطر به سمت احیا وآموزش 
فرهنگ س��فر حرکت کرد. توجه به اطلاعات سفر 
واطلاعیه و هش��دارها مانع بروز بسیاری از حوادث 
در کش��ور خواهد ش��د و هزینه فرهنگ سازی در 
تمامی ابعاد س��فر از هزینه هایی که ت��ا امروز برای 
 نداش��تن فرهنگ مناس��ب سفر شده اس��ت بسیار 

کمتر است.

 فردي که تصاویر شخصي و خانوادگي یکي از اقوام خود را در یکي از شبکه هاي 
اجتماعي اینترنت منتشر کرده بود توس��ط کارشناسان پلیس فتا استان اصفهان 

شناسایي و دستگیر شد. 
امروزه شبکه های اجتماعی به جای داش��تن منفعت برای ما به دردسری عظیم 
برای مردم مبدل شده و بی توجهی خانواده ها به سوءاستفاده های موجود در این 
فضا واعتماد بیش از اندازه به افراد باعث بروز مش��کلاتی برای آنها می ش��ود که 

جبرانش سخت است.
به گزارش پایگاه خبري پلیس، س��رهنگ مصطفي مرتضوي رییس پلیس فضاي 
تولید و تبادل اطلاعات فرماندهي انتظامي اس��تان اصفهان  اظهار داشت: در پي 
شکایت یکي از ش��هروندان مبني بر اینکه فردي ناش��ناس در یکي از شبکه هاي 

اجتماعي اینترنت اقدام به ساخت پروفایلي با نام و مشخصات وي کرده و تصاویر 
و فیلم هاي شخصي و محرمانه او را در معرض نمایش گذاشته و با این کار موجب 

آبروریزي وي شده است موضوع در دستور کار این پلیس قرار گرفت.
 وي بیان داشت: با اظهارات شاکي پرونده بلافاصله کارشناسان این پلیس دست 
به کار شده و با انجام اقدامات تخصصي در فضاي سایبر توانستند منشأ انتشار این 
تصاویر را به دست آورده و فردي که اقدام به این عمل مجرمانه کرده بود را ظرف 

24 ساعت شناسایي و دستگیر کنند.

این مقام مسوول با بیان اینکه در بررس��ي هاي صورت گرفته مشخص شد متهم  
پسر دایي شاکي  است، افزود: متهم پس از دستگیري به بزه انتسابي اقرار و انگیزه 

خود از ارتکاب این عمل را اختلاف انتقام جویي از شاکي عنوان کرد.
 سرهنگ مرتضوي با هش��دار به تمامي کساني که قصد سوء اس��تفاده از طریق 
فضاي مجازي را دارند گفت: کساني که اقدام به انتشار تصاویر و اطلاعات شخصي 
و خصوصي افراد بدون اجازه آنها در سایت ها و شبکه هاي اجتماعي مجازي کنند 

برابر قانون دستگیر و متحمل مجازات خواهند شد.

نوجویی در نوجوانان را جدی بگیریم
زنگ کلاس زده ش��د. همه وارد کلاس ش��دند و معلم شروع به 
پرسیدن درس کرد. چند نفری را صدازد.خواست درس را شروع 
کندکه نوری به چشمش خورد.با دنبال کردن نور متوجه آیینه 
سمیرا شد که مقابل صورتش گرفته و بر اثرانعکاس نور خورشید 
به چشم او تابیده است. خانم علوی به روی خود نیاورد و شروع 
به درس دادن کرد. به جز صدای پچ پچ بچه ها که بعضی اوقات 
می آمدو سریع قطع می شد صدای دیگری به گوش نمی رسید 
که یک مرتبه این سکوت را صدای شکس��تن آیینه ای برهم زد 
همهمه ای ش��د بچه ها که منتظر چنین فرصتی بودند ش��روع 
بحث کردند. شهره گفت:» آخیش! حیف شد تازه خریده بودی؟« 
فاطمه گفت:»چند بود ح��الا قیمتش؟«وعطیه ادامه داد »خب 
طوری نیس��ت ازاین جدیدترهایش هم آمده من یکی از آنها را 
خریده ام می خواهی ببینی؟«عطیه تا می خواس��ت آیینه را از 
داخل کیف��ش در بیاوردخان��م علوی برروی می��ز زد وبا صدای 
غضب آلودگفت:»دیگه کافیه انگارنه انگارکه من دارم درس می 
دهم«همه ساکت شدند اما معلم به فکرفرو رفته بود فکربه اینکه 
به غیراز سمیرا وعطیه دیگر چه کسانی درکیف خودآیینه دارند؟                    
داشتن آیینه برایش مهم نبود مساله مهم برای او این بود که چرا 
این قدر دیدن چهره ودیدن ظاهرآنها برایشان مهم است که حتی 
سرکلاس درس نیز آن را رها نمی کنند.                                                              

   نوجویی ونی�از به نو ش�دن یکی از مظاهر اساس�ی 
بحران بلوغ است                                          

روانشناسان دراین باره می گویند: نوجویی و نیاز به نو شدن که 
یکی از مظاهر اساسی بحران بلوغ اس��ت که به اشکال گوناگون 
بروز می کند. در شیوه لباس پوشیدن، طرز رفتار، استعمال لغات 
واصطلاحات مخصوص.  دراین حال نوج��وان خود را متفاوت از 
آنچه بوده حس می کن��د و همچنین خواهان آن اس��ت که که 
متفاوت از دیگران)بزرگسالان(باشد.  نوجویی در آرایش ظاهری، 
خصوصیت مشترک دختران و پسران است وتمایل آنان به فاصله 
گرفتن از قالب های موجود؛ش��اید در عصر رسانه چندان مورد 
توجه قرار نگیرد، اما همه وسایل ارتباط جمعی از طریق الگوها 
وقالب هایی که تا اندازه زیادی خودمی سازند و عرضه می دارند، 
طرز فکر نوجوان یا دست کم طرز خودآرایی را به آنان تلقین می 
کندکه با یستی تحت نظارت وکنترل درآیند.                                                                     

   نوجوی�ی در نوجوان�ان ناش�ی از نی�از ب�ه اثب�ات 
وجودخویش است                                                   

نوجویی و نیاز به نوش��دن نه تنها ناش��ی از نیاز ب��ه اثبات وجود 
خویش ومش��خص کردن خود اس��ت، بلکه دراین حال گویای 
توجه نوجوانان به جسم خود می باشد. همراه با تغییرات فیزیکی 
کنجکاوی نوجوانان برانگیخته شده و مدام درحال وارسی اثرات 

این تغییرات در ارگانیسم خود است.                                                     
از سویی این کنجکاوی وپاسخ به آن یک نوع نگرانی ودلواپسی 
را ایجاد کرده که منجر به عدم ثبات وحساس��یت بیش از اندازه 
نوجوانان ش��ده به طوری که بیش��تر وقتش را ص��رف بازبینی 
از جس��م خود می کند. درآن می��ان تربیت خان��واده وآموزش 
وپرورش،کمک بس��یارزیادی درجهت کاهش ای��ن نگرانی ها 

وحساسیت ها می کند.             
نتیجه آن می ش��ود که این انرژی تمرکز یافته و زمان به سمت 
فعالیت های سود بخش سوق داده می شود. در این میان لازم به 
ذکر است که معلمان و دس��ت اندرکاران آموزشی با بهره گیری 
از روش تدریس به ش��یوه یادگیری فعال می توانند کلاس ها را 
پویا تر اداره کنند،زیرا روش های سخنرانی قدیم از کارایی لازم 

برخوردار نیست.

یادداشت
منیره فهامی
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شبکه های اجتماعی بلای جان خانواده ها شده است
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فقر یک��ی از غم بارترین مصیبت هایی اس��ت 
که در زندگی ممکن است دامنگیر هرانسانی 
بش��ود. بنابراین تلاش های بشریت در طول 
تاریخ دس��ت به دس��ت هم داد تا این آفت را 
ریش��ه کن کند ولی علیرغم این تلاش ها فقر 
همچنان باقی است و تا به امروز قربانیان زیادی را از 

جوامع بشریت در کام خود فرو برده است. 
 فقر در لغت به معنی شکاف و بریدگی است و فقیر به 
کسی گویند که ستون فقراتش درد کند یا شکسته 
باش��د و به عبارتی دیگر فقر به معن��ی نیازمندی و 
فقیر به محت��اج و نیازمند گوین��د. و فقیر در معنی 
اصطلاحی که در دایر المعارف ها آمده است عبارت 
است از: کسی که نتواند خود و خانواده اش را از نظر 

مالی تامین کند و نیازمند مردم باشد. 
اما طبق گفته کارشناس��ان امروزه تصادف، طلاق، 
اعتیاد و نوس��انات اقتصادی از عوامل ایجاد فقر در 
جامعه است و همه گیر شدن تامین اجتماعی می تواند 
از راهکاره��ای مقابله با آن باش��د. در این بین اما به 
دلیل زندانی شدن و فوت مرد و یا متارکه، سرپرستی 
خانواده به زن واگذار می شود.که در حال حاضر طبق 
آمارها 12 درصد خانوارهای کشور تحت سرپرستی 
زنان است که متاسفانه ۸0 درصد این زنان فاقد شغل 
و درآمد لازم بوده و تحت پوشش نهادهای حمایتی 
هستند. لذا به گفته رییس کمیته امداد، ۶0 درصد 
خانوارهای تحت پوش��ش این نه��اد مربوط به زنان 
سرپرست خانوار هس��تند. اما »زنانه شدن فقر« به 

مفهومی جدید در کشور تبدیل شده است.
همه آمار و ارقام منتشرشده از سوی نهادها و مقامات 
مس��وول بر افزایش روزافزون تعداد زنان سرپرست 
خانوار در سطح کشور صحه می گذارند. دکتر مجید 
ابهری، آسیب ش��ناس اجتماعی و متخصص علوم 
رفتاری در تش��ریح این مس��اله می گوید: وجود 2 
میلیون و ۵00 هزار زن سرپرس��ت خان��وار که ۸0 
درصد آنها فاقد شغل هس��تند و سالانه نیز ۶0 هزار 
زن به آنها اضافه می ش��ود، باعث ش��ده تا جامعه با 
آس��یب های جدی در مورد این گروه از زنان مواجه 

ش��ود. با این همه کاوش در چیس��تی مفهوم زنانه 
ش��دن فقر و پیامده��ای اجتماعی، 
اقتص��ادی و فرهنگ��ی ناش��ی از آن 

درخور توجهی جداگانه است.
امروزه موضوع گسترش فقر در بین 
زنان؛ ل��زوم توجه به ای��ن امر مهم را 
به همگان گوش��زد می کند؛ چرا که 
افزایش آمار طلاق در سال های اخیر 
روند رو به گس��ترش جمعیت زنان 
خودسرپرست و سرپرست خانوار را 
به صورت قابل توجهی افزایش داده 
است. به صورتی که برخی مددکاران 
اجتماع��ی معتقدند به زودی س��هم 
طلاق در زمینه بی سرپرس��ت شدن 
زن��ان از عوامل��ی همچون ف��وت، از 
کارافتادگی همسر و... پیشی خواهد 

گرفت. از طرفی تع��داد قابل توجهی دختران مجرد 
در کشور وجود دارند که از آستانه سن امید به ازدواج 

گذش��ته، هر س��اله به جمعیت زنان خودسرپرست 
اضافه می شوند.

بنابراین تبعات اجتماعی و فرهنگی 
این وضعیت در س��طح جامعه بسیار 
گس��ترده، چندبعدی و در مواردی 
غیرقابل جبران خواهد ب��ود. با این 
همه ش��رایط زندگ��ی ب��رای زنان 
 سرپرست خانوار به مراتب سخت تر

از زنان خودسرپرس��ت اس��ت. چه 
اینک��ه آنه��ا باید ع��لاوه ب��ر تامین 
معاش خود؛ زمین��ه تامین مایحتاج 
فرزندان و دیگر اعض��ای خانواده را 
نیز فراهم کنند. همه این ها این قشر 
قابل توجه جامع��ه را تبدیل به یکی 
 از آس��یب پذیرترین اقش��ار موجود 
می کند. لذا یکی از مهم ترین معضلات 
پیش روی خانواده های زن سرپرس��ت، مش��کلات 
اقتصادی و مسکن است و از دیگر مشکلات این زنان، 

پیدا کردن یک شغل متناسب با شأن آنها برای تامین 
هزینه های زندگی می باش��د. ولیکن در فضایی که 
زمینه اشتغال ثابت و پایدار برای بسیاری از مردان 
جوان تحصیلکرده به سختی پیدا می شود؛ حساب 
یک زن تنها از پیش مش��خص خواهد بود! این زنان 
در صورت شاغل ش��دن نیز اغلب بایستی به کار در 
شغل های دون ش��أن خود و با دستمزدهای بسیار 

کم تن در دهند.
 اگرچه آنگونه که گفته ش��د؛ تبعات زنانه شدن فقر 
در سطح اجتماع چندبعدی و بسیار فراگیر خواهد 
بود و جدا از آسیب های وارد شده بر خود این زنان؛ 
فرزن��دان تحت تکفل آنه��ا اولین قش��ر در معرض 
 آسیب فقر خواهند بود. لذا فرزندان این خانواده ها

اغلب به عل��ت فقر ناش��ی از نبود پدر بایس��تی در 
سنین نوجوانی و حتی کودکی به دنبال انجام کار و 
تامین معاش خانواده خ��ود بروند. در این زمینه نیز 
طبیعتاً آسیب های واردش��ده بر دختران می تواند 
بیش از پسران باش��د. این خانواده ها به طور بالقوه 

در معرض مس��ائلی مانند کار کودکان در مش��اغل 
سیاه و غیررس��می، بزهکاری اجتماعی، محرومیت 
از تحصیل و س��وءتغذیه قرار دارند و عمدتاً یکی از 
علائم بیماری های روانی مانند افسردگی، اضطراب، 
وسواس و پرخاش��گری در آنها دیده می شود. اغلب 
فرزندان این خان��واده ها- فارغ از جنس��یت آنان- 
مجبور به ترک تحصیل می شوند. در چنین خانواده ای 
حوصله و فرصتی برای تربیت صحیح فرزندان باقی 
نمی ماند، درنتیجه زمینه های شکل گیری انواع بزه 
در فرزندان در سال های آینده فراهم خواهد شد. در 
واقع اجتماع دیر یا زود بهای بی توجهی به این بخش 
از اقشار نیازمند توجه خود را خواهد پرداخت. پس 
چه بهتر است که از هم اکنون به فکر راه چاره باشیم.

بنابراین مشکل ما در این زمینه؛ ناآگاهی از وضعیت 
موجود نیست، بلکه واقعیت آن است که دولت توان 
حمایت از این خیل عظیم رو به افزایش را ندارد. لذا 
جمعیت بالای این گروه و محدودیت منابع س��بب 
شده اس��ت در هیچ دوره  ای دولت ها نتوانند از این 
گروه به درستی حمایت کنند. محدودیت منابع به 
دولت ها فشار می آورد و خانواده های زن سرپرست 
در کنار من و شما در میان سیل مشکلات فرهنگی، 
اقتصادی و اجتماعی دس��ت و پا می زنند. ولی باید 
توجه داشت که عدم توجه به مشکلات این افراد که 
می توانند همسایه های من یا شما باشند، در آینده 
گریبانگیر خود ما نیز خواهد شد. از همین رو است 
که جامعه شناسان جامعه را به مثابه یک موجود زنده 
مورد مطالعه قرار می دهند که همه اجزای آن با هم 
مرتبط هستند. لذا جای ورود سازمان های مردم نهاد 
و خیران در این عرصه واقعاً خالی است. مساله ای که 
باید در مسیر فرهنگ سازی و معرفی آن به جامعه 

بیش از پیش کوشید.
باید موجی رسانه ای در خدمت شکل گیری جمعیت 
خیران»حامی��ان خانواده های زن سرپرس��ت« در 
جامعه به وجود آید تا در آینده ش��اید بتوان امیدی 
به رفع شدن مشکلات این قشر آسیب پذیر جامعه 

داشت. 

تبعات زنانه شدن فقر در جامعه

عید فطر و  سفر

فرهنگ سفر؛ حلقه مفقوده در سفرهای مردم ایران
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 لذا جای ورود 
سازمان های مردم 

نهاد و خیران 
در این عرصه 

واقعاً خالی است. 
مساله ای که باید 
در مسیر فرهنگ 
سازی و معرفی آن 
به جامعه بیش از 

پیش کوشید

یک متخصص تغذیه بالینی عنوان کرد؛
 تاثیر رژیم غذایی در مقابله
 با مشکلات دوران یائسگی

به گفته کارشناس��ان زنان می توانند در دوران یائسگی با پیروی 
از رژیم های غذایی مناسب س��طح کیفی زندگی خود را بهبود 

بخشند. 
به گزارش خبرنگار مهر، دکتر »سارا فارنتی«، متخصص تغذیه 
بالینی، در جریان نشست علمی برگزار شده در مراسم » اکسپو 
201۵« در این باره اظهار داشت: »زنانی که وارد دوران یائسگی 
خود می شوند می توانند با پیروی از یک برنامه غذایی مناسب، 
کیفیت زندگی خ��ود را بالا برده و از میزان مش��کلات این دوره 

بکاهند.«
به گفته این کارش��ناس، مهم ترین مشکلاتی که زنان در دوران 
یائسگی با آن رو به رو هستند، عوارض قلبی، مشکلات استخوانی 
و احساس گُرگرفتگی است. وی با تاکید بر اهمیت تغذیه در این 
دوران افزود: »داشتن رژیم غذایی مناسب که حاوی میزان کم 
 چربی و مقادیر کاف��ی پروتئین، ویتامین و مواد معدنی باش��د، 
می تواند تا حد زیادی ش��رایط س��لامت عمومی زنان را در این 
دوران افزای��ش داده و از ب��روز بیماری های مختل��ف و به ویژه 

بیماری های استخوانی جلوگیری کند.«
دکتر »فارنتی« در ادامه افزود: »مصرف میوه ها و سبزی ها سبز 
و زردرنگ مانند انگور، کیوی، پرتقال، هویج، فلفل، کلم بروکلی 
و همینطور تخم مرغ در برنامه روزانه غذایی بس��یار مفید است. 
همچنین به همراه مواد غذایی فوق، مصرف ویتامین E و روغن 
زیتون تازه نیز مناسب است. بدون شک در پیش گرفتن این رژیم 
غذایی می تواند سطح سلامت آنها را افزایش داده و به آنها کمک 

کند تا از این مرحله به خوبی گذر کنند.«

خبر



تونی بی سبیل یا با سبیل
در روزهای تعطیلی لیگ، همکاران ما در رسانه های ورزشی، با مشکل 
 بی س��وژگی مواجه بودند و همین بی س��وژه گی باعث شد تا یکی 
رسانه ها عکس با سبیل  و بی سبیل تونی، سرمربی تراکتور را منتشر 
کرده و از خوانندگان خود بپرسد که تونی با سبیل جذاب تر است یا 
بی سبیل! در راستای اینکه تا لیگ شروع نشود، همین آش و همین 
کاسه است، سایر خبرهای احتمالی برخی از رسانه ها را پیش بینی 

می کنیم: 
الف: به نظرتان استاد کفاشیان خندان جذاب تر است یا غیر خندان؟

ب: شما فکر می کنید امیر قلعه نویی لقب ژنرال را بیشتر دوست دارد 
یا گروهبان قندلی!

ج: به نظر شما بهتر نیست بعد از س��ال ها لقب علی پروین را عوض 
کنیم و به جای سلطان بگوییم کدخدا!

د: تیپ ب��ا کلاه گیس مظلومی 
 را می پس��ندید یا بدون 

کلاه گیس!
ه: موافقی��د مهدی تاج 

لهجه غلیظ اصفهانی اش را 
تغییر بدهد یا همین لهجه را 

می پسندید؟!

پله از بیمارستان مرخص شد
پله پس از عمل جراحی از ناحیه کمر، از بیمارس��تان مرخص 
شد.اس��طوره ۷۴ س��اله فوتبال برزیل روزهای آخر هفته برای 
برای عمل جراحی در بیمارستان آلبرت اینشتین حاضر شد و 
روز گذشته با موفقیت از این بیمارستان که در ریو دو ژانیرو واقع 
است مرخص شد.از ماه نوامبر تا به حال برای سومین بار است 

که پله در بیمارستان بستری می شود.
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۲۵ نماینده از AFC برای برگزاری جام باشگاه های فوتسال آسیا در اصفهان حاضر 
خواهند ش��د. رقابت های جام باشگاه های فوتس��ال آس��یا از 9 مرداد ماه با حضور 
 1۲ تیم در اصفهان آغاز خواهد ش��د. تیم فوتسال تاسیس��ات دریایی با مربی گری 
وحید شمسایی در این رقابت ها نماینده ایران خواهد بود که با تیم های الخلیج امارات 
و القادسیه کویت هم گروه است.برای این دوره از رقابت ها ۲۵ نماینده از AFC حضور 
خواهند داش��ت و رقابت ها را تحت نظر دارند. مدیر تورنمنت مدیر توسعه فوتسال، 
مدیرکل برگزاری مسابقات، دو دستیار مدیرکل که مومنی و افضلی از ایران هستند. 
منشی مسابقات، دو ناظر هنگ کنگی و مالزیایی، دو آنالیزور فنی که حسین شمس 
و یکی از نمایندگان لبنان از جمله آنها هستند. دو افسر خدماتی  تیم ها که مالزیایی 
هستند، هماهنگ کننده پزشکی، دو دکتر افس��ر دوپینگ و یک نفر  از اصفهان که 
دانشمند برای بحث هماهنگی تست های دوپینگ فعالیت خواهد کرد.افسر انضباطی، 

افسر حقوقی استرالیایی، افسر بازاریابی ژاپنی، افسر مدیا کره ای، فیلمبردار مالزیایی 
و یک نفر برای نظارت کف پوش از جمله افرادی هس��تند که از سوی AFC در این 
دوره از رقابت ها حضور خواهند داشت.کف پوش مورد نظر توسط نماینده فدراسیون 
فوتبال امروز ترخیص خواهد شد و به اصفهان برده می شود.سوم مرداد ماه دو نفر از 
نمایندگان AFC وارد اصفهان خواهند شد تا بازدید نهایی را از سالن ۲۵ آبان انجام 
دهند.تیم فوتسال نماینده قرقیزستان امروز وارد تهران خواهد شد و تا دو روز قبل از 
مسابقات در پایتخت حضور خواهد داشت تا دو بازی دوستانه مقابل میثاق تهران و 
سن ایچ در کمپ تیم های ملی برگزار خواهد کرد و یک دیدار هم مقابل مقاومت البرز 

در کرج انجام می دهد و پس از آن با اتوبوس راهی اصفهان خواهد شد.
نمایندگان چین و کویت هم دو روز زودتر از آغاز مسابقات به اصفهان خواهند رفت و 

تیم گیتی پسند شرایط را برای حضور آنها فراهم می کند.

  جام باشگاه های فوتسال آسیا

 ۳ مرداد  ؛آخرین  بازدید   نمایندگان آسیا 

خبر
در شرایطی که تا چند روز قبل بحث تاخیر در 

ور
مص

ی 
��ر

مه

آغاز مسابقات لیگ برتر پانزدهم مطرح شده 
بود، روز گذش��ته به یکباره اعلام ش��د که به 
حکم دبیر کل فدراس��یون فوتبال و به دلیل 
بدهی، از حضور 11 تیم در رقابت های لیگ 
ممانعت به عم��ل خواهد آمد ک��ه دو تیم اصفهانی 

سپاهان و ذوب آهن نیز در این لیست جای دارند.
رسانه ای شدن این خبر به مصاحبه دیروز غلامرضا 
 بهروان، رییس س��ازمان لی��گ فوتبال کش��ور باز 
می گردد که در گفت وگویی رادیویی به این مساله 
پرداخت و با اشاره به نامه ارسالی از سوی اسدی به 
س��ازمان لیگ گفت که دبیرکل فدراسیون فوتبال 
تاکید دارد یازده باشگاه بدهکار فوتبال ایران نباید تا 
تسویه حساب کامل فعالیت باشگاهی داشته باشند و 
بنابراین سازمان لیگ از ارائه خدمات به این باشگاه ها 

منع شده است.
به گفته بهروان دو باشگاه س��پاهان و ذوب آهن، به 
همراه باشگاه های پرسپولیس، استقلال، استقلال 
اهواز، گس��ترش ف��ولاد، پی��کان، نف��ت و ملوان و 
تراکتورس��ازی باش��گاه هایی هس��تند که به دلیل 
بدهی، حق فعالیت فوتبالی ندارند و س��ازمان لیگ 
تاکید کرده که اجازه ش��رکت ک��ردن آنها در لیگ 
را ندارد.وی با بیان اینکه فدراس��یون فوتبال رسما 
فعالیت این تیم ها را ممنوع اعلام کرده است، تاکید 
کرد که تیم های که نامشان اعلام شده، باید رضایت 
شاکی خصوصی را جلب کنند و اگر فعالیتی نکنند ما 
هم نمی توانیم خدماتی بدهیم و به مشکل برخواهیم 
خورد. این تیم ها بدهی انباشته دارند و باید فکری به 
حال خود کنند. من خودم بارها عرض کردم که هیچ 
بدهکاری به یکباره نمی تواند بدهی آنها را پرداخت 
کند، اما می توان به صورت تقسیط این کار را انجام 

داد. عین این کار را فیفا انجام می دهد. 

  پرداخت نیمی از بدهی ها برای بازگش�ت 
به لیگ

پس از مصاحبه تند و تیز مس��وول کمیته مسابقات 
 س��ازمان لیگ در م��ورد کنار گذاش��تن تعدادی از 

تیم های لیگ برتری، این بار نوبت به رییس کمیته 
انضباطی رس��ید تا تبصره هایی را به اعلام سازمان 

لیگ اضافه کند.
به گفته رییس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال 
باش��گاه های بدهکار با پرداخت نیمی از بدهی های 
 خ��ود می توانن��د مج��وز حض��ور در لی��گ برتر را 

کسب کنند.
اسماعیل حسن زاده با بیان اینکه بسیار خوشحالیم 
که کمیته انضباطی با همکاری فدراس��یون فوتبال 
و س��ازمان لیگ برتر از فعالیت باشگاه های بدهکار 
ممانعت به عمل می آورد و این جدیت باعث ش��ده 

تا باش��گاه ها به ما مراجعه کنند و پ��س از دریافت 
ریزبدهی ه��ای خود، اقدام��ات لازم را انجام دهند، 
تاکید کرد: ما با جدیت بر تصمیم خود ایستاده ایم و 
بدون شک اگر باشگاهی بدهی های خود را تسویه 
نکند، اجازه فعالیت نخواهد داشت. ضمن اینکه به 
باشگاه ها اعلام کرده ایم می توانند ۵0 درصد بدهی 
خود را پیش از شروع فصل و ۵0 درصد باقی  مانده 
را در طول فصل تس��ویه کنند. ما همچنان پیگیر و 
منتظر باشگاه های بدهکار هستیم تا با رفع مشکلات 
مالی خود، اجازه حض��ور در مس��ابقات پیش رو را 

برایشان صادر کنیم.

  متولیان فوتبال به دنبال راه چاره باشند
تهدید س��ازمان لیگ ب��ه کنار گذاش��تن تیم های 
بدهکار از لیگ برتر محدود به لیگ پانزدهم نیست 
و پیش از آغ��از فصول گذش��ته لیگ برتر، ش��اهد 
تهدیدهای مش��ابهی از س��وی مس��وولان مربوطه 
بودیم که البته هیچ گاه جنبه اجرایی به خود نگرفت 
و به نظر می رسد اراده ای برای انجام این کار وجود 
نداشته باش��د،زیرا اگر به واقع سازمان لیگ چنین 
تصمیمی را دنبال می کرد، بایس��تی چند ماه قبل 
و بعد از پایان لیگ چهاردهم این دس��تور العمل را 
برای باشگاه های لیگ برتری ارسال می کرد نه در 

فاصله 10 روز مانده به ش��روع رسمی مسابقات که 
عملا باشگاه ها فرصتی برای رفع و رجوع بدهی های 

مالی خود ندارند.
از سوی دیگر هشتم مرداد ماه سال جاری به عنوان 
زمان آغ��از لیگ حرف��ه ای فوتبال ای��ران در فصل 
پانزدهم اعلام شده است و حتی پس از درخواست 
برخی از تیم ه��ای لیگ برتری مبنی ب��ر تاخیر در 
استارت لیگ، س��ازمان لیگ تاکید کرد که به هیچ 
عنوان لیگ دس��تخوش تاخی��ر و تغیی��ر در زمان 
برگزاری هفته نخست نخواهد شد و طبیعی است در 
شرایطی که لیگ بایستی از هفته آینده شروع شود، 
عملا توخالی بودن تهدید به کنار گذاش��ته شدن از 

این مسابقات مشخص می شود.
چند روز قبل بود که فدراسیون فوتبال ارقام بدهی 
تیم های ایرانی حاضر در لیگ برتر، دسته یک، دو و 
سه را اعلام کرد که در مجموع 6۴ باشگاه به 8۴0 نفر 
بدهکار بوده و باید مبلغ ۴68 میلیارد و 10۲ میلیون 
و 331 هزار و 1۴ ریال پرداخت کنند که از این رقم 
س��نگین، مبلغ 19۷ میلیارد و ۴۴3 میلیون و 610 
هزار و 31۲ ریال  به تیم های لیگ برتری اختصاص 

دارد که بر اساس قانون باید پرداخت کنند.
در فوتبال ایران چرخش مالی سنگینی وجود دارد 
اما بدهی س��نگین 19۷ میلیاردی نیز را نمی توان 
دس��ت کم گرفت، به ویژه اینکه هر روز نیز به حجم 
این بدهی ها افزوده می ش��ود و ای��ن نگرانی وجود 
دارد که در سال هایی نه چندان دور، رقم بدهی ها 
با بودجه مصوب باشگاه ها یکسان شود و در آن زمان 

باید فاتحه فوتبال باشگاهی ایران را خواند.
در این شرایط متولیان فوتبال بایستی راهکارهای 
 کاربردی را ب��رای رفع این مش��کل پی��دا کنند تا 
باش��گاه های لیگ برتری در بازه زمانی دو سه ساله 
اقدام ب��ه پرداخت بدهی های خ��ود کنند، زیرا این 
نگرانی وجود دارد که پس از سنگین شدن بدهی ها، 
برخی باشگاه ها برای شانه خالی کردن از پرداخت 
دیون مربی��ان و بازیکنان، تیم ه��ای خود را منحل 
 کنند که در این شرایط دس��ت طلبکاران به جایی

 بند نخواهد بود.

دعوت 8 داور اصفهانی به دوره توجیهی داوران فصل 9۴ – 9۵ نش��ان از افزای��ش دو برابری داوران اصفهانی در 
لیگ برتر دارد.کمیته داوران فدراسیون فوتبال اسامی داوران دعوت ش��ده به کلاس توجیهی داوران لیگ برتر 
را اعلام کرد.بر اس��اس اعلام کمیته داوران فدراسیون فوتبال احمد صالحی، جمش��ید محمدی، امید سعیدفر، 
جواد محمدی، داوران اصفهانی و حمید سبحانی، سعید قاسمی، مهدی شفیعی و احسان تیموری، کمک داوران 

اصفهانی به این دوره توجیهی دعوت شده اند.
حضور 8 نماینده از خانواده داوری اصفهان در این کلاس توجیهی در حالی رقم می خورد که تعداد داوران  استان 
اصفهان در فصل 93-9۴، شش نفر و در فصل 9۲-93 چهار نفر بود.گفتنی است کلاس توجیهی پیش فصل داوران 

لیگ برتر فوتبال به مدت سه روز از 30 تیر تا ۲ مردادماه در آکادمی ملی فوتبال برگزار می شود.

تیم ملی الف ساحلی ایران در رقابت های گراند اسلم ژاپن برابر نماینده رژیم صهیونیستی حاضر نشد.تیم های 
ملی الف و ب ساحلی ایران در رقابت های گرند اسلم در کشور ژاپن ش��رکت کرده بودند. تیم ملی الف ساحلی 
متش��کل از رحمان رئوفی و بهمن س��المی که امید زیادی برای صعود به مراحل بالا داشت در قرعه کشی این 
رقابت ها در دیدار نخست به نماینده رژیم صهیونیس��تی خورد و در حمایت از مردم مظلوم فلسطین حاضر به 

رقابت با این تیم نشد.
این در حالی بود که این تیم تمرینات متداومی را برای حضور شایسته در این مسابقات پیگیری کرده بود و از نظر 
فنی در سطح بسیار خوبی قرار داشت. این مسابقات که در شهر یوکوهاما برگزار می شود، امتیاز کسب سهمیه 

المپیک دارد و برای والیبال ساحلی ایران کسب امتیاز در این رقابت ها اهمیت زیادی داشت.

س��رمربی تیم فوتبال صبا دس��تور داده تا تمامی مذاکرات بازیکنان جدید در جلوی دوربین صورت بگیرد.
تمرینات تیم فوتبال صبا زیر نظر علی دایی در کرج دنبال می ش��ود و قمی ها تا روز پنجش��نبه در این شهر 

تمرینات خود را دنبال خواهند کرد.
دایی پس از حضور در صبا نظم و انضب��اط خاصی را در تمرینات حاکم کرده و برخ��ی اقدامات را در جهت 
اصول حرفه گری انجام می دهد. یکی از اقدامات جالب علی دایی این است که اعلام کرده از تمامی مذاکرات 

با بازیکنان فیلمبرداری شود و صحبت ها جلوی دوربین انجام شود.
همچنین دایی برای اینکه دستش برای جذب بازیکن باز باش��د و لیست خالی داشته باشد با  بازیکن سابق 

صبا و یکی از بازیکنانی که اخیرا به تیم اضافه شده است، خداحافظی کرد.

اقدام جالب دایی برای صحبت با بازیکنان جدید  ساحلی بازان والیبال برابر نماینده رژیم اشغالگر حاضر نشدند افزایش 2 برابری داوران اصفهانی حاضر در لیگ برتر فوتبال 

تهدیدبه کنار گذاشتن سپاهان و ذوب آهن از لیگ

سایه سنگین بدهی های مالی 
بر سر لیگ برتر

پس از رای ابتدایی کمیته  استیناف مبنی بر سقوط باشگاه راه آهن به لیگ 
یک به دلیل کسر امتیاز با توجه به استفاده از موتومبا، بازیکن خارجی این 
تیم، باشگاه راه آهن بر رای صادره اعتراض کرد تا پرونده به جلسه تجدید 

نظرخواهی برود، اما با وجود جلسات مکرر در این زمینه و شائبه های مطرح 
شده مبنی بر اینکه مستندات جدیدی در این پرونده ارائه شده، اما کمیته  

استیناف مجددا به سقوط باشگاه راه آهن و ماندن باشگاه پیکان رای داد. 

لیگ برت��ر همچنان منتظر اس��ت تا 
تیم شانزدهم خود را بشناسد. مردم 
منتظر شروع فصل جدید رقابت هاي 
لیگ برتر هس��تند و امیدواریم فصل 
فوتبالي خوبي در انتظار کش��ورمان 
باشد که هم به رش��د فوتبال کمک 
کند و هم م��ردم از کیفیت رقابت ها 
لذت ببرن��د. اما آن چی��زي که همه 
فوتب��ال دوس��تان را در ای��ن روزها 
سردرگم کرده اس��ت بحث اعتراض 
به صادر نشدن راي موتومباست که 
سبب شده است لیگ برتر همچنان 

در حسرت شناخت تیم شانزدهم خودش باقي بماند.البته تیم شانزدهم لیگ 
برتر دیروز به نوعي اعلام شد هرچند راه آهن بار دیگر این راي را قبول نکرد 

و گفت از رسانه اي که این خبر را منتشر کرده است شکایت خواهد کرد. 

  راه آهن سقوط کرد
ایسنا دیروز در خبري نوش��ت: پس از رای ابتدایی کمیته  استیناف مبنی بر 
سقوط باشگاه راه آهن به لیگ یک به دلیل کس��ر امتیاز با توجه به استفاده 
از موتومبا، بازیکن خارجی این تیم، باش��گاه راه آهن بر رای صادره اعتراض 
کرد تا پرونده به جلسه تجدید نظرخواهی برود، اما با وجود جلسات مکرر در 
این زمینه و شائبه های مطرح شده مبنی بر اینکه مستندات جدیدی در این 
پرونده ارائه شده است، اما کمیته  استیناف مجددا به سقوط باشگاه راه آهن و 
ماندن باشگاه پیکان رای داد.در جلسات برگزار شده در کمیته  استیناف که 
عموما با حضور مسوولان باشگاه پیکان، راه آهن و با حضور نماینده دادستانی 
برگزار شد، اعضای این کمیته  با توجه به اینکه هیچ دلیل قانع کننده ای برای 
نقض رای قبلی از طرف باشگاه راه آهن به کمیته  استیناف ارائه نشده است، 
مجددا به ماندن پیکان در لیگ برتر و سقوط راه آهن به لیگ دسته یک رای 
دادند.یکی از اعضای کمیته اس��تیناف با تایید این خبر گفت: دلایل باشگاه 

راه آهن در حدی نبوده که رای کمیته  استیناف نقض شود.
باشگاه راه آهن در جلسات بر این مساله تاکید داش��ته که باشگاه در پرونده 

موتومبا از موضوع تخلف این بازیکن 
اطلاعی نداشته و مقصر نبوده است. 
درحالی که کمیته  اس��تیناف قصور 
باشگاه راه آهن را در این قضیه محرز 
دانسته و رای به س��قوط این باشگاه 

به لیگ دسته یک صادر کرده است.

 راه آه�ن: برخ�ورد قانون�ي 
مي کنیم

 بلافاصل��ه پ��س از ای��ن خبر ب��ود که 
راه آهني ها به انتشار این خبر واکنش 
نشان دادند.محمدرضا شهبازپور، مدیر 
روابط عمومی باشگاه راه آهن خبر سقوط این تیم به لیگ یک را قابل استناد ندانست.

 شهبازپور گفت: ما با کسانی که این خبر را بدون منبع منتش��ر کرده اند برخورد 
می کنیم. مگر اعضای کمیته استیناف اجازه افشای رای را دارند؟ این رای از سوی 
فدراسیون به طور رسمی اعلام نشده و کمیته استیناف باید صراحتا این رای 
را اعلام کند. این خبر برای فرافکنی است و ما اصلا این خبر را قبول نداریم 
چون از سوی هیچ منبع قابل استنادی تایید نش��ده است. این حکم در حد 
گمانه زنی است و این اخبار از نظر باشگاه راه آهن پوچ است و به صورت قانونی 
برخورد می کنیم. گفتني است با خبري که در این راستا منتشر شد به نوعي 
مشخص شد که پیکان لیگ برتري خواهد ماند و مرزبان و شاگردانش در فصل 
آینده در رقابت ها حضور خواهند داشت و علیرضا رحیمي بایستي احتمالا 

مدیریت تیمي را بر عهده گیرد که در دسته اول به کار ادامه خواهد داد.

 دیدار تدارکاتي با ذوب آهن برگزار مي شود؟
البته شاید خبري که دیروز منتشر ش��د براي ذوب آهن هم به معني تغییر 
یک برنامه باش��د. دیروز خبري در رسانه ها منتشر ش��د که ذوب آهن روز 
جمعه به جاي برگزاري دیدار دوستانه با صبا در قم از راه آهن و در اصفهان 
پذیرایي خواهد کرد. با حکمي که دیروزي به نوعي رسانه اي شد شاید این 
دیدار هم تحت الش��عاع قرار گیرد و راه آهن دیدار دوستانه اش با ذوب آهن 

را هم برگزار نکند.

فوتبال ایران و کشمکش بر سر صدور یک راي

موتومبا موتور راه آهن را کند

توپ سوراخ

تونی بی سبیل یا با سبیل
در روزهای تعطیلی لیگ، همکاران ما در رسانه های ورزشی، با مشکل 
 بی س��وژگی مواجه بودند و همین بی س��وژه گی باعث شد تا یکی 
رسانه ها عکس با سبیل  و بی سبیل تونی، سرمربی تراکتور را منتشر 
کرده و از خوانندگان خود بپرسد که تونی با سبیل جذاب تر است یا بی 
سبیل! در راستای اینکه تا لیگ شروع نشود، همین آش و همین کاسه 
است، سایر خبرهای احتمالی برخی از رسانه ها را پیش بینی می کنیم: 
الف: به نظرتان استاد کفاشیان خندان جذاب تر است یا غیر خندان؟

ب: شما فکر می کنید امیر قلعه نویی لقب ژنرال را بیشتر دوست دارد 
یا گروهبان قندلی!

ج: به نظر شما بهتر نیست بعد از س��ال ها لقب علی پروین را عوض 
کنیم و به جای سلطان بگوییم کدخدا!

د: تیپ با کلاه گیس مظلومی را می پسندید یا بدون کلاه گیس!
ه: موافقید مهدی تاج لهجه غلیظ 

اصفهان��ی اش را تغیی��ر 
بدهد یا همین لهجه را 

می پسندید؟!

پله از بیمارستان مرخص شد
پله پس از عمل جراحی از ناحیه کمر، از بیمارس��تان مرخص 
شد.اس��طوره ۷۴ س��اله فوتبال برزیل روزهای آخر هفته برای 
برای عمل جراحی در بیمارستان آلبرت اینشتین حاضر شد و 
روز گذشته با موفقیت از این بیمارستان که در ریو دو ژانیرو واقع 
است مرخص شد.از ماه نوامبر تا به حال برای سومین بار است 

که پله در بیمارستان بستری می شود.
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۲۵ نماینده از AFC برای برگزاری جام باشگاه های فوتسال آسیا در اصفهان حاضر 
خواهند ش��د. رقابت های جام باشگاه های فوتس��ال آس��یا از 9 مرداد ماه با حضور 
 1۲ تیم در اصفهان آغاز خواهد ش��د. تیم فوتسال تاسیس��ات دریایی با مربی گری 
وحید شمسایی در این رقابت ها نماینده ایران خواهد بود که با تیم های الخلیج امارات 
و القادسیه کویت هم گروه است.برای این دوره از رقابت ها ۲۵ نماینده از AFC حضور 
خواهند داش��ت و رقابت ها را تحت نظر دارند. مدیر تورنمنت مدیر توسعه فوتسال، 
مدیرکل برگزاری مسابقات، دو دستیار مدیرکل که مومنی و افضلی از ایران هستند. 
منشی مسابقات، دو ناظر هنگ کنگی و مالزیایی، دو آنالیزور فنی که حسین شمس 
و یکی از نمایندگان لبنان از جمله آنها هستند. دو افسر خدماتی  تیم ها که مالزیایی 
هستند، هماهنگ کننده پزشکی، دو دکتر افس��ر دوپینگ و یک نفر  از اصفهان که 
دانشمند برای بحث هماهنگی تست های دوپینگ فعالیت خواهد کرد.افسر انضباطی، 

افسر حقوقی استرالیایی، افسر بازاریابی ژاپنی، افسر مدیا کره ای، فیلمبردار مالزیایی 
و یک نفر برای نظارت کف پوش از جمله افرادی هس��تند که از سوی AFC در این 
دوره از رقابت ها حضور خواهند داشت.کف پوش مورد نظر توسط نماینده فدراسیون 
فوتبال امروز ترخیص خواهد شد و به اصفهان برده می شود.سوم مرداد ماه دو نفر از 
نمایندگان AFC وارد اصفهان خواهند شد تا بازدید نهایی را از سالن ۲۵ آبان انجام 
دهند.تیم فوتسال نماینده قرقیزستان امروز وارد تهران خواهد شد و تا دو روز قبل از 
مسابقات در پایتخت حضور خواهد داشت تا دو بازی دوستانه مقابل میثاق تهران و 
سن ایچ در کمپ تیم های ملی برگزار خواهد کرد و یک دیدار هم مقابل مقاومت البرز 

در کرج انجام می دهد و پس از آن با اتوبوس راهی اصفهان خواهد شد.
نمایندگان چین و کویت هم دو روز زودتر از آغاز مسابقات به اصفهان خواهند رفت و 

تیم گیتی پسند شرایط را برای حضور آنها فراهم می کند.

  جام باشگاه های فوتسال آسیا

 ۳ مرداد  آخرین  بازدید   نمایندگان آسیا 

خبر
در شرایطی که تا چند روز قبل بحث تاخیر در 

ور
مص

ی 
��ر

مه

آغاز مسابقات لیگ برتر پانزدهم مطرح شده 
بود، روز گذش��ته به یکباره اعلام ش��د که به 
حکم دبیر کل فدراس��یون فوتبال و به دلیل 
بدهی، از حضور 11 تیم در رقابت های لیگ 
ممانعت به عم��ل خواهد آمد ک��ه دو تیم اصفهانی 

سپاهان و ذوب آهن نیز در این لیست جای دارند.
رسانه ای شدن این خبر به مصاحبه دیروز غلامرضا 
 بهروان، رییس س��ازمان لی��گ فوتبال کش��ور باز 
می گردد که در گفت وگویی رادیویی به این مساله 
پرداخت و با اشاره به نامه ارسالی از سوی اسدی به 
س��ازمان لیگ گفت که دبیرکل فدراسیون فوتبال 
تاکید دارد یازده باشگاه بدهکار فوتبال ایران نباید تا 
تسویه حساب کامل فعالیت باشگاهی داشته باشند و 
بنابراین سازمان لیگ از ارائه خدمات به این باشگاه ها 

منع شده است.
به گفته بهروان دو باشگاه س��پاهان و ذوب آهن، به 
همراه باشگاه های پرسپولیس، استقلال، استقلال 
اهواز، گس��ترش ف��ولاد، پی��کان، نف��ت و ملوان و 
تراکتورس��ازی باش��گاه هایی هس��تند که به دلیل 
بدهی، حق فعالیت فوتبالی ندارند و س��ازمان لیگ 
تاکید کرده که اجازه ش��رکت ک��ردن آنها در لیگ 
را ندارد.وی با بیان اینکه فدراس��یون فوتبال رسما 
فعالیت این تیم ها را ممنوع اعلام کرده است، تاکید 
کرد که تیم های که نامشان اعلام شده، باید رضایت 
شاکی خصوصی را جلب کنند و اگر فعالیتی نکنند ما 
هم نمی توانیم خدماتی بدهیم و به مشکل برخواهیم 
خورد. این تیم ها بدهی انباشته دارند و باید فکری به 
حال خود کنند. من خودم بارها عرض کردم که هیچ 
بدهکاری به یکباره نمی تواند بدهی آنها را پرداخت 
کند، اما می توان به صورت تقسیط این کار را انجام 

داد. عین این کار را فیفا انجام می دهد. 

  پرداخت نیمی از بدهی ها برای بازگش�ت 
به لیگ

پس از مصاحبه تند و تیز مس��وول کمیته مسابقات 
 س��ازمان لیگ در م��ورد کنار گذاش��تن تعدادی از 

تیم های لیگ برتری، این بار نوبت به رییس کمیته 
انضباطی رس��ید تا تبصره هایی را به اعلام سازمان 

لیگ اضافه کند.
به گفته رییس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال 
باش��گاه های بدهکار با پرداخت نیمی از بدهی های 
 خ��ود می توانن��د مج��وز حض��ور در لی��گ برتر را 

کسب کنند.
اسماعیل حسن زاده با بیان اینکه بسیار خوشحالیم 
که کمیته انضباطی با همکاری فدراس��یون فوتبال 
و س��ازمان لیگ برتر از فعالیت باشگاه های بدهکار 
ممانعت به عمل می آورد و این جدیت باعث ش��ده 

تا باش��گاه ها به ما مراجعه کنند و پ��س از دریافت 
ریزبدهی ه��ای خود، اقدام��ات لازم را انجام دهند، 
تاکید کرد: ما با جدیت بر تصمیم خود ایستاده ایم و 
بدون شک اگر باشگاهی بدهی های خود را تسویه 
نکند، اجازه فعالیت نخواهد داشت. ضمن اینکه به 
باشگاه ها اعلام کرده ایم می توانند ۵0 درصد بدهی 
خود را پیش از شروع فصل و ۵0 درصد باقی  مانده 
را در طول فصل تس��ویه کنند. ما همچنان پیگیر و 
منتظر باشگاه های بدهکار هستیم تا با رفع مشکلات 
مالی خود، اجازه حض��ور در مس��ابقات پیش رو را 

برایشان صادر کنیم.

  متولیان فوتبال به دنبال راه چاره باشند
تهدید س��ازمان لیگ ب��ه کنار گذاش��تن تیم های 
بدهکار از لیگ برتر محدود به لیگ پانزدهم نیست 
و پیش از آغ��از فصول گذش��ته لیگ برتر، ش��اهد 
تهدیدهای مش��ابهی از س��وی مس��وولان مربوطه 
بودیم که البته هیچ گاه جنبه اجرایی به خود نگرفت 
و به نظر می رسد اراده ای برای انجام این کار وجود 
نداشته باش��د،زیرا اگر به واقع سازمان لیگ چنین 
تصمیمی را دنبال می کرد، بایس��تی چند ماه قبل 
و بعد از پایان لیگ چهاردهم این دس��تور العمل را 
برای باشگاه های لیگ برتری ارسال می کرد نه در 

فاصله ده روز مانده به شروع رس��می مسابقات که 
عملا باشگاه ها فرصتی برای رفع و رجوع بدهی های 

مالی خود ندارند.
از سوی دیگر هشتم مرداد ماه سال جاری به عنوان 
زمان آغ��از لیگ حرف��ه ای فوتبال ای��ران در فصل 
پانزدهم اعلام شده است و حتی پس از درخواست 
برخی از تیم ه��ای لیگ برتری مبنی ب��ر تاخیر در 
استارت لیگ، س��ازمان لیگ تاکید کرد که به هیچ 
عنوان لیگ دس��تخوش تاخی��ر و تغیی��ر در زمان 
برگزاری هفته نخست نخواهد شد و طبیعی است در 
شرایطی که لیگ بایستی از هفته آینده شروع شود، 
عملا توخالی بودن تهدید به کنار گذاش��ته شدن از 

این مسابقات مشخص می شود.
چند روز قبل بود که فدراسیون فوتبال ارقام بدهی 
تیم های ایرانی حاضر در لیگ برتر، دسته یک، دو و 
سه را اعلام کرد که در مجموع 6۴ باشگاه به 8۴0 نفر 
بدهکار بوده و باید مبلغ ۴68 میلیارد و 10۲ میلیون 
و 331 هزار و 1۴ ریال پرداخت کنند که از این رقم 
س��نگین، مبلغ 19۷ میلیارد و ۴۴3 میلیون و 610 
هزار و 31۲ ریال  به تیم های لیگ برتری اختصاص 

دارد که بر اساس قانون باید پرداخت کنند.
در فوتبال ایران چرخش مالی سنگینی وجود دارد 
اما بدهی س��نگین 19۷ میلیاردی نیز را نمی توان 
دس��ت کم گرفت، به ویژه اینکه هر روز نیز به حجم 
این بدهی ها افزوده می ش��ود و ای��ن نگرانی وجود 
دارد که در سال هایی نه چندان دور، رقم بدهی ها 
با بودجه مصوب باشگاه ها یکسان شود و در آن زمان 

باید فاتحه فوتبال باشگاهی ایران را خواند.
در این شرایط متولیان فوتبال بایستی راهکارهای 
 کاربردی را ب��رای رفع این مش��کل پی��دا کنند تا 
باش��گاه های لیگ برتری در بازه زمانی دو سه ساله 
اقدام ب��ه پرداخت بدهی های خ��ود کنند، زیرا این 
نگرانی وجود دارد که پس از سنگین شدن بدهی ها، 
برخی باشگاه ها برای شانه خالی کردن از پرداخت 
دیون مربی��ان و بازیکنان، تیم ه��ای خود را منحل 
 کنند که در این شرایط دس��ت طلبکاران به جایی

 بند نخواهد بود.

دعوت 8 داور اصفهانی به دوره توجیهی داوران فصل 9۴ – 9۵ نش��ان از افزای��ش دو برابری داوران اصفهانی در 
لیگ برتر دارد.کمیته داوران فدراسیون فوتبال اسامی داوران دعوت ش��ده به کلاس توجیهی داوران لیگ برتر 
را اعلام کرد.بر اس��اس اعلام کمیته داوران فدراسیون فوتبال احمد صالحی، جمش��ید محمدی، امید سعیدفر، 
جواد محمدی، داوران اصفهانی و حمید سبحانی، سعید قاسمی، مهدی شفیعی و احسان تیموری، کمک داوران 

اصفهانی به این دوره توجیهی دعوت شده اند.
حضور 8 نماینده از خانواده داوری اصفهان در این کلاس توجیهی در حالی رقم می خورد که تعداد داوران  استان 
اصفهان در فصل 93-9۴، شش نفر و در فصل 9۲-93 چهار نفر بود.گفتنی است کلاس توجیهی پیش فصل داوران 

لیگ برتر فوتبال به مدت سه روز از 30 تیر تا ۲ مردادماه در آکادمی ملی فوتبال برگزار می شود.

تیم ملی الف ساحلی ایران در رقابت های گراند اسلم ژاپن برابر نماینده رژیم صهیونیستی حاضر نشد.تیم های 
ملی الف و ب ساحلی ایران در رقابت های گرند اسلم در کشور ژاپن ش��رکت کرده بودند. تیم ملی الف ساحلی 
متش��کل از رحمان رئوفی و بهمن س��المی که امید زیادی برای صعود به مراحل بالا داشت در قرعه کشی این 
رقابت ها در دیدار نخست به نماینده رژیم صهیونیس��تی خورد و در حمایت از مردم مظلوم فلسطین حاضر به 

رقابت با این تیم نشد.
این در حالی بود که این تیم تمرینات متداومی را برای حضور شایسته در این مسابقات پیگیری کرده بود و از نظر 
فنی در سطح بسیار خوبی قرار داشت. این مسابقات که در شهر یوکوهاما برگزار می شود، امتیاز کسب سهمیه 

المپیک دارد و برای والیبال ساحلی ایران کسب امتیاز در این رقابت ها اهمیت زیادی داشت.

س��رمربی تیم فوتبال صبا دس��تور داده تا تمامی مذاکرات بازیکنان جدید در جلوی دوربین صورت بگیرد.
تمرینات تیم فوتبال صبا زیر نظر علی دایی در کرج دنبال می ش��ود و قمی ها تا روز پنجش��نبه در این شهر 

تمرینات خود را دنبال خواهند کرد.
دایی پس از حضور در صبا نظم و انضب��اط خاصی را در تمرینات حاکم کرده و برخ��ی اقدامات را در جهت 
اصول حرفه گری انجام می دهد. یکی از اقدامات جالب علی دایی این است که اعلام کرده از تمامی مذاکرات 

با بازیکنان فیلمبرداری شود و صحبت ها جلوی دوربین انجام شود.
همچنین دایی برای اینکه دستش برای جذب بازیکن باز باش��د و لیست خالی داشته باشد با  بازیکن سابق 

صبا و یکی از بازیکنانی که اخیرا به تیم اضافه شده است، خداحافظی کرد.

اقدام جالب دایی برای صحبت با بازیکنان جدید  ساحلی بازان والیبال برابر نماینده رژیم اشغالگر حاضر نشدند افزایش 2 برابری داوران اصفهانی حاضر در لیگ برتر فوتبال 

تهدیدبه کنار گذاشتن سپاهان و ذوب آهن از لیگ

سایه سنگین بدهی های مالی 
بر سر لیگ برتر

پس از رای ابتدایی کمیته  استیناف مبنی بر سقوط باشگاه راه آهن به لیگ 
یک به دلیل کسر امتیاز با توجه به استفاده از موتومبا، بازیکن خارجی این 
تیم، باشگاه راه آهن بر رای صادره اعتراض کرد تا پرونده به جلسه تجدید 

نظرخواهی برود، اما با وجود جلسات مکرر در این زمینه و شائبه های مطرح 
شده مبنی بر اینکه مستندات جدیدی در این پرونده ارائه شده، اما کمیته  

استیناف مجددا به سقوط باشگاه راه آهن و ماندن باشگاه پیکان رای داد. 

لیگ برت��ر همچنان منتظر اس��ت تا 
تیم شانزدهم خود را بشناسد. مردم 
منتظر شروع فصل جدید رقابت هاي 
لیگ برتر هس��تند و امیدواریم فصل 
فوتبالي خوبي در انتظار کش��ورمان 
باشد که هم به رش��د فوتبال کمک 
کند و هم م��ردم از کیفیت رقابت ها 
لذت ببرن��د. اما آن چی��زي که همه 
فوتب��ال دوس��تان را در ای��ن روزها 
سردرگم کرده اس��ت بحث اعتراض 
به صادر نشدن راي موتومباست که 
سبب شده است لیگ برتر همچنان 

در حسرت شناخت تیم شانزدهم خودش باقي بماند.البته تیم شانزدهم لیگ 
برتر دیروز به نوعي اعلام شد هرچند راه آهن بار دیگر این راي را قبول نکرد 

و گفت از رسانه اي که این خبر را منتشر کرده است شکایت خواهد کرد. 

  راه آهن سقوط کرد
ایسنا دیروز در خبري نوش��ت: پس از رای ابتدایی کمیته  استیناف مبنی بر 
سقوط باشگاه راه آهن به لیگ یک به دلیل کس��ر امتیاز با توجه به استفاده 
از موتومبا، بازیکن خارجی این تیم، باش��گاه راه آهن بر رای صادره اعتراض 
کرد تا پرونده به جلسه تجدید نظرخواهی برود، اما با وجود جلسات مکرر در 
این زمینه و شائبه های مطرح شده مبنی بر اینکه مستندات جدیدی در این 
پرونده ارائه شده است، اما کمیته  استیناف مجددا به سقوط باشگاه راه آهن و 
ماندن باشگاه پیکان رای داد.در جلسات برگزار شده در کمیته  استیناف که 
عموما با حضور مسوولان باشگاه پیکان، راه آهن و با حضور نماینده دادستانی 
برگزار شد، اعضای این کمیته  با توجه به اینکه هیچ دلیل قانع کننده ای برای 
نقض رای قبلی از طرف باشگاه راه آهن به کمیته  استیناف ارائه نشده است، 
مجددا به ماندن پیکان در لیگ برتر و سقوط راه آهن به لیگ دسته یک رای 
دادند.یکی از اعضای کمیته اس��تیناف با تایید این خبر گفت: دلایل باشگاه 

راه آهن در حدی نبوده که رای کمیته  استیناف نقض شود.
باشگاه راه آهن در جلسات بر این مساله تاکید داش��ته که باشگاه در پرونده 

موتومبا از موضوع تخلف این بازیکن 
اطلاعی نداشته و مقصر نبوده است. 
درحالی که کمیته  اس��تیناف قصور 
باشگاه راه آهن را در این قضیه محرز 
دانسته و رای به س��قوط این باشگاه 

به لیگ دسته یک صادر کرده است.

 راه آه�ن: برخ�ورد قانون�ي 
مي کنیم

 بلافاصل��ه پ��س از ای��ن خبر ب��ود که 
راه آهني ها به انتشار این خبر واکنش 
نشان دادند.محمدرضا شهبازپور، مدیر 
روابط عمومی باشگاه راه آهن خبر سقوط این تیم به لیگ یک را قابل استناد ندانست.

 شهبازپور گفت: ما با کسانی که این خبر را بدون منبع منتش��ر کرده اند برخورد 
می کنیم. مگر اعضای کمیته استیناف اجازه افشای رای را دارند؟ این رای از سوی 
فدراسیون به طور رسمی اعلام نشده و کمیته استیناف باید صراحتا این رای 
را اعلام کند. این خبر برای فرافکنی است و ما اصلا این خبر را قبول نداریم 
چون از سوی هیچ منبع قابل استنادی تایید نش��ده است. این حکم در حد 
گمانه زنی است و این اخبار از نظر باشگاه راه آهن پوچ است و به صورت قانونی 
برخورد می کنیم. گفتني است با خبري که در این راستا منتشر شد به نوعي 
مشخص شد که پیکان لیگ برتري خواهد ماند و مرزبان و شاگردانش در فصل 
آینده در رقابت ها حضور خواهند داشت و علیرضا رحیمي بایستي احتمالا 

مدیریت تیمي را بر عهده گیرد که در دسته اول به کار ادامه خواهد داد.

 دیدار تدارکاتي با ذوب آهن برگزار مي شود؟
البته شاید خبري که دیروز منتشر ش��د براي ذوب آهن هم به معني تغییر 
یک برنامه باش��د. دیروز خبري در رسانه ها منتشر ش��د که ذوب آهن روز 
جمعه به جاي برگزاري دیدار دوستانه با صبا در قم از راه آهن و در اصفهان 
پذیرایي خواهد کرد. با حکمي که دیروزي به نوعي رسانه اي شد شاید این 
دیدار هم تحت الش��عاع قرار گیرد و راه آهن دیدار دوستانه اش با ذوب آهن 

را هم برگزار نکند.

فوتبال ایران و کشمکش بر سر صدور یک راي

موتومبا موتور راه آهن را کند

توپ سوراخ

آگهی مناقصه عمومی داخلی

اصفهان  ب��رق  ت��وزی��ع  ش��رک��ت  عمومی  رواب���ط 

ش�رکت توزیع برق شهرس�تان اصفهان در نظ�ر دارد: کالا و خدم�ات مورد نیاز 
خ�ود به ش�رح ذیل را باس�تناد قانون برگ�زاری مناقصات و آیی�ن نامه معاملات 
 شرکت، از طریق برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای به پیمانکار واجد شرایط 

واگذار نماید. 

شماره موضوع مناقصه
مناقصه

تاریخ 
توزیع 
دفترچه

مهلت تهیه 
دفترچه

تاریخ 
برگزاری 

مناقصه

ساعت 
برگزاری

10 صبح94110071394/05/011394/05/121394/05/13خرید دوربین ترموویژن

پیش�نهاددهندگان م�ی توانند اس�ناد مناقص�ه را از تاری�خ 1394/05/01 از طریق 
سایت های زیر دریافت و حداکثر تا ساعت 9 صبح روز یکشنبه مورخ 1394/05/13 
به آدرس: اصفهان، چهارباغ عباسی، خیابان عباس آباد، ساختمان شماره 3 توزیع برق 

شهرستان اصفهان طبقه اول، امور تدارکات تحویل یا ارسال نمایند. 
جهت کس�ب اطلاعات بیش�تر با ش�ماره تلفن 32216102-031 واحد مناقصات 

تماس حاصل فرمایید. 
http://tender.tavanir.org.ir    :سایت اینترنتی معاملات توانیر به آدرس

http://iets.mporg.ir    :سایت اینترنتی پایگاه ملی مناقصات ایران به آدرس
http://eepdc.ir سایت اینترنتی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به آدرس

جهت خرید اسناد مناقصه: مبلغ 300/000 ریال به حساب جاری سپهر 0103851178002 
بانک صادرات ش�عبه میدان آزادی اصفهان به نام شرکت توزیع برق شهرستان 

اصفهان واریز و فیش مربوطه داخل پاکت قرارداده شود. 
 به پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضاء 

مهلت مقرر در تاریخ فوق واصل شود مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
 سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مناقصه مندرج می باشد.



 نمايش��گاهي از آثار نقاش��ي ش��بنم ج��ان نث��اري، آذين 
رحمت پناه و فرش��ته ارس��طويي ب��ا عنوان »اينس��ان«در 

نگارخانه اكنون اصفهان برپا مي شود.
يكي از هنرمندان اين نمايش��گاه با اعلام اين خبر گفت:  من 
در اين نمايشگاه 4 اثر بزرگ، آذين رحمت پناه 3 كار بزرگ 

و فرشته ارسطويي حدود 15 قاب كوچك ارائه كرده است. 
ش��بنم جان نثاري در رابطه با عنوان اين نمايش��گاه اظهار 
داشت: اين كلمه در فارس��ي قديم به معني انسان بوده و هم 

معناي اين گونه دارد. 
وي ادامه داد:  آثار هر سه ما فيگوراتيو است، ولي هركدام با فلسفه 
جداگانه اي راجع به انسان كار كرده ايم و دغدغه هاي متفاوتي در 
پرداخت موضوع داشته ايم. مثلا فرشته ارسطويي انسان هاي 

اطرافش را با موتيفا بس��ته به جهان بيني و شناخت دروني 
خودش كار كرده است. 

 آذين رحم��ت پناه نيز س��عي ك��رده جريان زندگ��ي را در 
انسان ها به تصوير بكشد و من بيشتر درگير فضاي ذهني و 

رواني انسان هاي اطرافم شده ام. 
جان نثاري درباره تكنيك اين آثار اف��زود: تكنيك كاري ما 
كه كارهاي بزرگ ارائه كرده ايم هم رنگ و روغن روي بوم و 

تكنيك فرشته ارسطويي رنگ و روغن روي مقواست. 
 شايان ذكر اس��ت نمايشگاه گروهي نقاش��ي اينسان جمعه 
2 مرداد ماه در نگارخانه اكنون اصفهان گشايش مي شود و 
عموم علاقه مندان مي توانند تا 14 مرداد ماه براي تماشاي 

اين آثار به محل نگارخانه اكنون مراجعه كنند.

نوبخ�ت، س�خنگوی دولت: م��ا نيازمند 
مناب��ع قابل توجهی هس��تيم ك��ه از طريق 
س��رمايه گذاری های داخل��ی و خارجی بايد 
ص��ورت بگيرد ت��ا بتوانيم به رش��د هش��ت 
درصدی برسيم.زمانی كه تحريم ها برطرف 
و اقتصاد ش��فاف تر ش��ود، منابع داخلی يك 
خطر بالقوه به حس��اب می آيد كه ما بايد آن 
را به سمت سرمايه گذاری ها سوق دهيم، اما 
برای ايجاد تحول در اقتص��اد نيازمند منابع 
خارجی در سرمايه گذاری هم هستيم.مصمم 
هستيم منابع آزاد ش��ده را به سمت توليد و 
 اشتغال هدايت كنيم.تقاضا داريم كه دولت را

 كنترل كنيد.

عبدالحسین فرزاد، اس�تاد دانشگاه و 
مترجم ادبیات عرب: توافق هسته ای ايران 
به نفع كشور ماست و به هيچ وجه به معنای 
عقب نش��ينی ايران نيس��ت، بلكه به معنای 
سياس��ت مدار بودن اس��ت.ما در مذاكرات 
هس��ته ای توانس��تيم حق خود را بگيريم و 
بازنده آن نباش��يم و به نظر م��ن اين تفاهم 
قرارداد برد-برد است؛ چراكه با شناختی كه 
ما داري��م می بينيم كه بع��د از اوباما جناحی 
كه در آمريكا بر سر كار می آيد، جنگ طلبان 
هستند. آنها بايد اسلحه هايشان را بفروشند و 
برای فروش اين اسلحه ها چه سرمايه گذاری 

بهتر از كشور ايران!

دکتر رس�ول دینارون�د، مع�اون وزیر 
بهداش�ت: اس��تفاده از نق��ش تاثيرگ��ذار 
داروسازان با نقطه مطلوب فاصله بسيار زيادی 
دارد و استفاده از پتانسيل آنها در بيمارستان ها 
مورد رضايت نبوده و نيازمند پيگيری جدی 
است.شايسته نيست بيمارستانی 3۰۰-2۰۰ 
تختخوابی بدون حضور داروساز فعاليت كند. 
بنابراين از جمله برنامه هايی كه در سال جاری 
در پی آن هس��تيم تاس��يس بخش مراقبت 
داروي��ی در تعدادی از بيمارستان هاس��ت تا 
 در صورتی كه موفق به انجام اين كار ش��ويم 
باتوجه به ضرورتی كه وجود دارد و عملكرد ما 
با استقبال مواجه شد، توسعه پيدا خواهد كرد.

ایرج خس�رونیا، رییس جامعه پزشکان 
متخص�ص داخل�ی کش�ور: ب��ر اس��اس 
بازرس��ی های اخي��ر ح��دود 3۰ داروخان��ه 
دارای داروهای قاچاق شناس��ايی ش��دند كه 
پرونده هايشان به دادگاه ارسال شد. بررسی ها 
نشان می دهد حدود 8۰ تا 85 درصد داروهای 
قاچاق تقلبی هس��تند به  ويژه داروهايی كه از 
دوبی، تركيه و پاكستان وارد می شوند. در اين 
بين داروخانه ها موظفند ت��ا داروهای قاچاق 
نفروشند و كسانی كه اين كار را می كنند خود 
به خود محكوم هستند و مردم نيز به هيچ عنوان 
نبايد از طريق اينترنت و تبليغات از بازارهای 

غيررسمی دارويی را خريداری كنند.

تنفس شفابخش
امروز شتاب روزمره و استفاده از اتومبيل موجب شده كه انسان 

نتواند تنفس درست و هماهنگی داشته باشد.
به گفته پروفس��ور دكتر ابوالقاس��م متين، محقق طب ايرانی 
معمولا انس��ان ش��هری نامنظم، س��طحی و ك��م  حجم نفس 
می كشد. وی با اشاره به اينكه تنفس به دو صورت شكمی و يا از 
طريق سينه است، افزود: بعضی ها هم با بالا بردن شانه ها تنفس 
می كنند. اين محقق طب ايرانی گفت: در تنفس سينه ای فقط 
سر ريه ها باز می شود و هوای كمتری وارد شش ها می شود، اما 
با تنفس شكمی تمامی ريه پر از هوا می شود و برای عضو شكم 
بسيار مفيد است.وی بيان داشت: هنگامی كه ريه پر از هواست، 
روی كبد كه حاوی خون زيادی است، فش��ار آورده و خون در 

رگ ها آزاد می شود و روده ها نيز بهتر كار می كند. 
متين با اش��اره به اينكه معمولا تنفس درمانی با بازدم ش��روع 
می ش��ود، عنوان كرد: هرچه زم��ان بازدم طولانی تر ش��ود اثر 

تنفس درمانی بيشتر است.
به گفته اين محق��ق برای طولانی تر كردن ب��ازدم تا می توانيد 
صدای آن را ممت��د و بلند ادامه دهيد و نفس بكش��يد تا هوای 

بيشتری وارد ريه می شود.
وی ضمن تاكيد بر اينك��ه تنفس درمانی بايد چند نوبت در روز 
و هر نوبت ده دقيقه به ط��ول انجامد، افزود: تنفس درمانی بايد 
در فضای پاک و عاری از آلودگی هوا باش��د و همواره به هنگام 

تنفس درمانی بايد معده و روده ها خالی باشند. 
متين خاطرنش��ان كرد: تنفس درمانی می تواند با پوست، نفخ، 
گرفتگی قلب، اختلال قاعدگی، نفخ ريه، برونشيت مزمن مبارزه 
كرد و نتايج ثمربخش��ی حاصل كرد. همچنين تنفس درمانی 
موجب انبساط خاطر و آرامش اعصاب و روان می شود و شخص 

احساس سبكی می كند.
 در حقيق��ت تنف��س درمانی به ط��ور ج��دی ضمانت كننده 
تندرس��تی انس��ان اس��ت و حت��ی بس��ياری از بيماری ه��ا با 

ژيمناستيك تنفسی سريع تر بهبود می يابد.
متين با تاكيد بر فوايد بالای تنفس درمانی، يادآور شد: يادتان 
باشد كه تنفس درمانی بايد زير نظر متخصص انجام شود؛ چراكه 

هر بيماری نياز به دستورالعمل خاصی دارد. 

راه بندان مسخره !
در بزرگراه آقابابايی در حال حركت هستم.

نرسيده به رمپ خروجی به س��مت خيابان جی، يك راه بندان 
موضعی ايجاد شده... و بسياری از خودروها متوقف شده اند. به 
نظر نمی رسد كه تصادفی رخ داده باشد يا عمليات عمرانی در 

دست اجرا باشد با اين حال همه اتومبيل ها متوقف هستند.
پياده می شوم تا اوضاع را بررسی كنم...

می بينم كه تع��داد زيادی خودرو كه در هم��ه خطوط بزرگراه 
حتی خط س��بقت متوقف هستند، راهنمای س��مت راست را 
زده اند ودر حقيقت  قصد گردش به راست را دارند و عازم خيابان 
جی هستند، اما به جای اينكه در يك صف منظم پشت سر هم، 
در خط كناری بزرگراه به نوبت به طرف  رمپ حركت كنند، با 
اشغال كل سطح بزرگراه برای خروج متوقف شده اند و اين روش 
ناپس��ند موجب ايجاد يك تراكم كاذب و راه بندان مسخره ای 
شده و تعداد زيادی خودرو را در يك مس��افت طولانی منتظر 

نگاه داشته...
اين رفتار ناهنجار بعضی از رانندگان كه نوعی تجاوز به حقوق 
اجتماعی ساير ش��هروندان محسوب می شود و موجبات اتلاف 
وقت س��ايرين را فراهم  می كن��د، چيزی ج��ز خودخواهی و 
بی توجهی به فرهنگ ترافيك و فرهنگ ش��هروندی نيست. در 
حقيقت اين رانندگان محترم به راحتی حق ديگران را پايمال 
كرده و فقط به خود فكر می كنند. متاس��فانه اين شرايط را در 
رمپ های خروجی، بزرگراه های ردانی پور - چمران – خرازی 
- صياد شيرازی – آقابابايی و... می توان به كرات مشاهده كرد. 

لحظه ای بينديشيم آيا اين عمل صحيح است؟

فناوری جدید هشدار 
برای چراغ های جلوی اتومبیل

مسوولان شركت خودروسازی فورد از جديدترين فناوری چراغ های 
جلوی اتومبيل با قابليت چرخش و اسكن خطرات احتمالی موجود در 
جاده رونمايی كردند.بر اساس اين خبر هدف مسوولان شركت فورد 
از توليد نسل جديد چراغ های خودرو، كاهش تصادفات در برخورد 
مستقيم و قسمت جلو خودرو است.مدير شركت فورد ضمن اشاره 
به موفقيت اين سيس��تم در آزمايش های انجام شده، می گويد: اين 
سيستم ارتباط ميان فناوری و روش های كنترل كاهش تصادفات است 
و هدف نهايی شركت فورد افزايش ايمنی رانندگان و عابران در ايالات 
متحده آمريكا و ساير كشورهای جهان است.بر اساس اطلاعات مركز 
مديريت ترافيك بزرگراه های ايالات متحده آمريكا، ايمنی خودكار از 
سيستم های ساده مانند كمربند ايمنی شروع شده و تا فناوری های 
پيچيده جلوگيری از برخورد را شامل می شود.خوشبختانه شركت های 
خودروسازی همواره به دنبال نوآوری و افزايش ايمنی محصولاتشان 
هستند كه اين امر باعث پديدار شدن رقابتی نفس گير برای افزايش 
ايمنی است.نحوه عملكرد سيستم چراغ های هوشمند خودرو چنين 
است كه در مرحله اول يك دوربين هوشمند نحوه پراكنده شدن نور 
در جاده را برای افزايش ميدان ديد راننده مديريت می كند و در مرحله 
دوم به كمك تركيب فناوری جی پی اس و دوربين كنترل خط وسط 
جاده، پيچ های جاده پيش بينی شده و نوررسانی در جهت افزايش ديد 
نقاط كور مسير بيشتر می شود.در اين سيستم تحول اصلی با استفاده 
از دوربين مادون قرمز و سيستم هشدار نقطه ای به دست آمده و اين 
سيستم می تواند به طور همزمان هشت انسان را در جاده تشخيص داده 
و همچنين حيوانات بزرگتر و درصد خطر احتمال برخورد را از فاصله 

12۰ متری پيش بينی كند.

آزمایش موفق تایر بدون باد
شركت Hankook واقع در شهر سئول كره جنوبی نوعی تاير بدون 
باد را با موفقيت آزمايش كرد.ساخت اين تاير كه iFlex لقب گرفته، 
پنجمين تلاش شركت كره ای برای توليد تايرهای غيرپنوماتيك 
به شمار می آيد و اين نوع تاير در مقايسه با تايرهای معمولی دارای 
مزايای محيطی زيادی است.»پنوماتيك« در زبان يونانی به معنی 
باد يا نفس است، اما در صنعت و فناوری به معنای استفاده از هوای 
فشرده برای انتقال انرژی است.تايرهای غيرپنوماتيك به هيچ نوع 
هوايی نياز ندارند و فناوری  iFlex  از ماده ای ساخته شده كه بنا به 
اعلام شركت سازنده، توليد آن از لحاظ انرژی به صرفه و بازيافت آن 
آسان است. استفاده از اين ماده تعداد مراحل توليد اين تاير را تا حد 
قابل توجهی كاهش داد.ش��ركتHankook، دوام، سفتی، ثبات 
و س��رعت اين تاير را آزمايش كرد و خودروی الكتريكی كه از اين 
تاير استفاده می كرد، بدون هيچ نوع آسيبی به تاير، به سرعت13۰ 
كيلومتر در س��اعت رس��يد. اين تاير بدون باد كه پنچر نمی شود و 
پتانسيل بالايی برای استفاده در توليد خودروها دارد و بسته به مواد 
مورداستفاده در آن  پتانسيل كاهش قابل توجه انتشارات گلخانه ای 

در مراحل توليد و بازيافت را دارد، هنوز در مرحله آزمايش است.

 ترفندهایی برای تحت تاثیر
 قراردادن دیگران

اگر می خواهيد خيلی راحت ديگران را تحت تاثير خود قرار دهيد، بد 
نيست با پيروی از نكات زير خودتان را محك بزنيد.

 دقیقا بدانید کجا و برای چی می خواهید بروید 
برای معرفی خود يا جلب رضايت ديگران بايد پاسخ 3 پرسش كليدی 
را داشته باشد؛ كی هستيد؟، چيكار می كنيد؟، كجا می خواهيد برويد 
يا دنبال چی هستيد؟يادتان باشد شما بايد از قبل بدانيد چه چيزی 

می خواهيد به دست آوريد.  

   کدگذاری کنید
 بعد از بررس��ی كردن مجدد رزومه كاريتان يا خصوصيات خودتان 
4 تا از بهترين و اصلی ترين ويژگی ها را انتخاب كنيد و كدگذاری شده 
بنويسيد. اين 4 ويژگی بايد هسته اصلی رزومه، خصوصيات خودتان 
باشد و ديگر توضيحات اضافی را دور بريزيد.اگر بيش از اين 4 مورد 

مهم را بيان كنيد، آنها خيلی زود همه چيز را فراموش خواهند كرد.

   داستان تعریف کنید
 مردم عاش��ق داستانند. پس داس��تانتان را برايش��ان تعريف كنيد.

دِيل كارنگِی، در كتاب آيين سخنرانی اش می نويسد: مغز انسان ها ذاتا 
وابسته پذير است؛ يعنی اشكال، اشعار، تصاوير يا هرچيزی كه مربوط 
به هم باشد و بتوان آنها را از هم تفكيك و به هم ربط داد را دوست دارد 
به خاطر بسپارد. پس اگر می خواهيد مردم گفته های شما را به خاطر 

بسپارند، داستانی برايشان تعريف كنيد و البته خوب تعريف كنيد.

   اصطلاحات را دور بریزید
س��خنان ش��ما بايد برای اكثر مردم قابل فهم باش��د؛ پس نبايد از 
اصطلاحات و مخفف هايی اس��تفاده كنيد كه مردم نم��ی دانند!به 
زبان آوردن ايده های پيچيده برابر چراغ قرمز اس��ت. يك استراتژی 
خوب برای اين كار به گفته اينشتين اين است كه فكر كنيد مخاطب 
سخنانتان مادر بزرگتان است و قرار است تمام آنچه را می گوييد بفهمد، 

پس سعی كنيد طوری جمله بندی كنيد كه منظورتان را بفهمانيد.

   از فن بیان غافل نشوید
بع��د از تعريف ه��ر گفته ي��ا داس��تانی، دق��ت كنيد كه ش��نونده 
باي��د خواس��تار توضيحات بيش��تری باش��د! آيا داس��تان ش��ما 
 اي��ن ويژگ��ی را دارد؟، اگر نه پ��س تغيي��ری در آن ايج��اد كنيد.

برای تاثيرپذيری بيش��تر كلامتان بهتر اس��ت از فن بيان حرفه ای 
كمك بگيريد. 

   از خودتان فیلم بگیرید
شما بايد بدانيد وقتی داريد داس��تانی را تعريف می كنيد چه شكلی 
هستيد. آيا دلچسب هس��تيد؟ آيا باوركردنی هستيد؟ مردم نتيجه 
خودشان را از داستان شما خواهند گرفت پس مطمئن  باشيد كه تاثير 
خوبی بر جای خواهيد گذاشت. آرام، رفتار طبيعی و نهايت اعتماد به 

نفس را در هنگام تعريف داستانتان داشته باشيد.

شهروندسلامت
از 2 تا 14 مرداد ماه برپا مي شود؛

نمایشگاه گروهي »  اینسان«  در نگارخانه اکنون

نیازمند سرمایه گذاری 
خارجی هستیم 

توافق هسته ای به معنای 
عقب نشینی ایران نیست

استفاده ازپتانسیل داروساز 
رضایتبخش     نیست

داروی اینترنتی 
نخرید 

عکس روز
اصفهان زیبا

سفر قائم مقام صدر اعظم آلمان به اصفهان 

 

نخس��تين نشس��ت كافه نقد ويژه تابستان 94 
از سوی فرهنگس��رای رس��انه برگزار می شود.

سلسله نشس��ت های كافه نقد تاكنون با هدف 
بررس��ی عميق و دقيق نقش و تاثير رس��انه ها 
بر زندگی ف��ردی و اجتماعی اف��راد در جامعه و 
همچنين مباحثی پيرامون روش های پيشگيری 

از تاثيرپذيری نامطلوب و متضاد با فرهنگ ملی و 
بومی ايرانی برگزار شده كه نخستين همايش آن 
نيز ويژه تابستان 94 با عنوان » امشب شام چی 
داريم ؟« و يا نقش رسانه ها در دگرگونی هويت 
فرهنگی برگزار خواهد شد. در اين نشست ابتدا 
به ارائه تعريفی از مفهوم هويت فرهنگی مردم يك 
كشور پرداخته شده و س��پس ميزان و چگونگی 
 نقش رس��انه ها بر دگرگونی اين هويت بررس��ی 
می شود.اين نشس��ت با س��خنرانی دكتر  سيد 
محسن بنی هاشمی،استاد برجسته علوم ارتباطات 
و عضو هيات علمی  دانشگاه صدا و  سيما برگزار می 
شود.علاقه مندان می توانند جهت شركت در اين 
نشست روز 4 مردادماه از ساعت 17:3۰ بعدازظهر 
به محل سالن اجتماعات كتابخانه مركزی واقع 

درخيابان باغ گلدسته مراجعه كنند.

كنس��رت گ��روه موس��يقی »مهرآيين« در 
هنرس��رای خورش��يد برگزار می شود. گروه 
موس��يقی مهرآيي��ن در دو ش��ب متوالی 1 
و 2 مردادماه ب��ه اجرای برنام��ه ويژه عموم 
علاقه مندان به موس��يقی م��ی پردازد.اين 
اجرا به  سرپرس��تی و نوازندگی تنبك سجاد 
 عابدي��ان و آواز مه��رداد مُرادمن��د برگ��زار 
م��ی ش��ود.همچنين نوازندگان اي��ن گروه 
موسيقی عبارتند از علی وطن خواه، نوازنده 
 كمانچ��ه، عل��ی آتش��ين نوازنده ت��ار، علی 
اميريان فرد، نوازنده عود، آرمان  خوشبويی 

نوازنده نی و حميد وكيلی، نوازنده دف. 
عموم علاقه مندان می تواند جهت تهيه بليت 
برای اين برنامه به آموزشگاه های موسيقی 
نی داوود، آوا و س��پاهان س��ينا و همچنين 

فرهنگس��رای اديب مراجع��ه كنند.گفتنی 
اس��ت علاقه مندان می توانند جهت شركت 
در اين برنامه در ش��ب های 1 و 2 مرداد ماه 
از س��اعت 21 به هنرس��رای خورشيد واقع 
در بزرگراه ش��هيد  چمران، جنب شهرداری 

منطقه 7 مراجعه كنند.

4 مرداد ماه بررسي مي شود؛

» امشب شام چی داریم؟«  در کافه نقد
2 مردادماه برگزار می شود؛

کنسرت گروه موسیقی »مهرآیین« در هنرسرای خورشید  

فناوریمهارت

گروه اطلاع رسانی
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محله گل و بلبل/  شبکه  2،  11:10
دیار ماندگار/ شبکه  2، 19:30 
سمت خدا/ شبکه  3 ، 13:35
نغمه ها/ شبکه 4 ، 16:15  
با چراغ و آینه/ شبکه  4 ، 23:25  

اذان صبح/  04:35  
طلوع آفتاب/ 06:10  
اذان ظهر/ 13:10  
اذان مغرب/ 20:30  
نیمه شب شرعی/ 00:22

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گینس
خانواده   / آتیش بازی
فرهنگیان   / جنگ بهارانه 
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